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MEVROUWEN, MIJNE HEREN,

De aanvang van het jaar 1953 werd gemerkt door een
zware ramp. De Commissleleden die aan de besprekinq van
de begroting van Landbouw deelnamen waren nog helemaal
onder de indruk van de grote overstrominqen die begin
Februari de lage landen langs de zee hebben geteisterd,
zoals nog nooit in de loop der geschiedenis werd vastge-
steld.

Nederland, met zijn zeer lage landen. gewonnen op de
zee, werd daarin buitengewoon z:waar getroffen. Engeland
kreeg een zware brok re verduren maar België ook kreeg
langs de Noordzeekust en langs de boorden der Schelde
en haar bijrivieren zijn deel. Honderden hoeven kwamen
onder water. Duizenden hectaren polderqrond langs de
Schelde, duizenden hectaren langs de bijrtvieren werden
overstroomd. Honderden stuks vee verdronken. V oorraden
zaaigranen. plantgoed, machines. werden vernietigd. Van
de winterbez:aaiïngen in de overstroomde gebieden blijft
wellicht mers over. Boomgaarden zullen de inwerking van
het zoutwater niet overleven. Wat de oogsten in de vol-
gende [aren op vele van deze gronden zullen zijn is voor
ons nog een probleem.

In deze grote nood moeren wij hulde brengen aan de
sublieme opoHeringsgeest en solidariteit der Belgische
bevolking. die spontaan, met giften en omhalingen. met huis-
vesting van de geëvacueerde bevolking en dieren, getracht
heeft de onmiddellijke nood te lenigen van de geteisterden.

Door de Minister van Landbouw werden enkele onmid-
dellijke maatregelen getroffen om de landbouwers ter hulp
te komen.

De verliezen aan de veestapel kunnen als volqt worden
ingedeeld:

9 paarden.
15f volwassen stuks vee.
56 vaarzen.
74 kalvers,

175 varkens.
90 biggen.

152 schapen en geiten.
:±: 2.000 hoenders.

Honderden boeren hebben moeten ontruirnen en het
geëvacueerd vee bedraagt ongeveer 5,000 stuks. Het aantal
onder water geléomen hectaren zal nagenoeg 20,000 hec-
taren bedragen.

De Commissieleden verheugen er zich over dat de Reqe-
ring besloten heeft spoedig alle maatreqelen te treffen om
een snelle hulpverlenlnq te veraekeren.

Algemene toellchtinq.

De voorgelegde begroting beloopt 717.103.000 frank.
Daarin komen voor kredieten tot dekking, eensdeels, van
de Institutionele uitqaven ten bedrage van 295.338,000 frank
(Art. I tot 19 incluslef ] en anderdeels, van de Iunctionele
uitgaven ten belope van 422,062,000 frank (art. 20 tot 29).

Wat de institutionele uitgaven betreft dient ten opztchte
van de begroting voor 1952 (eerste feuilleton inbegrepen)
cen netto-verrneerdermq aanqestipt van 18,761,000 frank.
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MESDAMES. MESSIEURS,

Une grave catastrophe a marqué le début de l'année 1953.
Lors de l'examen du budget de l'Agriculture, les membres
de la Commission étaient encore sous la pénible impression
produite par des fortes inondations qui, d'une façon sans
précédent dans l'histoire, ont, au début de février, ravagé
les basses régions le long de la mer.

La Hollande. avec ses terres basses, conquises sur la mer,
fut la plus durement éprouvée. L'Angleterre fut atteinte
également. La Belgique subit d'importants dégâts le long
des côtes et des rives de l'Escaut et ses affluents." Des cen-
taines de fermes et des milliers d'hectares de polders
furent inondés le long de l'Escaut et de ses affluents. Des
centaines de têtes de bétail furent noyées. Des provisions
de semences, de plants, des machines furent détruites. Dans
les régions inondées, il ne reste vraisemblablement rico des
ensemencements d'hiver. Les vergers ne survivront pas à
raction corrosive de l'eau salée. Ce que seront les récoltes
sur la plupart de ces terres au cours des prochaines années.
est un problème angoissant.

A l'occasion de cette grande catastrophe, nous devons
rendre hommage au magnifique esprit de sacrifice et à la
solidarité de la population belge, qui, spontanément, par
dons et collectes, ainsi que par l'hébergement de la popu-
lation et des animaux évacués, s' est efforcée de soulager
la détresse immédiate des sinistrés.

M. le Ministre de l'Agriculture a pris certaines mesures
urgentes en vue de venir en aide aux agriculteurs.

Les pertes de cheptel se répartissent comme suit:

9 chevaux.
151 têtes de bétail adultes.
56 génisses,
74 veaux,

175 porcs,
90 gorets,

152 moutons et chèvres.
:±: 2,000 poules.

Des centaines de fermiers ont été contraints à l'évacuation
et le bétail évacué comporte environ 5,000 têtes. Vingt mille
hectares approximativement furent inondés.

Les membres de la Commission se réjouissent de la déci-
sion du Gouvernement de prendre toutes les mesures en
vue d'intervenir d'urgence.

Exposé général.

Le budgct présenté s'élève à 717.103.000 francs. Il com-
porte des crédits destinés à couvrir, d'une part, les dépenses
institutionnelles s'élevant à 295,338,000 francs (art. 1 à 19
inclus) et. d'autre part, les dépenses fonctionnelles d'un
montant de 422,062,000 francs (art. 20 à 29).

En ce qui concerne les dépenses Instltutionnelles, on
constate une augmentation nette de 18.761,000 francs par
rapport au budget de 1952 (y compris le premier feuille-



Bewusre vermeerderinq maakt een saldo uit tussen eens-
deels kredietvermeerdertnqen van 25.186.000 frank en an-
derdeels kredietverminderingen van 6.725.000 frank.

De vermeerderinqen vloeien hoofdzakelijk voort uit de
verhoging van de wedden voor het personeel - ruim
20.000,000 frank - voortkomend van de voorziening der
5 % weddeverhoging op basis van de index die in de beqro-
ting 1952 niet voorkomt, de toepassinq van de nieuwe wed-
deschalen alsmede de normale weddeverhoqinqen volgens
ancienniteit.

De vermindertnqen worden hoofdzakelijk teruggevonden
op het artikel 7 [allerhande toelagen en vergoedingen per-
soneel) en het artikel 11 houdende de kredieten in zake her
gebruik van persoonlijke autovoertuiqen door de ambtenaars
en aqenten.

Wat de functtonele uitgaven betreft wijst de vergelijking
met het jaar 1952 op en nettovermindering van 48.966,000
frank die het saldo uitmaakt tussen kredletvermînderingen
ten belope van 79.861,000 hank en kredietvermeerdertnqen
van 30.902,000 frank.

Als bijzonderste kredietverminderingen stippen wij aan :.
op artikel 20-1: 10,000,000 frank, verrnindermq toelagen

voor de zuivelproductie:
op artikel 23-4: 5.150,000 frank. stalverbeterinq. enz.:

op artikel 21-2: 6.850,000 frank, toelagen kunstmatige
inseminatie;

op artikel 24-5 : 10,658.000 frank; melkbedeling in scholen
en verplegingsinrichtingen;

op artikel 25-1 : 20,000,000 frank, ingevolge het wegvallen
van de voor 1952 voorz iene hulp aan getroffenen door
rnond- en klauwzeer:

op artikel 28-2: 12,639,000 frank, uitgaven in verband met
de fabricatie van entstof door het Laboratorium voor
Diagnose.

Wat de vermeerderinqen aanqaat, dienen vooral aanqe-
stipt de reeds aangenomen som van 10,000.000 Irank ter
verbetering van de tabaksteelt en een kredietverhoging van
14,517,000 frank op artikel 24-3 betreffende de strijd tegen
de rundertuberculose.

Men dient nochtans rekening te houden met de mogelijk-
heid om de uitqaven in verband met de weideverbetering
die op artikel 23-1 van de begroting 1952 voor een bedrag
van 6.650,000 frank werden inqeschreven in 1953 te dekken
dooz middel van cie op de buitengewone begroting van 1952
uitgetrokken Marshallkredieten die op 1952 overdraagbaar
zijn.

De bedragen in 1953 voorzten voor de fabricatie van enr-
stof door het Laboratorium voor diagnose (art. 28-2) wer-
den zo berekend dat z ij volstaan om het hoofd te bieden
aan een normale toestand,

Aan de andere kant is het wegvallen van het kredtet van
20.000,000 frank voor hulp hoofdens mond- en klauwzeer-
schade norrnaal. Zo kan dus de eigenlijke nettoverminde-
ring der kredieten voor de Iunctionele uitgaven gereduceerd
worden met 26,650,000 frank wat een eigenlijke verrnin-
dering overlaat van 22.316.000 frank die de normale per-
ken niet te buiten g'aat qelet op de grote inspanningen die
de natie zich omwille van de landsverdediging moet
getroosten.

Bewuste vermindering blijkt eerder een geste dan een
werkelijkheid.

Het is niet zonder belang eens in het bljzonder te wijzen
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ton). Cette augmentation constitue le solde d'augmentations
de crédits de l'ordre de 25,486,000 francs, d'une part, et de
reductions de credits de l'ordre de 6,725,000 [ranes, d'autre
part.

Les augmentations résultent principalement de la majo-
ration des traitements du personnel - plus de 20,000.000
de francs - due à J'augmentation de 5 % SOr la base de
l'index, dont il n'a pas été tenu compte dans le budget de
1952. à l'application des nouveaux barèmes ainsi qu'aux
augmentations normales des traitements suivant l'ancien-
neté.

Les réductions se retrouvent en ordre principal à l'arti-
cle 7 (allocations et indemnités généralement quelconques
au personnel) et à l'article 14 comportant les crédits relatifs
il rutilisation d'une voiture personnelle par les fonction-
naires et agents.

En ce qui concerne les dépenses fonctionnelles, la com-
paraison avec l'annee 1952 accuse une réduction nette de
48.966,000 francs, constituant le solde' de reductions de
crédits d'un montant de 79.861,000 francs et d'augmenta-
tions de crédits de l'ordre de 30,902,000 francs.

Comme réductions principales de crédits, nous citons:
à l' article 20-1 : J 0.000,000 de francs, réduction primes a

la production laitière:
il l'article 23-1 : 5.150.000 francs. amélioration d'éta-

bles. etc.:
à l'article 21-2: 6,850.000 francs, subventions insémination

artificielle;
à l'article 24-5 : 10,658.000 francs, distributions de lait dans

les établissements d' enseignement et hospitaliers;
il l'article 25-1 : 20,000,000 de lrancs. par suite de la sup-

pression des secours. prévus pour 1952, pour le bétail
atteint de fièvre aphteuse;

à l'article 28-2: 12.639,000 francs, dépenses se rapportant
à la fabrication de vaccins par le Laboratoire de
Diagnostic.

En ce qui concerne les augmentations, il ya lieu de signa-
ler surtout le montant déjà adopté de 10.000,000 de francs
en vue d'améliorer la cultutre du tabac, et une augmentation
de crédit de 14,517,000 francs à J'article 24-3, pour la lutte
contre la tuberculose bovine.

11 faut cependant tenir compte de la possibilité de cou-
vrir en 1953, à raide des crédits Marshall portés au bud-
get extraordinaire pour 1952 et transférables à l'exercice
1952. les dépenses relatives à l'amélioration des prairies et
figurant pour un montant de 6.650,000 francs à l'article23-4
du budget pour 1952.

Les sommes prévues en 1953 pour la fabrication de vac-
cin par le Laboratoire de Diagnostic (art. 28-2) ont été
calculées de manière à faire face à une situation normale.

D'autre part, la suppression du crédit de 20,000,000 de
francs pour la fièvre aphteuse est normale. La diminution
nette réelle des crédits pour les dépenses de fonctionne-
ment peut ainsi être réduite de 26,650,.000 francs, ce qui
amène une réduction de 22.316,000 francs, qui n'a rien
d'excessif au regard des sacrifices que la nation s'impose
en vue d'assurer la défense nationale.

Cette réduction semble plutôt un geste qu'une réalité.

Il n'est pas sans intérêt de s'arrêter aux crédits relatifs
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op de kredieten die verband houden met de bosbouw. Voor
de institutionele uitgaven hedraqen de desbetreffende kre-
dietposten de som van 7".l,676,OOO frank. Komtdaarbij
14,705,000 frank voor functionele uitqaven (art. 2':1-14 en
26-3), dan komen wij tot een totaal der uitqaven voor de
bosbouw van 89,381,000 frank. In verband daarmede is het
wel nuttig aan te stippen dat de opbrengst van de 55.000 ha.
bossen tot circa 130,000,000 frank beloopt welk bedrag door
het Ministerle van Financiën, Bestuur der Registratie, wordt
opgestreken.

Daaruit blijkt dat de gewone begroting van het Ministerie
van Landbouw ten belope van 7I 7,".l03.000 frank. alleen
reeds op het stuk van bosinkomsten, een tegengewicht vindt
van 130,000,000 frank.

Bespreking.

Oe bespreking van de begroting van Landbouw liep over
verschillende lanclbouwproblemen die we zo goed mogelijk
zullen trachten te exposeren en te ordenen en aan te vullen
om daardoor een duidelijke kijk te krijgen over de toestand
van de landbouwen de gevolgde landbouwpolitiek.

Die taak wordt daarbij zeer verqemakkelijkt door het
zeer gedocumenteerd verslag van senator Estienne in de
Senaatscommissie uitgebracht. Dit verslag geeft al een ruime
kijk over de toestand van de landbouw in zijn verschillende
sectoren. Nog enkele aspecten van de Landbouw maar voor-
al van de kleine landbouw komen bij de bespreking tot
uiting.

De toestand van de landbouw.

Het zal niet overbodig zijn noq even een beeld te geven
van de indeling van de landbouwbedrijven en landbouw-
bevolking. Het rechtvaardigt ook voor een groot deel de
politiek die ten opzichte der landbouwers gevolgd wordt.
Dit is des te meer nodig. daar een groot deel der bevolking
zich geen realistisch beeld van de eigenlijke landbouw kan
geven en in vele gevallen slechts de landbouw van het groot
bedrijf voor ogen heeft.

De land- en tuinbouw worden in ons land beoefend door
147,506 kleine boeren die mindel; dan 5 ha. in gebruik heb-
ben en 58,307 boeren die tussen 5 en 10 ha. gebruiken.
Samen bebouwen ze ongeveer 790.975 ha. hetgeen het
gemiddelde klein bedrijl op 3.8 ha. brengt. Er zijn verder
nog 32,489 boeren die tussen 10 en 20 ha. land exploiteren,
11.".l50 die tussen 20 en 50 ha. land uitbaten en 2.100 die
meer dan 50 ha. in bebouwing hebben. Deze laatsten bren-
gen het gemiddl'1d bedrijf op 20.2 ha. land, terwijl voor heel
België het gemiddeld bedrijf 6.9 ha.bedraagt.

Aan te merken valt de vermindering met 17,000 kleine
bedrijven tegenover de telling van 1930, met een verminde-
ring van l ".l2.573 ha. cultuurgronden.

Deze vermindering van cultuurgronden is wellicht toe te
schrijven aan de uitbreiding der steden tengevolge van urba-
nisatie of ook aan de uitbreiding der wegenis en vliegvelden.

Voor wat deze beide laatste betreft, zou het zeker wen-
selijk zijn dat :

1° geen nutteloze uitbreiding aan de wegenis gegeven
warde door parallèle banen:

2" dat voor de autostraden en vliegvelden zo mogelijk de
min cler goede landbouwgronden genomen worden:
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à la sylviculture. Les postes budgétaires de nature institu-
tionnelle s' élèvent â 71.676,000 francs. En y ajoutant
1".1.705,000 francs de dépenses de fonctionnement (art. 21-11
et 26-3), le total des dépenses afférentes à la sylviculture
s'élève à 89,381.000 francs. A cet égard. il est utile de noter
que Ie revenu de 55,000 ha. de bois est de 130.000.000 francs
environ, montant perçu par le Ministère des Finances, Ad-
ministration de l'Enregistrement.

Il en résulte que la somme de 717;103.000 francs. total
du budget ordinaire du Ministère de l'Agriculture. trouve
une contrepartie de 130,000,000 de francs provenant uni-
quement des revenus forestiers.

Discussion.

Lors de la discussion du budget de l'Agriculture. on a
abordé divers problèmes agricoles que nous nous efforce-
rons d'exposer, d'ordonner et de compléter autant que pos-
sible, afin d'avoir une idée claire de la situation de ragri-
culture et de la politique agricole pratiquée.

Cette tâche s'est trouvée grandement facilitée par le rap-
port très documenté qu'a fait M. le Sénateur Estienne au
nom de la Commission du Sénat. Ce rapport découvre maints
aspects de la situation de l'agriculture et de ses divers sec-
teurs. La discussion mettra en relief quelques autres aspects
de l'agriculture, surtout de la petite culture.

Situation de l'agriculture.

Il ne sera pas superflu d'exposer une fois encore la répar-
tition des exploitations et de la population agricoles. pour
justifier la politique suivie à l'égard des agriculteurs. C'est
d'autant plus nécessaire qu'une grande partie de la popula-
tion n'est pas à même de: réaliser exactement ce qu' est le
travail dans les champs, ne voyant souvent que la grosse
exploitation aqrcole.

L'agriculture et l'horticulture occupent dans notre pays
147,506 petits exploitants cultivant moins de 5 ha., et
58,307 exploitants cultivant une superficie de 5 à 10 ha. Ils
cultivent ensemble environ 790.975 ha., ce qui porte à
3.8 ha. la superficie moyenne de la petite exploitation. En
outre, il y a 32,489 exploitants cultivant de 10 à 20 ha.:
11,450 exploitants de 20 à 50 ha., et 2.100 plus de 50 ha.
Pour ces derniers. la superficie moyenne de J'exploitation
est de 20.2 ha., tandis que. pour l'ensemble du pays. 'la
superficie moyenne de l'exploitation est de 6.9 ha.

Il y a lieu de noter que le nombre des petites exploitations
a diminué de 47.000 depuis le recensement de 1930; il en
résulte une diminution de la superficie exploitée de l'ordre
de 142,473 ha.

Peut-être faut-il attribuer celte diminution à l'extension
des villes par suite de l'urbanisation, ou aussi au développe-
ment de la voirie et des aérodromes.

En ce qui concerne ces deux dernières causes. il serait
assurément souhaitable:

l' de ne point donner à la voirie une extension inutile
par la construction de voies parallèles;

2° de n'exproprier, dans la mesure du possible, pour les
autoroutes et les aérodromes, que les terrains les moins
fertiles;



3' dat nooit meer grond genomen worde dan onmiddel-
liik noodzakelijk is, opdat die cultuurgronden daar niet tien-
tallen jaren onvruchtbaar zouden blijven liqqen.

België is dus hoofdzakelljk een land van kleine land-
en tuinbouwbedrijven, zo klein zelfs dat men soms moeilijk
op die kleine bedrijven een bestaansmoqehjkheld kan vin-
den. In deze tijden van hoogconjunctuur voor meest alle
delen der bevolkinq. hebben de kleine bceren nietteqen-
staande hun vele uren werk met vele moeilljkheden te kam-
pen. Tal van risico's beloeren fien zowel in de uitbating
van de grond als in de uitbating van het vee. Weer en
wind, insecten en ziekten, regen en zon, warrnte en koude
beheerseri hun opbrengstmogelijkheden en door het klein
aantal hectaren en door het klein aantal stuks vee doen der-
gelijke risico's zich op deze kleine bedrijven veel dieper
gevoelen dan op de grotere bedrijven, waar ze maar een
kleine weerslag op het geheel uitmaken.

De kleine exploitaties zi]n verder voor een groot deel
gelegen in de minder goede landbouwstreken. meest in de
zandgronden, waar de jacht naar grond zich ook feller laat
gevoelen en de pachten dikwijls duurder zijn daar de grond-
eigendom er geweldig verdeeld is.

Deze kleine bedrijven zijn dan ook sterk beperkt in hun
uitbatingsmogelijkheden. De kleine boer rnoet soms tot ware
vindinqrljkheid zijn toevlucht m'men om op dergelijke
bedrijven een talrijk gezin groot te brengen. De bedrijls-
winsten zijn daar dan ook niets meer dan een loon voor
veel werk van de boer zelf. de boerln en in vele gevallen
van de jonge rnedewerkende kinderen.

Het sociaal aspect ioordt door een Commissieiid onder-
lijnd.

De kleine boeren genieten gezinsvergoedingen voor hun
talrtjke kinderen tot deze 14 jaar geworden zijn. maar
deze tegemoetkomingen zijn heel wat geringer dan de sub-
sidies die aan de loontrekkenden worden toegekend. Op een
pensioen zoals dit voor de loontrekkenden bij de wet bepaald
is. kunnen ze ook vooralsnog niet rekenen.

We kunnen ons wel verheugen dat wellicht binnen afzien-
bare tijd deze zo netelige maar zeer belangrijke kwestie een
gunstige oplossing zal krijgen.

LANDBOUWKREDIET.

De kleine landbouwer kan ook niet zo gemakkelijk aan
goedkoop krediet geraken als voor sommige sociale groepen
bij bepaalde instellingen wel het geval is. Het is zelden dat
een kleine boer in bepaalde omstandigheden goedkoper
krediet kan krijgen dan tegen 5 0/0, terwijl bij de Kroost-
rijke Gezinnen, de Kleine Landeigendom. enz. krediet teqen
2 en 2 I/2 ~/é kan worden verschaft.

We zien dat in 1951 meer dan 4 milliard krediet uitstaat
en we weten dan nog niet hoeveel er buiten deze kred iet-
instellinqen en bij notarissen werd geleend. Dit is echter
niet verontrustend, daarenboven rciken de spaarrniddelen
tot ecn even hoog bedrag.

De kleine boeren vorrnen numerlek en kwalitatief cen
grote hevolkingsgroep die ongeveer 200,000 qezinnen orn-
vat. Daarom Is het billijk dat de kleine boer niet alleen
bestaan kan, maar tevens aanspraak mag maken op een deel
van de algemene welvaart en dit niet hel minst om zijn
sociale verdienste. Het is het doelnagestreefd door de land-
bouwpolitiek van het departement.

DEMOGRAFISCH ASPECT.

Dcmoqralisch hekeken il! de bcerenstand nog de soliedste
van de samenleving. Hij heeft per gezin het hoogste aantal
kinderen : 271 per 100 families volqens de telling van 1947.
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3" de limiter les expropriations aux superficies immédiate-
ment nécessaires, afin d'éviter que ces terres labourables ne
restent improductives pendant des dizaines d'années.

La Belgique est donc essentiellement un pays de petite
exploitation agricole et horticole, si petite même que ces
exploitations sont parfois difficilement rentables. En ces
temps de basse conjoncture pour toutes les couches de la
population, les petits cultivateurs se trouvent aux prises
avec une foule de difficultés, malgré de longues et dures
journées de travail. Ils sont à la merci de nombreux risques,
qui les menacent tant dans l'exploitation de leurs terres que
dans l'élevage de leur bétail. Leur rendement est influencé

. par la pluie et le vent. les insectes et les maladies, le soleil
et Ïa tempête, les conditions atmosphériques, autant d'élé-
ments qui agissent plus fortement sur l'exploitation de quel-
ques hectares et un cheptel de quelques têtes que sur les
plus grandes exploitations, où dans l'ensemble leur effet est
bien plus réduit.

En outre, les petites exploitations sont souvent situées
dans les régions agricoles les moins favorisées, généralement
dans les régions sablonneuses où les bonnes terres sont très
recherchées et où les fermages sont souvent plus élevés â
cause du très grand morcellement de la propriété foncière.

Ces petites exploitations sont également fortement limitées
dans leurs moyens d'exploitation. Le petit fermier doit sou-
vent faire montre de beaucoup d'ingéniosité pour parvenir
à élever une famille nombreuse sur des exploitations de ce
genre. Les bénéfices ne constituent généralement qu'un
salaire du fermier lui-même, de la fermière et, en de nom-
breux cas, des jeunes enfants.

Un membre de la Commission a souligné l'aspect social.

Les petits fermiers bénéficient des allocations familiales
pour leurs nombreux enfants jusqu'à ce que ceux-ci aient
atteint 11 ans, mais ces allocations sont de loin inférieures
aux subsides octroyés aux salariés. Ils ne peuvent jusqu'à
présent compter sur une pension comme le prévoit la loi
pour les salariés.

Nous pouvons certes nous réjouir du fait que cette ques-
tion, très épineuse mais fort importante, recevra peut-être
une solution favorable dans un délai rapproché.

CRÉDIT AGRICOLE.

Le petit fermier ne peut obtenir aussi aisément du crédit
à bon marché auprès de certaines institutions que d'autres
groupes sociaux. li est rare que le petit fermier puisse, dans
des circonstances déterminées, obtenir du crédit à un taux
inférieur à 5 %, alors que les Familles Nombreuses, la
Petite Propriété Terrienne. etc., procurent des crédits à
2 et 2 1/2 %.

Nous voyons que plus de 4 milliards furent placés en
1951 sans compter les emprunts contractés par notaires. Ceci
n'a rien d'inquiétant. en outre l'épargne atteint un montant
équivalent.

Numériquement et qualitativement, les petits agriculteurs
forment un groupe important de la population, comptant
environ 200,000 familles. C'est pourquoi il est équitable que
le petit agriculteur ne soit pas abandonné à lui-même, mais
qu'il ait sa part du bien-être général, surtout en raison de
ses mérites sociaux, C'est le but poursuivi par la politique
agricole du département.

ASPECT DÉMOGRAPHIQUE.

Du point de vue démographique. les fermiers constituent
la classe sociale la plus saine de notre société. Ils ont
le plus grand nombre d'enfants par famille: 271 par
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In 1930 bedroeg deze nog 317. Ook het aantal kinderen der
landbouwarbeiders daalt van 243 in 1930 tot 194 in 1947.
Het aantal ktnderen per ICa [amilies bedroeq in 1930 nog
236. Dit daalde tot 179 in 1947 (gemiddelde voor de hele
bevolking) .

De boer is godsdienstig en nog zedelijk gaaf. bezadigd,
weinig veranderbaar in zijn opvattingen en levert aan de
steden de nodige hernleuwinq van de daar steeds uitster-
vende Iarnilies.

Het aanta] personen die zich met de landbouw bezig hou-
den vermindert echter van jaar tot jaar en is vooral sedert
de oorlog in dalende lijn.

We weten wel dat alle ktnderen op de boerderij geboren
en grootgebracht in de boerderi] geen bestaansmoqelijkheid
kunnen vinden en dat ze noodzakehjkerwijze. hetzij in de
industrie, in de handel. in de Iabnek of in een beroep terecht
moeten komen.

Een onderzoek dienaangaande op een zeer bescheiden
schaal heeft uitgewezen dat ongeveer 1.79 % van de boeren-
jeugd terecht komt in de landelijke arnbachten. 5.81 % gaat
naar de stad, 3.74 % gaat naar vakscholen of middelbaar
onderwijs, en 1.35 % wordt bediende.

De grote welstand van de met-boerenbevolkinq. de qro-
tere sociale voordelen als kindertocslaqen, pensioerien.
achturendaq, betaald verlof. enz. doet de jeugd naar deze
andere bestaansmogelijkheden grijpen,

Eveneens het gebrek aan kapitaal. het qebrek aan boerde-
rijgelegenheden dwingt ze die weg op. In vele omstandig-
heden is dit betreurenswaardig orndat ze eerst tehuis [aren
hebben gewerkt op de boerderi] om het de ouders wat
gemakkelijker te maken en dusniet geschoold zijn om op
andere wegen vooruit tekomen.

De kinderen van de kleine boeren vinden ook op de gro-
tere boerderijen geen plaats meer. omdat door de rnechani-
satie en de zware sociale lasten. zoveel moqelijk handen-
arbeid wordt uitqespaard.

De desbetreffende statistieken van 1929 en 1950 zijn zeer
sprekend. Zij wijzen op een vermindering van bijna 160,000
personen die niet meer in landhouw worden gebruikt
(800.340 in 1929 en 612.787 in 1950).

Het aantal bestendig in de land en tuinbouw tewerk
gestelde arbeiders bedroeg in 1929 nog 66,189, terwijl dit
in 1950 geslonken is tot 28.547.

Deze ontwikkeling is echter normaal in een land met
hoge industriële status.

EIGENDOM EN HUUR.

Volgens de statistieken had de Belgische landbouwer in
1846, ongeveer 33,S CJ·~ grond in eigendom. in 1896, onge-
veer 34 %' in 1910, nog 30.70 o/e·, in 1929 bedroeg dit 41 %
en in 1950 is het teruggelopen tot 33 %'

Is het te wijten aan de geweldige verdeling der percelen ?
Of aan de welstand der met-boerenbevolktnq. die in de
aankoop een veilige plaatsing aiet ? Of aan het erfenis-
stelsel ? Of aan de noodzaak waarin de boer verkeert. gro-
tere beleggingen te doen in de rnechanisatie ?

Het is echter verwonderlijk dat een groot procent van
de kredïeteanvraqen gebeurt voor aankoop van onroerende
goederen (soms van 66 tot 72 % van het geleend bedrag).

GEVOLGDE POLITIEK,

De politiek van de regering heeft er steeds in bestaan
aan de land- en tuinbouw betere bestaansmogelijkheden te
geven en tevens te zorgen dat er evenwicht behouden worde
tussen de groot-landbouw, die zich vooral met graanteelt,
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100 familles, d'après le recensement de 1917, alors qu'en
1930 ce chiffre était de 317. Le nombre d'enfants des
ouvriers agricoles diminue de 243 en 1930 à 194en ]947.
Pour l'ensemble de la population, le nombre d'enfants par
100 familles s'élevait à 236 en 1930 et seulement à 179 en
1947,

L'aqriculteur est pieux, moralement sain, pondéré, aux
opinions stables et il foutnit aux villes le sang nouveau
nécessaire aux familles débilitées.

Cependant. surtout depuis la guerre, le nombre des per-
sonnes s'occupant d'agriculture diminue d'année en année.

Nous savons que tous les enfants nés et élevés à la ferme
ne peuvent y trouver des moyens de subsistance et qu'ils
sont obligés de se tourner vers l'industrie, le commerce.
l'usine ou faire choix d'un métier.

A cet égard, une enquête limitée a fait apparaître qu' en-
viron 4.79 % de la jeunesse paysanne se tourne vers les
métiers ruraux, 5.84 % vont à la ville, 3.74 % dans les écoles
professionnelles ou dans l'enseignement moyen et 1.35 %
deviennent des employés.

Le standard de vie plus élevé de la population non-rurale,
les avantages sociaux plus importants telles les allocations
familiales, les pensions, la journée de huit heures, les congés
payés, etc., font que cette jeunesse se tourne vers d'autres
possibilités d'existence.

Le manque de capitaux, la pénurie d'exploitations, les
poussent également dans cette voie. Dans beaucoup de cas,
cet état de choses est regrettable, parce qu'ils ont d'abord
travaillé à la ferme pendant de longues années pour aider
leurs parents, et ne sont donc pas préparés pour réussir
dans d'autres voies.

En outre, les enfants des petits fermiers ne trouvent plus
de travail dans les grandes fermes, parce que la mécanisa-
tion et les charges sociales fort élevées font économiser
autant que possible sur la main-d'œuvre.

Les statistiques de 1929 et 1950 sont très éloquentes à cet
égard. Elles accusent une diminution de la main-d'œuvre
agricole d'environ 160,000 unités (800,340 en 1929, et
642,787 en 1950).

Le nombre d'ouvriers, occupés de façon permanente dans
l'agriculture et dans l'horticulture, s'élevait à 66,189 en
J 929, tandis qu'il est tombé à 28,547 en 1950.

Cette évolution est toutefois normale dans un pays avec
un niveau industriel élevé.

PROPRItTÉ ET FERMAGES.

D'après les statistiques, l'agriculteur belge était, en 1846.
propriétaire d'environ 335 % des terrains. En 1896, ce taux
était d'environ 34 %, en 1910, de 30.70 %, en 1929, de
41 %, et en 1950 il est revenu à 33 %'

Quelle en est la cause? Le morcellement extrême des
terres? La prospérité de la population non paysanne, qui
voit dans l'achat un placement sûr? Le régime successoral?
Ou la nécessité pour l'agriculteur d'investir une plus grande
partie de ses capitaux dans la mécanisation?

On pourrait s'étonner, pourtant du fait. qu'un pourcen-
tage important des crédits sollicités est destiné à l'achat de
biens immeubles (de 66 à 72 % du montant emprunté).

POLITIQUE PRATIQUÉE.

La politique du gouvernement a toujours visé à procurer
it l'agriculture et à l'horticulture des possibilités d'existence
meilleures, et à veiller à l'équilibre entre la grande agricul-
ture, qui produit surtout des céréales, des betteraves, des



suikerbietteelt. erwten, bonen. nijverheidsgewassen bezig
houdt, en de klein-landbouw, die met weinig land. een grote
rundveesrapel. varkens en hoenders moet houden. Daar-
naast is ook de tuinbouw. met de grontenteelt. de Iruitteelt
en de sïerplantenteelt. Voor hen komt het er op aan dat de
grond per oppervlakte-ëénheïd dubbele opbrenqsten geve,
door intensieve exploitatie.

Die politiek is ook de polltiek die de alqemeenherd der
Belgische bevolking ren goede komt, omdat ze er naar
srreeft de eigen bevolking zoveel mogelijk te voeden met
de opbrenqsten die in eigen land kunnen gewonnen worden.
om daardoor her land zo weinig mogelijk afhankelijk te
maken van de vreemde Invoer.

Wanneer we de begroting onderzoeken. vinden we daarin
de grote lijnen terug die daar even werden gescherst en
hebben we in het Protocol van Luxemburg. het Protocol
van 9 Mei 1947 behouden. dan heeft dit uitsluitend ten
doel gehad. de weerbaarheid van de kleine boeren en tui-
niers te vrijwaren en ze te behoeden tegen een mededinging
die wegens illgrijpen in het Nederlands bedrijfsleven ten
dele op kunstmatige onderstructuur berust. In afwachting
dat onder dat oogpunt meer overeenstemmlnq zal gereikt
zijn in beide landen. is het behoud van dit bestand geboden.

Verschillende Commissteleden wijzen op deze gecoördi-
neerde politiek om de rentablliteit in de verschillende sec-
toren te verzekeren en bevelen het in contact blijven met
de landbouwgroeperingen zeer aan.

Uw verslaggever heeft deze zeer onvollediqe schets van
de boerenbevolking willen stellen. om te bewijzen dat er
zichgrote problemen stellen die aan de aandacht van de
besturen en van dezen die leiding geven niet mogen ont-
snappen en tevens om de zo gemakkelijke kritiek op de
steun die aan de landbouw wordt verleend, als op het feit
dat de landbouwer de oorzaak zou zijn van het dure leven.
de kop in te drukken.

UITWIJKING.

De hoge industriéle ontwikkeling welke in ons land werd
bereikt. de hoge lonen die door de industrie aan de arbei-
ders worden betaald. verwekken bij de landelijke bevolking
een aekere reactie. Nletteqenstaande de grote physische
inspanningen. slaagt de kleine boer er nier in een dergelijk
loon te bereiken. Nochtans proliteert hij in de eerste plaats
van de hoge koopkracht van de industriële bevolking.

De poiitîek van hoge lonen heeft ook het vraagstuk van
de produktiviteit van de landarbeid scherper gesteld.

Het probleem stelt zich acuut in de vijf Noordelijke pro-
vinclën van het land.

De bevolkingsdruk daar te lande doet de prijzen van de
gronden en de huurprijzen soms tot een onverantwoord
peil stijqen. zodat vele boerenzonen en -dochters qeen kans
zien om zich als boer in eigen land te vestigen. Sommigen
zoeken uit te wijken naar Frankrijk, Canada. enz. Het komt
me voor dat om die families in te lichten. een landbouw-
attaché in Canada niet overbodig zou zijn, omdat daarheen
vrij veel wordt uitqeweken.

De cvolutie van de landbouw.

De evolutie van de landbouw gaat zeer snel. De weten-
schappelijke opzoekingen openen voortdurend nieuwe horl-
zonten waaraan de landbouwer zich zo vlug mogelijk dient
aan te passen.

Om de resultaten van dat onderzoek zo spoediq moqelijk
le doen ingang vinden zijn voorhanden : het landbouwon-
derwijs, de regeringsvoorlichtingsdiensten. de voordrachten,
de proefboerdertjen, de proefvelden, enz.
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pois. des fèves. des plantes industrielles, et la petite agri-
culture qui, ne disposant que de peu de terres. doit entre-
tenir un nombreux cheptel. des porcs et de la volaille. En
outre. il y a l'horticulture, la culture fruitière, la culture
potagère et la culture des plantes ornementales. Dans ces
petites exploitations, il s'agit cl'obtenir. par une culture
intensive. des rendements doubles par unité de surface.

Cette politique est également profitable à l'ensemble de
la population belge. parce qu'elle tend à ravitailler lapopu-
lation le plus possible au moyen des produits indigènes.
afin de nous affranchir autant que possible de la dépen-
dance à J'égard des importations de l' ét~anger.

En examinant le budget. nous y~etröuvons [es grands
traits que nous venons d'esquisser, et si nous avons main-
tenu dans le Protocole de Luxembourg. le Protocole du
9 mai 1947. c'est uniquement parce que nous voulions laisser
aux petits agriculteurs et horticulteurs . les moyens de se
défendre et les aider dans leur lutte contre une concurrence
dont l~ fondement est partiellement artificiel, à cause du
dirigisme hollandais. En attendant dans ce domaine une
plus grande harmonie entre les deux pays, il vaut mieux
conserver le statu quo.

Plusieurs membres de la Commission spulignent l'Impor-
tance d'une politique: coordonnée pour .assurer la .rentabt-
lité dans les divers secteurs. et ils recommandent instamment
de garder le contact avec les groupements agricoles.

Votre rapporteur a voulu esquisser .ce tableau - bien
incomplet, il est vrai - de [a population paysanne, afin
de démontrer qu'il se pose de grands problèmes, qui ne
peuvent échapper à l'attention des administrations ni des
milieux dirigeants. et afin de rencontrer également la cri-
tique si facile quant à l'aide fournie à l'agriculture, ainsi
que les affirmations selon lesquelles l'agriculteur serait la
cause du renchérissement du coût de la vie.

:eMIGRATION.

Le développement industriel considérable atteint par notre
pays et les salaires élevés payés aux ouvders industriels
provoquent une certaine réaction parmi la population' rurale.
Nonobstant de très grands efforts physiques. le petit Ier-
mier ne parvient pas à s'assurer un salaire pareil. Toutefois
il bénéficie en premier lieu du pouvoir d'achat élevé de la
population industrielle.

La politique des hauts salaires a posé aussi avec plus
d'acuité le problème de la productivité du travailleur de la
terre.

Ce problème se pose dans les cinq provinces sptentrio-
nales du pays.

La densité de la population paysanne provoque souvent
une augmentation du prix des terres, ainsi que des fer-
mages à un niveau injustifié. de sorte gue de nombreux fils
et filles de paysans ne voient aucune possibilité de s'établir
dans leur propre région. Certains cherchent à émigrer en
France. au Canada, etc. Il me semble que pour l'information
de ces familles. un attaché agricole au Canada ne serait pas
inutile, ear c'est surtout vers ce pays que s'orientent les
émigrants.

L'évolution de l'agriculture,

, L'agriculture évolue rapidement. Les recherches scienti-
fiques ouvrent sans cesse: des situations nouvelles auxquelles
l'agriculteur doit s'adapter aussi rapidement que possible.

Afin de propager au plus vite les résultats de ces recher-
ches on dispose de l'enseignement agricole, des services
d'information du Gouvernement, de conférences, de fermes
expérimentales. de champs d'essais, ete.
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Om een beeld te geven van de vlugge evolutie wordt ter-
loops gewezen op de wetenschappelijke bevindingen in zake
graanselectie, grasselectie, aardappelrassen. maïs hybride
rassen: op de nieuwste bestrijdingsmiddelen tegen onkrui-
den, ziekten. Insecten: op de inwerking van de spoorelemen-
ten: op de grondontleding, enz.

Wat de veeteelt betreft op de stamselectie. de uitscha-
keling der woekerdieren. doelmatiqe voeding. ziektenbestrij-
ding, enz.

De begroting voorziet in diverse posten, de wetenschap-
pelijke orqanismen en de vulgarisatie te steunen en te
helpen. hetzi] door eigen kredieten. hetztj door M.S.A.
kredieten (buitengewone begroting).

Verrnelden wij o.m, :
Art. 22-1. - Toelagen aan naschools onderwijs

4,250,000 frank;
Art. 23-1. - Selectiestation Kapellen : 100.000 frank;

Art. 23-2. -- Vrije proefstations; UWO.OOO frank;
Art. 23-3, - Bodemkundtge ontledinqen : 3,000,000

frank;
Art. 24-7. -- Voorlrchtmqsbedrijven ; 6,173.000 frank;

Art. 24-13. _. Tuinbouwvoorlichtingsbedrijven : 500.000
frank, enz.

Landbouwonderwljs.

In de eerste plaats worden de wetenschappelijke opzoe-
king en onder de landbouwbevolking verspreid door het
hoger landbouwonderwijs, het middelbaar landbouwonder-
wijs, die echter van het Ministerie van Onderwijs afhanqen.
maar verder ook door het naschools landbouw-. tuinbouw-
en landbouwhuishoudonderwijs : in feite de avondscholen
en de gewestelijke landbouwscholen.

Voor deze vinden we onder artikel 22 een post van
4,250,000 frank met een verhoging van 250,000 frank teqen-
over 1952.

Daarmee wordt getracht de vereiste technische kennis aan
de toekomstige exploitanten te verzekeren.

In deze avondscholen wordt gedurende de winteravonden
een cursus gegeven van ± 100 uren, waarin de boerenjon-
gens die de school verlaten hebben in de voornaarnste tak-
ken van de landbouwonderwezen worden. Deze die de
2-jarige avondcursus hebben gevolgd kunnen z ich verder
vervolrnaken in de gewestelijke avondscholen, waarin ook
200 uren les wordt gegeven verdeeld over twee winterleer-
gangen, rnaar waar de te behandelen stof uitgebreider is en
wetenschappelijker wordt behandeld.

De avondlessen worden gegeven in 307 avondscholen.
waarvan 147 in het Nederlands met 3.002 leerlingen en
160 in het Frans met 1.559 leerlingen.

Er zijn 58 qewestelijke scholen met 1.2ï6 leerlinqen.
We betreuren dat het hoger middelbaar land- en tuin-

bouwonderwijs niet onder de Directie van Landbouw staat,
om daaraan de nodige impuls en de passende leiding te:
geven.

Dit onderwijst schenkt de voortrekkers van de landbouw.
Al te samen kunnen we concluderen dat alle: jaren zowat
een 6,000 leerlinqen, uit eigen wil en uit eigen overtuiqinq.
tussen 11 en 18 [aren oud, in de volle praktijk staande. dat
onderwijs genoten. Over dertig jaar werd dit naschools
onderwijs opqericht. Nemen wij maar gemiddeld 2,000 leer-
lingen per jaar, dan werden op deze manier toch 60,000
jonge landbouwers op technisch gebie:d gedeeltelijk voor-
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Pour avoir une idée de l'évolution rapide de l'agriculture,
il suffit de signaler en passant les découvertes scientifiques
en matière de sélection des céréales et des graminées,
variétés de pommes de terre, variétés hybrides de maïs; les
récents moyens prophylactiques contre les mauvaises herbes.
les maladies et les insectes; l'influence des cryptogames;
l'analyse pédologlque, etc.

En ce qui concerne l'élevage, citons la sélection des- repro-
ducteurs, l'élimination des parasites, l'alimentation ration-
nelle, la lutte: contre les maladies, etc.

Le budget prévoit en plusieurs postes des subventions aux
orqanismes scientifiques ou de vulgarisation. soit au moyen
de crédits propres. soit par des crédits M.S.A. (budget
extraordinaire) ,

Citons notamment:
Art. 22-1: - Subventions pour l'enseignement postsco-

laire : 2,250,000 francs;
Art. 23-1. - Station de sélection de Kapellen ; 100.aoo

francs;
Art. 23-2. _ .. Stations libres : 1,800,000 francs:
Art. 23-3. - Analyses pédologiques ; 3.000.000 francs;

Art. 24.7. - Exploitations démonstratives : 6,173.000
francs;

Art. 24-13. - Exploitations démonstratives horticoles :
500,000 francs. etc.

Enseignement agricole.

Les résultats des recherches scientifiques sont vulgarisés
parmi la population agricole par renseignement agricole
supérieur et moyen. qui dépend cependant du Ministère de
l'Instruction Publique. mais également par renseignement
postscolaire agricole, horticole et ménager agricole. c' est-
à-dire. en fait. par les écoles du soir et les écoles agricoles
régionales.

A cet égard, l'article 22 prévoit un crédit de 4,250,000
francs. soit une augmentation de 250,000 francs par rapport
à 1952.

Ces écoles s' efforcent de donner aux futurs exploitants
les connaissances techniques nécessaires.

Dans les écoles du soir. on donne pendant les soirées
d'hiver un cours de ± 100 heures. où les jeunes paysans
ayant quitté l'école communale sont instruits dans les bran-
ches principales de l'agriculture. Ceux qui ont suivi pendant
deux ans le cours du soir. peuvent se perfectionner ensuite
dans les écoles régionales du soir. comportant également
200 heures de cours.' répartis sur deux hivers. mais dont
la matière est plus étendue et traitée d'une manière plus
scientifique.

Les cours du soir se donnent dans 307 écoles du soir, dont
147 du régime linguistique néerlandais comptant 3.002 élè-
ves. et 160 du régime linguistique français avec 1,S59 élèves.

Les 58 écoles régionales comptent 1,276 élèves,
Nous regrettons que renseignement moyen agricole et

horticole ne relève pas de la Direction de l'Agriculture, qui
pourrait lui donner l'impulsion et l'orientation nécessaires.

Cet enseignement fournit les pionniers de l'agriculture.
Nous pouvons estimer qu'il forme chaque année environ
6.000 élèves, qui fréquentent ces écoles de leur plein gré.
par conviction. entre 14 et 18 ans, alors qu'ils sont en con-
tact direct et quotidien avec la pratique. Il y a plus de trente
ans que cet enseignement postscolaire a été créé. A raison
d'une moyenne de 2,000 élèves par an, 60,000 jeunes agri-
culteurs ont reçu ainsi une préparation technique, fût-ce



bereid. Er is geen stiel waarin de technische kennis zo door-
dragend is. 40 een grote invloed heeft op de rentabiliteit
van het bedrij f, als de landbouwstiel. .

. Aan het onderwijs heeft de Belgische landbouwer een
groot deel van zijn aanpassing in de geweldige evoluue van
de landbouw te danken. Uw verslaggever hadgraag de aan-
dacht der commlssieleden op deze factor getrokken.

De mechanisatle in de landbouw is in volle evolutie. Er
dient vooral over gewaakt dat de kleine bedrijven. door een
te grote immobilisatie van kapitaal, zich ruet te zeer be-
lasten. .

Er dient op gewezen dat de landbouwmachines op een
heel jaar maar enkele dagen werk leveren. Uw verslaqqever
wenst hier ook te wijzen op het grote belang wintercur-
sussen in te richten die voor doel hebben de machine- en
motorenleer en vooralonderhoud en behandeling te onder-
wijz en, hetgeen noodzakelijk is om deze oordeelkundig te
gebruiken. Het past hier hulde te brenqen aan de ijver en
toewijding der lesqevers, waarvan velen reeds 20 à 30 jaren
landbouwonderricht geven.

Economische beschouwingen.

1. - Vennindering van de kostptiis.

Bij de besprekinq werd hier en daar dit thema aanqe-
raakt. De hele landbouwpolitiekbeoogt het volume en de
kwaliteit van de landbouwprodukten tot het hoogst moge-
lijk peil op te voeren, tegen de laagst mogelijke kostprijs.
Dit moet de landbouwers toelaten met Iedereen te kunnen
concurreren.

De hele begroting bevat een massa posten die zoveel
pogingen zijn om dat doel te helpen bereiken: van artikel Zû.
prerniën aan de zuivelprodukten, en van artikel 22 af tot
en met artikel 25 zijn daarop gericht.

Deze artikelen omvatten verschillende honderden mil-
lienen.

Onder de kostprijsfactoren :zijn de pachtprijzen, de so-
ciale lasten, de lonen, de intresten van kapitalen weinig
wijzigbaar door de landbouwer.

Hi] moet dus vooral de vermindering op technisch gebied
realiseren, door verhoging van opbrengst en vermindering
van verminderbare uitgaven.

De opvoering van de kwaliteit speelt eveneens een grote
rol. Minderwaardig goed vindt geen afzet.

Il. .-- De verdeling van lendbouio- en ooedinqsprodukten
en de producent

Bij de bespreking van diverse problemen. werden des-
aangaande verschillende meningen van comrnissieleden
genoteerd, die uiting geven aan hun verwondering betrek-
kelijk soms grote verschillen tussen de prijzen op de hoeve
en de prijs op de stoep van de verbruikers.

Er moet inderdaad soms gewezen worden op het al te
groot prijzenverschil dat voor sommige land- en tuinbouw-
producten werd vastgesteld.

Het is spijtig dit te moeten vaststellen. Het is echter
nodig, daar de landbouwer al te dikwijls als organisator
van het duur leven wordt bestempeld, terwijl hij in de
meeste gevallen deze is, die zich met de kleinste winst of
het karigste loon, met het hooqste risico rnoet tevreden
stellen.

Er wordt gewezen op de prijs van de varkens op voet.
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partielle. Il n'est aucune métier, hors celui d'agriculteur, où
les connaissances techniques soient aussi capitales et aient
une influence aussi marquée sur la rentabilité de l'exploi-
tation .

C' est à renseignement que l'agriculteur belge doit pour
une bonne part son heureuse adaptation à révolution consi-
dérable qu'a subie l'agriculture. Votre rapporteur tenait à

attirer sur ce facteur l'attention des membres de la Com-
mission.

La mécanisation de l'agriculture est en pleine évolution.
Remarquons qu'il faut veiller surtout à cc que les petites
exploitations n'assument point de trop lourdes charges en
immobilisant de trop grands capitaux.

Il faut rappeler en effet que les machines agricoles ne
fournissent annuellement que quelques journées de travail.
Votre rapporteur désire signaler à cet égard l'importance de
l'organisation de cours du soir. visant à familiariser les élèves
avec les moteurs et machines. leur apprenant surtout à les
entretenir et à s'en servir. afin qu'ils soient utilisés à bon
escient. Nous tenons à féliciter les professeurs pour tous les
efforts que. depuis 20 à 30 ans. ils ont consacrés à rensei-
gnement agricole.

Considérations d'ordre économique.

I. ~ Diminution du prix de redent.

Lora de la discussion, ce thème a été effleuré. Toute la
politique agricole vise à augmenter quantitativement et qua-
litativement la production agricole au plus haut niveau pos-
sible, mais au prix de revient le moins élevé. Ainsi les agri-
culeurs seront à même de soutenir toute concurrence.

L'ensemble du budget comporte de nombreux postes dont
chacun tend vers ce but. Citons notamment l'article 20, pri-
mes il la production laitière. et les articles 22 à 25.

Ces articles comprennent plusieurs centaines de millions.

Les principaux facteurs du prix de revient sont les fer-
mages, les charges sociales. les salaires, les intérêts de capi-
taux, que l'agriculteur ne peut guère modifier.

C'est donc surtout sur le plan technique que devra se
réaliser la diminution, par une augmentation du rendement
et une réduction des charges compressibles.

L'amélioration de la quantité joue également un grand
rôle. Les produits de moindre qualité ne trouvent pas de
débouchés.

II. -- La distribution des produits agricoles et alimentaires
et le producteur.

La discussion de divers problèmes a permis de noter à
cet égard les opinion émises par les membres de la Com-
mission, exprimant leur étonnement devant la marge parfois
considérable entre les prix à la ferme et les prix au consom-
mateur.

En effet, il faut parfois signaler la trop grande marge
pour certains produits agricoles et horticoles.

Il est pénible de devoir en faire la constatation. Elle s'im-
pose cependant. car Irop fréquemment l'agriculteur s'entend
accuser d'organiser la vie chère, alors que souvent c'est lui
qui doit assumer les plus grands risques en se trouvant réduit
à la portion congrue.

Prenons, en guise d'exemple, le prix des porcs sur pied,
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die in Februari 1951 aan 31 frank en in April 1952 nog
22 frank en in Februari 1953 slechts 18 frank betaald wor-
den, terwijl de deratlprijzen weinig gedaald zijn.

Er wordt gewezen op de Iruitprijzen. die in detail twee
tot drie keer de producentenprijs bereiken. enz.

En toch heeft de tussenhandel veelal min risico, minder
kapitaal nodig. Er zit natuurlijk in de verkoopprijs een deel
loon VOOr arbeid en een winst. De oorzaken zitten wellicht
in :

l. de hoge standing van de verbruiker. die goedkoop
nier zoekt:

2. de onvolmaakte concur rentie van de detailhandel:

3. het groot aantal detailhandelaars met weinig ornzet en
hoge levenseisen. die een serni-monopolistlsche prijzenstruc-
tuur forrneren.

Het is tevens zeker dat de verbruiker meer en meer kwa-
liteit zoekt. Uw verslaqqever moge hier een lans breken
opdat het departement van Landbouw de studie van de
markten van land- en tuinbouwprodukten verder met kracht
zou doorzetten.

Eencommissielid betoogt dat in België de prijzen van
producent laag zijn en de landbouw geen oorzaak is van
het duur leven. Hij haalt de cijfers aan van de F.A.O., die
zeer vertrouwenswaardig zijn en waaruit blijkt dat op
17 landen waarin het onderzoek plaats had in 1951-1952,
België voor tarwe op de Il ". voor rogge op de 7", voor
aardappelen op de 10", voor melk op de Il ", voor suiker-
biet op de 4" plaats kwam, enz. .

Veilmqen, coöperatieve aankoop en verkoop, cöoperatief
gebruik. zijn hier op hun plaats en ook op dat gebied werd
door het Ministerie van Landbouw heel wat gerealiseerd.

De veetcelt.

Paerdenteelt : artikel 21-4, I en Ill.
Door de commissieleden werden hierover geen vragen

gesteld. Uw verslaggever wenst echter mede te delen, dat
de uitvoer zeer bescheiden is, 141 dieren voor 6.562,000
frank en dat de invcer 2,001 paarden bedraagt voor
19,976,000 frank. De toelagen voor keuringen en prijskarn-
pen hedragen 3,718.000 frank.

Het Belgisch trekpaard is op de inlandse markt aanqe-
wez en en wordt ve:rdrongen door de tractoren, Misschien
is een lichter paard op meerdere bedrijven wcnsclijk.

Het blijkt dat in 1952 nog l3,720 ton paardenvlees werd
inqevoerd tcqenover 17,400 ton in 1951.

Ièundoeeteelt.
Deze sector van de landbouw werd door de commisste-

leden druk besproken, zowel wat betreft de vleesproductie
als wat betreft de melkproductie, de kunstmatige inserm-
natle, ziekten en stalling.

Toen de heer Minrster in 1950 verslaggever was van de
begroting van Landbouw, schreef hij betreffende deze sec-
tor: «de kleine landbouwers hebben bijzonder belang bij
de rentabiliteit van die belangrijke sector van ons landbouw-
bedrijf ».

Thans stelt men vast dat de toevocr van inlands vee op
de gewestelijke markten aanhoudend bli] ft en ruimschoots
volstaat. Deze reqels hebben nog aan actualiteit gewonnen.
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passé de 31 francs en février 1951 à 22 francs en février
1952 et à 18 francs seulement en février 1953, alors que les
prix de vente au détail n'ont guère baissé.

Autre exemple :les fruits, dont les prix sont au détail de
2 à.3 fois supérieurs aux prix payés au producteur,

Et cependant, l'Intermèdiaire court moins de risques et
engage moins de capitaux. Evidemment, le prix de vente
comporte urie partie: qui constitue la rémunération du travail
et urie autre qui représente le bénéfice, Peut-être faut-il
rechercher les causes dans :

1. le niveau de vie élevé du consommateur qui n'est pas
soucieux du bon marché;

2. les faibles moyens de concurrence du commerce de
détail;

3. le grand nombre de détaillants à faible débit et leurs
frais élevés, et par suite, la formation d'un semi-monopole
des prix,

Il est non moins certain que le consommateur recherche de
plus en plus la qualité. Aussi votre rapporteur se permet-il
d'insister pour que le département de l'Agricultutre pour-
suive vigoureusement l'étude des marchés agricoles et hor-
ticoles.

Un membre de la Commission signale qu'en Belgique les
prix payés au producteur sont peu élevés, et que la cherté
de la vie ne peut être imputée à l'agriculture. II cite les
chiffres fournis par la F.A.O.; ces chiffres sont absolument
dignes de foi et leur examen fait apparaître que sur les
l7 pays où fut menée l'enquête en 1951-1952, la Belgique
occupe la l l" place pour lé froment, la 7< pour le seigle,
la 10· pour les pommes de terre, la II" pour le lait la
4° pour les betteraves. etc.

Ceci démontre l'utilité des ventes publiques, des coopéra-
tives d'achat, de vente et de consommation, et en ce do-
maine le Ministère de l'Agriculture n'est pas resté inactif.

ltlevage.

EteL'age chevalin : article 24-4, 1 et III.
Les commissaires n'ont pas posé de questions à ce sujet.

Votre rapporteur tient cependant à signaler que l'exporta-
tion est très restreinte - 141 chevaux pour un montant de
6,562,000 francs, .- et que l'importation se chiffre à 2.o0J
chevaux pour un montant de 19,976,000 francs. Les sub-
skies pour les exeprtises et concours s'élèvent à 3,718,000
francs.

Le cheval de trait belge en est réduit au marché intérieur,
et il est remplacé de plus en plus par le tracteur. Un cheval
plus .léger est peut-être plus utile dans beaucoup d'exploi-
tations.

Il apparaît que J'importation de viande de cheval s'élève
à 13,720 tonnes en 1953, contre 17,400 tonnes en 1951.

Elevage de bovidés,
Ce secteur de l'agriculture 'a été: discuté amplement par

les commissaires, tant en ce qui concerne la production de
viande, qu'en ce qui concerne la production laitière, l'insé-
mination artificielle, les maladies et les étables,

Lorsque, en 1950, M. le Ministre était rapporteur du
budget de l'Agriculture, il écrivit à propos de ce secteur :
« les petits fermiers sont particulièrement intéressés par ce
secteur important de notre agriculture»,

On constate à présent que les arrivages de bétail indigène
sur les marchés régionaux· restent constants et suffisent
largement. Ces règles connaissent présentement un regain
d'actualité.



a) RUNDVLEESPRODUCTI!.:.

Wat de rundvleesproductie aanqaat mag men aannemen
dat de prijzen in deze sector van de landbouw tamelijk sta-
biel zijn gebleven, dank zij de aankopen van de Handels-
dienst voor Ravttatllennq. die door inlands vlees voor het
leger aan te kopen bij geringe vraag of bi] overvloedig aan-
bod er in slaaqde de prijzen op een tamelijk normaal pell te.
handhaven. We kunnen constateren dat ons leger nu reeds
voor een groot deel door inlandse productie wordt bevoor-
raad. Er werden nochtans voor 3:'i35.000 kg. levende slacht-
runderen en 1.490,000 kg. vers rundvlees en 1,380,000 kg.
bevroren rundvlees ingevoerd. Dit werd qrotendeels dcor
het leger verbruikt. .

Door een Commissielid wordt er op gewezen dat België
over vrij afzienbare tijd in eigen behoelten van rundvlees
zal kunnen voorzien. Dan zal de vleeskwestie zich eerst
scherp stellen. des te meer dat het grootste aantal van de
boerderijen in deze kwestie betrokken worden en deze een
grote invloed zal uitoefenen op de rentabllitett van het land-
bouwbedrijf.

Het lid vestigt er nu reeds de aandacht op dat het aantal
rnelkkoeien in dit opzicht 'niet veel zou mogen verhogen om
de vleesproductie niet te fel op te drijven, tenzij er kansen
op uitvoer tegen rendabele prijzen zouden bestaan.

De rundvlcesbalans in 1936·1938, 1951 en 1952.
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a) PRODUCTION DE LA VIANDE BOVINE.

En ce qui concerne la production de la viande bovine,
l'on COnstate que les prix sont restés assez stables dans ce
secteur agricole, grâce aux achats de l'Office Commercial
du. Ravttatllement. qui, en achetant de la viande indigène
pour l'armée, soit en cas de demande minime. soit en cas
d'oHre abondante, réussit à maintenir les prix à un niveau
assez normal. Nous pouvons constater que notre armée est
dès à présent déjà en majeure partie approvisionnée par la
production indigène, Environ 3:135,000 kg. de bétail de
boucherie sur pied et 1,190,000 kg. de viande de boucherie
fraîche, ainsi que 4,380.000 kg. de viande de boucherie
congelée ont été importés. Cette viande a été consommée
en grande partie par l'armée.

Un membre de la Commission signale que la Belgique
sera à même de couvrir prochainement ses besoins en
viande de bœuf. C'est alors seulement que le problème de
la viande se posera avec acuité, d'autant plus que la majo-
rité des fermes sont directement intéressées à cette question,
dont la solution influencera grandement la rentabilité de
ragriculture.

Le membre attire dès à présent l'attention sur la nécessité:
de ne point trop augmenter le nombre des vaches laitières.
afin de ne pas provoquer une surproduction de viande, à
moins qu'il existe des chances d'exporter à des prix ren-
tables.

Balanec commerciale de la viande de bœuf
en 1936,1938, 1951 et 1952,

.. ~.- ~~~.~ ...._- ..~.~-.. r- I·· ... - _..·.._....T
I InlandseI

Verbruik I productie Invoersaldi
Jaar I

Consommation I Production Importation
Année I intérieure Soldes

!
!

Ton - Tonnes Ton - Tonnes Ton - Tonnes

1936-1938 . 147,756 136,317 11,259

1951 . 153,317 142,653 15,286

1952 . 151,703 6,354158,057

(I) Dit cijlcr omvat al hel inqcvocrd slachtvcc (inbegrepen hct
maqcr vec, hct kwcckvcc uitqczondcrd}.

(2) Uitvocr,

Het verbruik overtreft de productie dus maar met 6,354
ton. Die enkele duiz end ton kunnen in zeer korte tijd door
een steeds groeiende veestapel gemakkelijk inqelopen wor-
den.

In verband hiermede werden nog de volqende vraqen
gesteld:

Frauduleuze invoer van vee,

De Comrnissieleden beklaqen zich sterk over de fraudu-
leuze invoer van vee. Een Commtssielid vestigt er de aan-
dacht op dat in sommige streken daarvoor markten worden
georganiseerd en dat er op elke marktdag te Anderlecht
gesmokkeld Hollands vee is.

I
I

1- v~~e~e~t vee---' -~--.

I (geslacht) Vers vlees

Invoersaldi - Soldes à I'irnportation

Bevroren vlees Mager vee
(geslacht)

Bétail engraissé
(abattu)

Viande fralche I Viande congelée

I Ton - Tonnes

I

Bétail maigre
(abattu)

Ton - Tonnes Ton -- Tonnes Ton - Tonnes

3,544 (') + 1,463 et) 9,178

551 823 35313,559

1,093 1,200 4,061

(I) Cc chiffre comprend toutes les lmportatións de viande sur pied
(à l'inclusion du bétail maigre, mais à l'exclusion du bétail d'élevage).

(2) Exportations.

La consommation ne dépasse donc la production que de
6,354 tonnes. En très peu de temps, il est facile de trouver
ces quelques dizaines de tonnes dans une augmentation
croissante du cheptel.

A ce propos, les questions ci-après ont encore été posées:

Importation frauduleuse de bétail.

Les membres de la Commission se plaignent de l'impor-
tation frauduleuse de bétail. Un commissaire attire. l'atten-
tion sur le fait que dans certaines régions de véritables
marchés sont organisés à cet effet. et qu'à chaque jour de
marché à Anderlecht on présente du bétail hollandais passé
en fraude.
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Dit is zeer ten nadele der Scharkist. maar nog meer hin-
dert het onze eigen productie. terwijl het revens gebleken
is dar daardoor ztekten uitbraken.

De Commlssie dringt bij de heer Minister aan opdat hij
bi] zijn collega van financiën op scherpe maatreqelen- zou
aandrinqen. De Heer Minister deelt mede dat hi] daarvoor
reeds menige keer tussengekomen is, ook in Blnnenlandse
zaken. Hij wees op de resultaten die reeds werden bereikt.

VRAAG,

Een lid van de Landbouwcommtssle van de Kamer van Voksver-
tcgenwoordigl'rs vraaqt of de lnvoer van bevroren rundvlees, bestemd
voor hct leger. nid zou kunnen wordcn stopgezel ten etude aen de
Inlandsc pro Jucne roe te laten de behoeften van het leger te dekken,
aanqeztcn binnenl:ort de inlandsc productie practisch onu behoeften
zal dekken.

ANTWOORD.

Hct vraagstuk van de aankoop van inlands en vreemd rundvlees,
besternd voor hct leger. dient onderzocht te worden onder hel drie-
voudig ooqpunt van de hoeveelhetd, de hoedarnqhejd en de prijs.
. In de huidige omstandiqheden aanvaardt de Handelsdienst voor
Ravitaillering alle aanbledinqen van inlands rundvlees, zonder beper-
king van hoeveelhetd, aan de maxlmumprqs van fr. 35.50 per kilogram
geslacht. Deze prijs werd vastqesteld rekenmq houdend mel de prijs
van het inqcvoerd bevroren rundvlces en de begrotingsmogdijkheden.

Hel Departement van Landbouw heeft verkreqen dat bel leger voor
50 % inlands rundvlees verbruikt. Daarnaast worden 35 % der behoef-
ten gedekt door de invoer van rundvlces van eerste kwaliteit en 15 %
door Inlands varkcnsvlces.

Er werd eveneens bereikt dar de vcrhoudmq van de voorraad van
inlands rundvlees werd vastgestcld op onqevcer de 2/3 van de totale
voorraad van bevrorcn rundvlces van het leger.

Op 7 Fcbruari 1953 was de tocs land van de voorraad van bevroren
rundvlces van hct leger de volqende (volçens de inlichtlnqen verstrekt
door de Handclsdlcnst voor Ravitaillering) ;
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Ces pratiques sont fort préjudiciables au Trésor. et plus
encore à notre production; il s'est avéré. en outre. qu'elles
ont causé des épidémies.

La Commission insiste auprès de M. II?; Ministre pour
qu'il demande à son collègue des Finances de prendre des
mesures sévères. M. le Ministre signale qu'il est déjà inter-
venu dans ce sens à plusieurs reprises. même auprès de son
collègue de l'Intérieur. Il rappelle les résultats déjà enre-
gistrés,

QUESTION.

Un membre de la Commission de l'Agrkülture de la Chambre
demande si les unportatlons de viandes bovines étrangères pour l'armée
ne pourraient pas être arrêtées afin de permettre à notre production
indigene de (ouvrir les besoins de J'armée, étant donné que notre
production de viandes bovines couvrira pratiquement à brève échéance
nos besoins.

RÉPONSE.

Le problème des achats de viandes bovines indigènes et exotiques
pour les besoins de J'armée doit être examiné sous le triple aspect de
la quantité, de la qualité et 'des prix.

Dans les circonstances actuelles, l'Offtce Commercial du Ravitaille-
ment accepte toutes les offres de viande bovine indigène sans limitation
de quantités au prix maximum de fr. 35.50 le kilogramme abattu.
C e prix fut fixé en tenant compte du prix de la viande congelée im-
portée et des posslbihtés budgétaires.

Le Département de l'Agriculture a obtenu que l'armée consomme de
la viande bovine indigène dans une proportion de SO %: de' sa consom-
mation totale de la viande. Par ailleurs. 35 % des besoins sont couverts
par unq lmportatlon de viandes bovines étrangères de première qualité
Cl IS % par des viandes porcines indiçènes.

IJ avait également été convenu que la proportion du stock' de viande
bovine indigène sail fixée à environ les 2/3 du stock total de viande
bovine congelée de l'armée.

A la date du 7 février 1953. la situation du stock; de viande bovine
congelée de l'armée était la suivante (scion les renseignements fournis
par rO.c.R.A.) :

Viande Viande
Inqevoerd Inlands bovine bovine
rundvlees rundvlecs importée indigène

kg. kg. kg. kg.

Werkelijke voorraad op 7 Fcbruari 1953 ... 1,055.118 2.154.912 Stock réel au 7 février 1953 ... /.055.118 2.154.912
Hocveclheden aangekocht doch niet ont van- Quantités achetées mais non entrées au

gen op 7 Februan 1953 .., 1.575.000 525.000 Î février 1953 . 1,575,000 525.000
Tbcorcttsche vocrraad op 7 Februari 1953... 2.630,118 2.679.912 Stock théorique au 7 février 1953 2.630.118 2.679.912

Er dient opqemerkt. te wordcn dar de rubriek « inlands rundvlees"
.Jnsqeliiks vlecs bevat voortkomendc van de serumdicren: sommlge
van deze dicrcn werdcn ingevoerd.

De Handclsdienst voor Ravilaillering verklaart dar hct hem onmoqc-
lijk is te bepalcn welk ged~elte van de voorraad van inlands rundvlees
bcstaat uit vlccs qclcverd ingevolge de wckehjksc adjudicatics.

Op basis "an de hicrboven aanqcqcvcn cijfers verlegenwoordigt de
voorraad van inlands rundvlecs (bcqrüpcndc dus echt mlands rund-
vlccs alsook vlccs van scrurndieren] onqevecr 50 % van de totale
voorraad van rundvlces van het leger.

Dat deze verhouding thans nie t hoger is, is te wijlen aan de ontoe-
reikendheid van de aanbiedingen van inlands rundvlees aan de rnaxi-
mumprijs van fr. 35.50 pcr kilogram qeslacht.

De proccnren van vcrbruik door het lcqer der diverse vlccssoortcn
wordcn vollediq geël'rbiedigd. Nochtans wcrdcn cvcneens zekere
hoevcclhcdcn schapcnvlccs aanqckocht die voor vcrbruik door het
kger bcstcmd zi]n.

VRAAG.

Ecn Commissielid vraaqt oF hct waar ls dat het Belqlsch leger
in Duitsland practisch uitsluitend bcvoorraad wordt in rundvlees van
buitcnlandsc hcrkomsr.

Het vcrlanqt te wetcn of. in die omstandiqhetd. 50 % van de
consumptic van vlccs door hct leger samcnqcsteld is uil rundvlces van
Belgische hcrko-nst.

ANTWOORD.

Volqens de inlichtingen verstrckt door de intendance diensten van
het leger, wordt de bcvoorradinq in rundvlees van het Belçtsch leger
in Duitsland, scdcrt 20 Augustus 1952 verzckcrd op dezelldc hasts
als de bevoorradlnq van hct leger in Belqtë.

Il Y a lieu de noter que la rubrique « viande bovine indigène »
comprend également la viande provenant des bêtes de sérum; parmi
celles-ct, il y a une proportion de bêtes importées.

L'O.CR.A. déclare toutefois qu'il lui est impossible de' préciser quelle
est. dans le stock de viande bovine indigène. la quantité de viande
indigène provenant exclusivement des livraisons effectuées par adjudi-
cation hebdomadaire.

Sur la base des chiffres cités ci-dessus. le stock de viande bovine
indigène [comprenant donc la viande indigène proprement dite et la
viande des bêtes de sérum) représente environ SO % du stock total
de viande bovine conqelée de J'armée,

Le fail que cette proportion n' est pas plus élevée doit être attribué à
J'insuffisance d'offres de viande bovine indigène au prix maximum de
fr. 35.50 lo kilogramme abattu. ,

Toutefois. les pourcentages de consommation des diverses viandes
bovines citées ci-dessus restent entlérement respectés, A noter encore
que des quantités limitées de viandes de mouton ont été achetées par
rO.c.R.A. aux fins de consommation par J'armée.

QUESTION.

Un membre de la Commission demande s'tl est exact que l'armée
belge en Allemagne est ravitaillée presque exclusivement en viande
bovine d'origine étrangère.

li désire savoir si. dans ces conditions. 50 % de la consommation de
viande par l'armée sont composés de viande bovine d'origine belge.

RÉPONSE.

Selon les renseignements fournis par l'intendance militaire. le ravi-
taillement en viande bovine des troupes belges en Allemagne sc fait.
depuis le 20 août 1952. sur la même base que le ravitaillement des
troupes stationnées en Belgique.



Het Belqisch l~g"r in Duitsland verbruikt rundvlees gedurende
5 daqcn per week. Op hel huidig ogenblik. bestaat 50 % yan het ver-
bruikte rundvlees uit Belqisch rundvlees,

Er dlent opgerncrkt te worden dar rot elnde Maart het Belqisch
leger in Duitsland ook vlees van Belgische schapen verbruikt: dit vlees
komt in afkorting van de consumptie van rnndvlees in de verhouding
van 1/14'.

Het Belgisch leger in Duitsland verbruikt verder ook varkensvlees
qcdurcndc 1 dag per week: dit vlees Is uttslaitend van Belgische al-
komst.

VRAAG.

Een Commissielid wcnst, over de jaren 1950, 1951 co 1952, het
kwantum en de waarde van de in- en ultvoer te kennen van de onder-
schcidcn vlecssoorten en vleeswaren, respccnevehjk mel aanduiding
van hct land van herkornst en bestemming voor de voornaamste landen,

ANTWOORD.

Het achtbaar lid vinde onderstaand in chronologische orde, de gege-
vens aangaande in- en uitvoee van vlees en vleeswaren in 1950, 1951
en 1952. Tevens werden hier de gegevens betreffende de zuivelprodm;-
ten aan toeqevoeqd.

Deze gegevens werden ter griffie neerqcleqd en kunnen aldaar door
de achtbare leden geconsulteerd worden,

b) DE MELKPRODUCTIE.

Sommige leden van de Commlssie hebben deze sector
aanqesneden en vooral gewezen op de melkcontröle. Ze
wezen op de gedane krachtstnspanningen, die toelieten in
die sector steeds vooruit te gaan van jaar tot jaar. Deze
sector is van groot belang. Imrners. de rentabillteit hangt
af van;

I. De erfelijke aanleg van het vee:
2, Een goede verzorging.

A. -- De beste vader- en moederdieren worden opge-
zocht in de provinciale verbonden der veekweeksyndicaten.
onder leiding van de veeteeltdtenst.

In dat opzlcht werden mooie resultaten bereikt in de
verschillende veerassen van het land. Arttkel 24-4. Ille.
d, e, voorziet hiervoor ongeveer 7,000.000 frank.

Een lid wou in dit verband graag vernemen ;

a) Het aantal dieren van elk ras dat aan die contrôle
onderworpen is:
b) Het gemiddeld aantal liter melk van een groep gecon-

troleerde dieren voor 1948 en 1952;
c) Het gemiddeld vetqehalte van die melk, van een groep

gecontroleerde dleren uit elk ras.

ANTWOORD,
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Les troupes belges en Allemagne consomment de la viande bovine
pendant 5 jours par semaine. En ce moment, 50 % de la viande bovine
consommée sont représentés par de Ia viande bovine belge.

Il importe de noter que jusqu'à fin mars, l'année belge en Allemagne
consomme éga!emenl de la viande de moutons belges; cette viande
vient en déduction de la consommation de viande bovine dans la
proportion de 1/14.

Les troupes belges en Allemagne consomment en outre de la viande
porcine pendanl I jour par semaine; celte viande est exclusivement
d'oril/ine belge,

QUESTION.

Un membre de la Commission désire connettre, pour les années
1950, 1951 el 1952, la quanti lé et la valeur des exportations et des
imporlations des différenles sortes de viandes et de viandes préparées
avec indicalion des principaux pays d'origine et de destination,

RBPONSB.

L'honorable membre trouvera ci-dessous, en ordre chronologique, les
données pour 1950, 1951 ct 1952, concernant I'Importatton et l'exporta-
lion de viandes el de viandes préparées. Les chiffres se rapportant aux
produits laitiers ont été joints également.

Ces délails ont ëtë transmis au greffe où les membres peuvent les
COJ1Sul ter.

b) LA PRODUCTION LAITIBRE.

Certains membres de la Commission ont abordé ce secteur
et se sont particulièrement intéressés au contrôle du lait. Ils
ont souligné les efforts qui ont permis de progresser d'année
en année. Ce secteur revêt une importance primordiale. La
rentabilité dépend en effet:

1. Des prédispositions héréditaires du bétail;
2. Des soins donnés.

A. - Les géniteurs et les génitrices d'élite sont sëlec-
tionnês. sous la direction de l'Administration de l'Elevage.
parmi les animaux dépendant des unions provinciales de
syndicats d'élevage,

\ 'À cet égard. des résultats encourageants ont été obtenus
pour les diverses races de bétail nationales. L'article 24-1,
Ille, d, e. prévoit environ 7,000:000 de francs dans ce but.

Un membre de la Commission désire connaître à ce sujet :

a) Le nombre d'animaux de chaque race soumis à ce
contrôle;

b) Le nombre moyen de litres de lait par groupe d'ani-
maux contrôlés pour 1948 et pour 1952:

c) La teneur moyenne en matières grasses de ce lait par
groupe d'animaux contrôlés de chaque race.

RBPONSE,

Rassen 1- 1927

Rood ras van West-Vlaanderen ...1
Rood bont van Oost-Vlaanderen ...

1932 1937 Races

.,.

196 781 1,108 1,913 J,79J 2,427 Rouge de Flandre occidentale

696 128 457 610 429 5,451 Pie-rouge de Flandre orientale

223 123 322 286 543 4,049 Pie-rouge camplncise

3.227 3,327 4.162 4,124 4,155 9,262 Blanche du centre de la Belgique

497 776 960 839 2.154 2,854 Pie-noire

Rood bont van de Kempen ...

Wit ras van Midden-Belgié ...

Zwart bont

Dat maakt omtrent 24,000 dieren. Daar de contrôle slechts

1942 1947 'FI

Ce qui fait environ 24,000 têtes. Comme le contrôle n'a
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eenmaal in de levensloop van een stamboekdter gebeurt.
geven deze getallen geen aanduiding aangaande het aantal
dieren dat in de veeverbeterlnq betrokken is.

Gemiddeld aantal liter melk en percent vetgehalte.

{ 11. J

lieu qu'une seule fois par animal immatriculé. ces chiHres
ne contiennent aucune indication du nombre d'animaux
atteints par l'amélioration.

Moyenne du Ilombre de litres de lait et pourcentaQe
de leur teneur en graisse.

Iaartal 1948 - Année 1948 [aartal 1952 - Année 1952I
------------._-----~------_._-~---_.._----~

West-Vlaanderen ..

I Aantal I
I gecontroleerde Il
I dieren

Nombre
d'animaux \
contrôlés

I
I 3.85

Melkgifte Vet

Production
laitière

Graisse

%

1,599 5,555

Oost-Vlaanderen .. 5,593 3.56354

Kernpen . 253 4,702 3.47

Brabant .. 1,076 5,184 3.52

Zwart bont, Herve 3.62760 4,896

Dit zijn rèeds resultaten die voor selectlevee zeer goed
zijn. Er moet sterk qewerkt worden om langs de selectte-
dieren de gemiddelde melkgifte en vetrijkheid van de vee-
stapel op te drijven.

B. --~ Door de veehoudersbonden die een rentabiliteits-
contrôle ultvoeren, die dank zij grote toelaqen, een grote uit-
breiding heeft genomen.

Artikel 24-4, lIIh, voorziet toelagen aan de verbonden
cler ·veekweeksyndicaten : melkcontröle van 90,000 tot
120,000 koeien aan 100 frank = 11,OaO,DOn frank.

In het verslag over de werkzaamheden van de veehou-
dersbonden in Oost- Vlaanderen voor het dienstjaar 1951-
1952 vernemen we o.m, volgende cijlers :

1. Aantal contrôles : 6.195 dieren;
2. Aantal volledig afgewerkte contrôles: 4.991;
3. 21.1 a % der gecontroleerde dieren geeft minder dan

120 kg. botervet,

Het aantal contrôles in de andere provlncies beclroeg

I. Aantal contrôles :
Oost-Vlaanderen
W est- Vlaanderen
Antwerpen
Limburg
Brabant
Henegouwen
Namen
Luik
Luxemburg

6,195
8,705

11,183
5,593
3,076
9,860
5,802

25,513
2,450

78,377Totaal

Een commlsslelld: onderlijnt de belangrijkheid van die
contrôle en hoopt dat deze van [aar tot jaar moge verhogen
orn binnen afzienbare tijd tot de contrôle van de hele vee-
stapel te kunnen overqaan.

i
I Aantal
1 gecontroleerde
: dieren Melkgifte Vet

Nombre
d'animaux
contrôlés

Production
laitière

Graisse

%

2,403 3.65 Flandre occidentale,5,786

3,980 5,077 Flandre orientale.3.51

J,058 3.46 Campine.5,009

4,110 3.48 Brabant.4,863

2,016 4,767 3.64 Pie-noire, Herve.

Ces résultats sont déjà très satisfaisants pour du bétail
sélectionné. II faut s'attacher à obtenir, grâce au bétail sélec-
tionné, une amélioration de la moyenne de la production
laitière et de la teneur en graisse.

B. - Par les syndicats d'exploitation. qui exercent un
contrôle de rentabilité, contrôle qui a pris une grande exten-
sion, grâce aux subsides importants.

L'article 24-4. lIIlt, prévoit des subsides aux fédérations
des syndicats d'exploitation : contrôle laitier de 90,000 à
120,OOOvaches à 100 francs = Il,000,000 de francs,

Dans le rapport des activités des syndicats d'exploitátfon
de la Flandre orientale, pour l'exercice 1951-1952, nous
trouvons notamment les chiffres suivants:

I. Nombre de contrôles: 6.195 bêtes;
2. Nombre de contrôles achevés: 4,991:
3. 21.10 % des bêtes contrôlées donnent moins de 120 kg.

de graisse de beurre.

Le nombre de contrôles dans les autres provinces s'éle-
vait à :

I. Nombre de contrôles :
Flandre orientale
Flandre occidentale ...
Anvers
Limbourg
Brabant
Hainaut
Namur
Liège
Luxembourg

6.195
8,705

ILlS3
5,593
3,076
9,860
5,802

25,513
2,450

78,377Total

Un commissaire souligne l'importance de ce contrôle, et
exprime le désir de le voir s'étendre davantage d'année en
année, afin que, dans un proche avenir, tout notre cheptel
bovin puisse être contrôlé.



Uit de resultaten van Oost- Vlaanderen kan afgeleid wor-
den dat een vijfde van de melkkoeien verliesgevend zijn. Op
deze basis zouden op de 900,000 melkkoeien 180,000 koeien
dienen opgeruimd te worden, Dit zal. des te meer noodza-
kelijk zijn naarrnate hier te lande met de eigen veestapel
de grens der volledige vleesbevoorradinq meer wordt beria-
derd.

Hogere melkproductie en hogere botervetproductie blij-
ven het parool bij deze actie, want melk- en boterproductie
kunnen in dit land nog wel wat toenemen.

Uw verslaggever acht het plicht een lans te breken voor
een sterkere uîtbreidinq der rentabiliteitscontrôle. Ze geeft
onmiddellijk resultaten door eliminatie der woekerdieren en
ze zou daarrnee rap een verlaging van de kostprijs bereiken.

De rentabiliteitscontrôle heeft tot doel :

I. de koeien met onvoldoend rendement op te sporen:
2. een rationele voeding te verspreiden:
3. de beste melk- en botergeefsters aan te duiden met het

oog op de verdere teelt:
4. de dieren in de: gunstigst mogelijke voorwaarden te

brengen.

Goed van walgestaken in 1947, bedroeg het aantal gecon~
troleerde koeien toen 16,600,30,300 in ~948, 59,600 in 1949,
Einde 1952 controleerden ze 78,377 dieren.

Melkcontrôle.

Ten einde besparingen te doen, wordt door een Commis-
sielid voorgesteld, de melkcontrôle bij de elitedleren der
veekweeksyndicaten en de melkcontrôle der' koeien der vee-
houdersbonden sarnen te smelten en deze slechts door één
controleur te laten uitvoeren. Het komt vaak voor dat èén
of twee koeien - elitedieren - in het stamboek zijn inqe-
schreven en gecontroleerd worden door de controleur der
veekweeksyndicaten. terwijl de melkgifte der andere dieren
van dezelfde stal door de controleur der veehoudersbonden
wordt nagegaan.

De heer Minister is akkoord dat daarnaar moet gestreefd
worden. Hij laat echter oprnerken dat een eerste doelstel-
ling van de veehoudersbonden is de melkgifte na te gaan.
Een tweede doelwit met direct econornischc inslag is een
doelmatige voeding te adviseren. hetqeen massaal moqelijk
Is aangezien al de dieren worden gecontroleerd, waardoor
de parasieten spoedig aangemerkt worden en onrniddellijk
kunnen verwijderd worden.

Bij de veekweeksyndicaten zijn slechts elitedieren inge- I

schreven die rneestal slechts éénmaal op de melk- en boter-
productie worden qecontroïeerd pn waarvan de theoretische
melk- en boterproductie met coëfficiënten wordt vastgesteld
naargelang de ouderdom en het tijdverloop tussen twee kal-
vingen.

Hij wijst er op clat aldus die één of meer elitedieren op
bijzondere wijze worden verzorpd. dikwijls ten nadele van
de anderen. Dat één of twee goede dieren nog geen algemeen
goede stal geven is een feit. Het komt er op aan, alle dieren
uit dezelfde stal aan de contrôle te onderwerpen, ook in de
elitestallen, en revens deze contrôle niet èèn [aar te doen
maar ze permanent te verzekeren. Dit zou veel zekerder
resultaten geven, en dit zal betracht worden.

c) DE KUNSTMATIGE INSEMINATIE,

De kunstmatige inseminatie heeft voor doel. het sperma
van enkele uitzonderlijke Iokstieren. over zoveel mogelijk
vrouwelijke dieren te verdelen om dezer eigenschappen op
zo groot mogelijke schaal te versprelden, en revens ook om
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Les résultats obtenus en Flandre orientale montrent
qu'un cinquième des vaches laitières ne rapportent pas. A
ce compte-là, ISO,OOO vaches sur les 900,000 devraient être
éliminées. Ceci deviendra de plus en plus nécessaire à me-
sure que, dans le pays, notre propre cheptel bovin per-
mettra d'assurer l'approvisionnement complet en viande.

Accroître Ja production de lait et de graisse de beurre
reste le mot d'ordre pour cette action, car la productiorrde
lait et de beurre peut encore augmenter dans notre pays.

Votre rapporteur se fait un devoir de préconiser une
extension accrue du contrôle de la rentabilité. Celui-ci
donne des résultats immédiats en éliminant les bêtes impro-
ductives, ce qui aurait pour conséquence de faire baisser
rapidement le prix de revient.

Le contrôle de la rentabilité a pour objet ;
I. de rechercher les vaches à rendement insuffisant;
2. de répandre l'usage d'une alimentation rationnelle;
3. d'indiquer Jes vaches ·fournissant le meilleur lait et le

meilleur beurre, en vue de la reproduction;
4. d'assurer aux animaux les conditions les plus avanta-

geuses,

Grâce à un bon départ, le chiffre de vaches contrôlées
est passé de 16,600 en 1947 à 30,300 en 1948, 59.600 en
1949 et 78,377 à la fin de 1952. '

Contrôle laitier.

Un membre de la Commission propose en vue de réaliser
des économies d'unifier le contrôle du lait chez les animaux
d'élite des syndicats d'élevage, ainsi que le contrôle du lait
des vaches des unions d'éleveurs de bétail et de faire effec-
tuer celui-ci par un seul contrôleur. Il arrive fréquemment
qu'une ou deux vaches - animaux d'élite - soient imma-
triculées et' contrôlées par le contrôleur des syndicats d'éle-
vage, tandis que la production laitière des autres animaux
de la même étable est vérifiée par le contrôleur des unions
d'éleveurs.

M, le Ministre est d'accord pour que l'on s'oriente dans
cette voie. Il fait toutefois observer que le premier objectif
des unions d'éleveurs consiste à surveiller la production de
lait. Un second 'objectif. à répercussion économique irnmé-
dia te, est de conseiller une alimentation' appropriée, ce qui
peut se faire de façon massive. étant donné que tous les
animaux sont contrôlés, ce qui permet de. déceler rapidement
les parasites et de les éliminer immédiatement.

Dans les syndicats d'élevage ne sont inscrits que les
animaux d'élite, qui ne font généralement l'objet que d'un
seul contrôle ayant trait à leur production de lait et de
beurre, et dont la production théorique de lait et de beurre
est établie au moyen de coefficients selon leur âge et le délai
entre deux vêlages,

II souligne le fait qu'un ou plusieurs de ces animaux
d'élite font ainsi l'objet de soins particuliers, souvent au
détriment des autres. C'est un fait qu'un ou deux bons ani-
maux ne font pas une bonne étable, Il s'agit de soumettre
tous les animaux d'une même étable, même ceux d'une étable
cl'élite, à ce contrôle et de ne pas effectuer ce contrôle pen-
dant une année, mais de l'assurer d'une façon permanente.

Cela donnerait des résultats plus certains, et c'est à quoi
l'on désire arriver.

c] INSÉMINATION ARTIFICIELLE.

L'insémination artificielle a pour but de distribuer le
sperme de quelques taureaux reproducteurs exceptionnels
entre le plus grand nombre possible d'animaux femelles,
afin de propager sur la plus grande échelle possible ses par-
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dieren die op natuurlijke wijze niet drachtig geraken tech
tot vruchtbaarheid te brengen.

In streken waar revens veel trichomoniasinfectie voor-
komt is de kunstmatiqe inseminatle aangewezen om de
uitbreiding te beperken.

De kunstmatiqe Inseminatie heelt in korte tijd grote uit-
breidinq genomen. Sedert 19'.16 tot het mtdden van 1952,
werden zowat 92,000 dieren op deze wijze behandeld: de
toelagen aan de verschtllende cornitè's bedroegen in totaal
16,221,812 frank.

Hierna volqen nog een paar vraqen van de leden der
Commissie aangaande deze aangelegenheid waarop door de
heer Minister een antwoord werd verstrekt.

VRAAG,

Een Commtssieltd wenst het bedrag der toclaqen te kermen dte
toegekend werden aan de onderscheiden centra voor kunstmatiqc
inseminatie,

ANTWOORD.

De toelagen toegekend aan de verschillende provinciale comité' s
voor kunstmatige Inseminatie, zijn verdeeld als volgt:
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ticularttés et afin de féconder des animaux dont la fécon-
dation n'est pas réussie par les moyens naturels.

Dans les régions où l'infection trlchornoniase se mani-
feste sur une grande échelle, l'insémination artificielle est
tout indiquée pour en arrêter la propagation.

L'insémination artificielle a pris une grande extension en
peu de temps, De 1916 à ia fin du premier semestre 1952,
environ 92,000 animaux ont été traités ainsi ; les subven-
tions aux divers comités atteignent au total 16,224,812
francs.

Ci-après, quelques autres questions à ce sujet, émanant
des membres de la Commission, et auxquelles a répondu
M. le Ministre:

QUESTION,

Un membre de la Commission désire connaître le montant des
subsides qui ont été accordés aux différents centres d'insémination
artificielle.

RepONSE.

Les subsides accordés aux comités provinciaux pour l'insémination
artificielle se répartissent comme suit:

~--",._._,--..._--~. -_.- ; .'. ,,-- 'T - -1 ~--~-,-
I
I
I Totalen

Comité's 1948 I 1949 1950 1951 1952 Comités

I

Totaux

Namen ... 300,000 I 200,000 600,000 1,100,000 Namur.
I

Henegouwen .. 600,000 I 500,000 300,000 750,000 2,150,000 Hainaut.
i

Limburg. 600,000 I 406,981 100,000 700,000 1,806,981 Limbourg.

Luik 600,000 600,000 300,000 400,000 600,000 2,500,000 Liège.

Antwerpen ... i 600,000 150,000 400,000 1,150,000 Anvers.

Luxemburg ... 698,940 450,000 1,400,000 300,000 2,848,940 Luxembourg.

Brabant .. I 200,000 400.000 496,210 300,000 1,396,210 Brabant....

Oost-Vlaanderen .. 600,000 600,000 600,000 434,681 2,534,681 Flandre Orientale.

West-Vlaanderen .. 250,000 188,000 600,000 1,038,000 Flandre Occidentale.

16,224,812

VRAAG,

Ecn Commissielied wenst te wcten ol de kunstmatige inseminatie
wordt uitqevocrd door houders van een vecartsentjkundiq diploma in
Enqeland, Ncderland, Frankrijk, Denernarken en Zwcdcn.

Aan de andcre kant wenst hct ltd ecn vcrqeliikinq te bckomcn van
de gemiddelde rcsultatcn aldaar met deze in Belqlë bcrcikt, na cen
ccrste intcrvcntic, gedurende ccn recent [aar.

Vcrder wcnst hct nog te vernernen of in die landen deze centra
ovcr de vrijheid beschikken om de londsen die ze verzarnelen tc
gebruiken volqcns hun desiderata en cventucel te verdelcn in qevallen
van likwidatie.

ANTWOORD.

In Engeland, Ncderland, Frankrijk en Zwcden wordt de kunstrnatlqe
Insemtnattc op de rundcrcn uitqevoerd door techntci-Inserutnatorèn, nlct
veearts.

QUESTION,

Un membre de la Commission désire savoir si l'rnsérninatlon artifi-
cielle est exécutée par des porteurs du diplôme de vétérinaire en
Angleterre, aux Pays-Bas, en France, au Danemark et en Suède,

D'autre part, ce membre désire obtenir une comparaison des moyennes
des résultats obtenus là-bas et en Belgique, après une première inter,
vcntion, au cours d'une année récente.

Il désire, en outre. apprendre si, dans ces pays, les centres peuvent
disposer librement des fonds qu'ils rassemblent, d'après leurs propres
desiderata, et les partager éventuellement cl} cas de liquidation.

RßPONSE,

En Angleterre, aux Pays-Bas, en France, au Danemark et en Suède,
l'insémination artificielle est appliquée aux bêtes bovines par des insé-
minateurs techniciens non vétérinaires.



D~ ge:midddde bekomen uttslagen na eerste tussenkomst zijn :

Denemarken : geen recente gegevens;
Zweden . geen recente gegcy.:ns;
Nederland 1951; 52.66 'k
Frankrijk 1951 : 53.50 'f-:
Iklgii 1951: 62.40 %;
Engeland 1950..1951: 67.11) 'Ir.

In Engeland hanqen de centra van hel Ministerie van Landbouw
en Visserijen ••f.

In Ncdcrland, Franknjk, Dcnernarkcn en Zweden. zijn de centra
opgericht door , vrije samcnwerkende maarschappljen en beschikken
over inkomsten, volgens de standreqelen e:gen aan deze vereniqinqen,
Her Is niet gespecificerd dar deze coöperatteven regdmalig ingcricht
zijn als vereniginG.:n zonder wtnsrbejaq.

VRAAG.

Een COllllllissielid bericht dat de nauwqezette toepassinq van de
reglementering inzake het vaderschap der kalveren in de praktijk som-
mige moeilijkheden tor gevolg heeft, voorai wanncer he! drachtiqc
koeiën of vaarz en betrefr die het voorwerp uitmaken van een door
tussenkomst van veekooplleden gedreven handel.

Het lid vraaqt of hel niet mogelijk is 'deze reqlementertnq wat te
verzachten ten einde deze toestand te verhelpen.

ANTWOORD.

Het is het Departement bekend dat sommiqe kleine moeilijkheden
van practische aard zich nog kunnen voordoe n, zoals bv, de regula-
risatie van de dekkingen geda<ln vrij op de wetdc, door stteren welke
tot de openbare dekdicnst toeçelaten zijn.

Met deze moeilijkheden zal cr rekening gehouden wordcn ter gelegen-
hetd van de zeer nabije aanpassinq van het reglement. aan de onder-
vinding opqedaan tijdens zijn toepasslnq de laatsre jaren.

VRAAG.

Een Commissielid wcnst het percentage der werkclljk uiigekeerde
premiën te kennen die werdcn tocgekend ter gelegenheid van de
olficiéle vee- en paardcnprtjskampcn gedurende de [aren 1950 à 1952.

ANTWOORD,

Van de sommen die. bi] tocpasslnq van de algcmcn e rcqlemcnten op
de vcrbeterinq van de rundvce- en paardenrassen. kunnen voorz.cn
wordcn, werdcn volqendo percentaqes. in de loop van de aanqcduide
[aren, werkelijk toeqckcnd :
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Les résultats moyens obtenus aprês la première intervention sont;

Danemark; pas de données récentes;
Suëde : pas de données récentes;
Pays-Bas 1951; 52.66 %;
France 1951; 53.50 %;
Belgique 1951, 62.40 %;
Angleterre 1950-1951; 67.010 %.

En Angleterre les centres relèvent du Ministère de l'Agriculture et
t!es Pêcheries,

En Hollande. en France, au Danemark et en Suède, les centres sont
organisés par des coopératives libres disposant de leurs recettes
d'après les statuts propres fi cc genre d'associations. Il n'est pas
précisé si ces coopératives sont réqulièrernent constituées en associa-
tions sans but lucratif,

QUESTION.

Un commissaire signale que la stricte application de la réqlementation
en matière de la paternité des veaux entratne certaines diffficu\tés en
pratique. surtout lorsqu'tl s'agit de vaches ou de génisses pleines qui
font l'objet d'un commerce à l'intervention des marchands de bétail.

11 demande s'il n'y a pas moyen d'assouplir' quelque peu cette réqle-
mentanon en vue de remédier à cette situation.

R8PON5E,

Le Département est au courant de ce que certaines petites diffi-
cultés d'ordre pratique peuvent encore sc révéler à l'expérience, telle
que, par exemple. la régularisation des saillies faites librement en
prairie par des taureaux admis à la monte publique.

11 en sera tenu compte lors de l'adaptation toute prochaine du
règlement, 11 la lumière de l'expérience acquise dans son application
ces dernlëres années.

QUESTION.

Un membre de la Commission désire connaître le pourcentage des
primes réellement attribuées à roccasion de concours officiels bovins et
chevalins durant les années 1950 à 1952.

RÊPONSE.

Des sommes qui peuvent être prévues pour l'octroi des primes en
application des règlements gén~raux sur lamélioration des races bovine
cl chevaline, les pourcentages suivants ont été effectivement attribués
au cours des années indiquées:

Rundveckwcck Paardcnkweck Elevage bovin Elevage chevalin

1950 8.3 % 68.9 % 1950 83 % 68.9 %
1951 iio/< 69.4 % 1951 74 % 69.4 %
1952 68 'Ic, 68 'Îf 1952 68 % 68 %

De vcrrnindcrlnq van hct pcrccntaqe in de rundvcescctor, in de 1001'
van de jarcn 1951 en 1952. is hoofdzakclijk (QC te schrijvcn aan hct
Iclt dat de epidemie van mond- en klauwzeer het inrichten van prijs-
kampcn tcqcnwerkre,

Deze ziekte is tcn andcre de ooraaak van hct vrocqtijdiq verdwünen
van een belangrijk aantal elltevoorttelers.

Verbetering du veestallcn,

Artikel 23-4 voorziet voor verbeteringen aan veestallen
en varkensstallen. enz. een bedrag van 8.500,000 frank. Een
lid van de Landbouwcommissie wil in verband daarmee ver-
nemen welk het standpunt is van het Departement in zake
de vrije loopstal die in Amerika in gebruik is.

De heer Minlster wijst er op dat de vrije loopstal in Ame-
rika langs om meer uitbreiding neemt, Nochtans zijn de
diensten van het Departement voor deze innovatie thans
nog enigszins terughoudend, vooralomdat een wijziging .in
die zin aan de bestaande stallingen zeer kostelijk zou zijn en

La diminution du pourcentage dans le secteur bovin, au cours des
années 1951 ct t952, est principalement due au fait que l'organisation
des concours a été contrecarrée par l'épidémie de fièvre aphteuse.

D'autre part, cette maladie a entraîné la disparition prématurée d'un
nombre important de 'reproducteurs d'élite.

Amélioration des étables.

L'article 23-4 consacre une somme de 8.500,000 francs
à des améliorations aux étables et porcheries, Un membre
de la Commission de l'Agriculture voudrait connaître à ce
propos le point de vue du Département dans la question de
la stabulation libre, en usage en Amérique,

M. le Ministre signale qu'en Amérique, la stabulation
libre s'étend peu à peu. Toutefois, les services du Départe-
ment n'accueillent l'innovation qu'avec prudence, en raison
surtout des grands frais qu'entraînerait la transformation
des étables actuelles, sans peut-être toujours trouver une
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dat de voordelen van de vrije loopstal wellicht niet altijd
tegen die onkosten van omvorming opwegen. De vrije loop-
stal maakt het ook uoodzakelijk de dieren te onthoornen.

Door de Nationale Maatschappij van de Kleine Landet-
gendom werden reeds enkele hoeven gebouwd volqens het
Amerikaans systeem. ten titel van proef en om de nodige
ervaring op te doen. Deze stallinqen kunnen zonder veel
onkosten terug tot gewone veestallen omgevormd worden.

ZietktebestrijdJng,

Verschillende leden der Commissie bekommeren zich om
de bestrijding van tuberculose en mond- en klauwzeer.
omdat deze de rentabiliteit zeer beïnvloeden en revens vao
groot belang zijn voor de bevolking.

De heer Minister betoogt dat om de gunstigst moqelijke
resultaten te bereiken de dieren in bijzonder gunstige
gezondheidsvoorwaarden dienen te verkeren. Vandaar de
actie VOOI: gewnde stallen onafscheidbaar verbonden aan
de bestrijding van de veeztekten.

De strijd gaat vooral teqen tuberculose, tegen mond- en
klauwzeer, tegen besrnettelijk verwerpen en tegen tricho-
moniasinfectie.

Artikel 24-3, ten bedrage van 118,822,000 frank wijst op
een verhoging t.o.v. 1952 van 1'1.517,000 [rank.

Hi] bewijst dat de strijd tegen de tuberculose met sucees
wordt gevoerd, Immers het aantal tuberculosevrije stallen is
van 18.346 in 1945-1946 gestegen tot 48.260 in 1951-1952,
terwijl het aantal getuberculineel:de dieren van 319.528
gestegen is tot 1.194.903. zijnde bijna de helit van de vee-
stapel.

Door enkele cornrnissiéleden werden nog vragen gesteld
over de tuberculosevrije stallen, over het aantal en de ver-
goedingen der veeartsen. over de voortbrengst en aankoop
van entstof, vragen die hierna, door het Departement wor-
den beantwoord.

VRAAG.

Een lid zou qraaq verncrncn wclkc voorwaarden moeren vcrvuld
wordcn orn hct diploma van ccn T.B.C.·vrije stal te br-komen.

Welke zijn daarvan de voordclcn ? Wclke vooruitqanq wc rd op
dat qebied bereikt ?

ANTWOORD.

De rundcrtubcrculoscbcstrijdinq is gesteund op de- tocpassinq van hct
koninklijk besluit van I [uni 1951. In hct artrkcl 39 wordt vcrrneld :
«Het getuigschrift wordt aan hct bcdrijfshoofd. dat lid is van cen
vercniqinq voor rundertube rculoscbcstrijdinq. ui!!jereikt wannccr uit
twcc opcenvolqcnde tubcrcnltnattcs met ccn jaar tusscnujd blijkt dat
zijn rundveestapcl tuberculoscvrij ts »,

De houdcr van cen getuigschrift ol van ceri diploma van l'en tuber-
culosevrtjc stal qcnic; rcchtstrccks iedcr voordcel inherent aan
ccn tubcrculoscvrije vccstapcl : dit diplorna hccft dc waarde van ccn
waarbor q voor de producten (vec. vlccs, melk] die de uirbnnnq
vcrlaten.

Hicruit vlocit voort dat de waardc van de kwcckdicrcn toeneemt.
In zckerc strcken en onder meer in de provincic Antwerpen betnalt
de zuivelindustric ccn prcrnie voor de melk bcstcmd voor de consumptic
wannccr hct aantal tuberculosevrij stallcn ccn zckcrc ornvanq bercikt.

Aanlal diploma's tocqckcnd voor tubcrculoscvrüc stallen in:

1941-1942
1945-J9'16
1948-J949
1950-1951
1951-1952

9.364:
18,346:
22.998:
-12.000;
18.260.

De officiële bcstrüdtnq van rundcrtubcrculose is vrij
hel vcc was onder contrôle in 1952.
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compensation dans les avantages de la stabulation libre. Il
faut ajouter que cette forme de stabulation exige que l'on
décorne le bétail.

La Société Nationale de la Petite Propriété terrienne a
dëjà construit quelques fermes du type américain. à titre
d'essai et pour acquérir l'expérience nécessaire. Leurs
étables peuvent être transformées sans grands frais en
étables ordinaires.

Lutte contre les ipi%oolies.

Plusieurs membres de la Commission se préoccupent de la
lutte contre la tuberculose et la stomatite aphteuse, parce
que ces maladies atteignent gravement la rentabilité, et en
raison aussi de leur gravité pour la population.

M. le Ministre fait remarquer que pour obtenir les meil-
leurs resultats, il importe que les animaux vivent dans des
conditions d'hygiène particulièrement favorables. Dès lors,
l'action menée en faveur des étables saines est étroitement
lice à la lutte contre les épizooties.

Cette action est surtout dirigée contre la tuberculose, la
fièvre aphteuse, l'avortement épizootique et la tric homo-
niase.

L'article 24~3, d'un montant de 118.822.000 francs, pré-
sente une augmentation de 14.517,000 francs par rapport
Ü 1952.

M. le Ministre démontre que la lutte contre la tuberculose
est menée avec succès. En effet, le nombre des étables
exemptes de cette maladie a augmenté de 18,346 en 1945-
1946 à 48.260 en 1951-1952, alors que le nombre d'animaux
tuberculinés est passé de 319.528 à 1.194.903, soit presque
la moitié du cheptel.

Des questions sont encore posées par plusieurs commis-
saires au sujet des étables exemptes de tuberculose, du
nombre et des indemnités des vétérinaires. de la production
et de l'achat de vaccin. Les réponses [ournies pal: le Dépar-
tement sont reprises ci-dessous.

QUESTION.

Un membre désirerait savoir les conditions qui doivent être remplies
pour obtenir I•.diplôme d'étable indemne T.B.e.

Quels en sont les avantages? Quel progrès a l'té réalisé dans cc
domainc ! >

RÉPONSE.

La lutte con Ire la tuberculose bovine est basée sur l'application cie
l'arrêté royal du l'' juin 1951. A l'article 39 de cet arrêté il est dit
que'" le cerlificat est accordé au chef (l'exploitation qui est membre
d'une association de lutte contre la tuberculose bovine, lorsqu'il résulte
de deux tuberculinations successives faites à lin an d'intervalle que
son cheptel bovin est indemne de tuberculose ».

Le porteur d'un certificat ou diplôme d'étable Indemne de tuberculose
bénéficie directement de tous les avantages inhérents fi un cheptel
indemne de cc He maladie' CC diplôme a la valeur d'une qarantte pour
1"5 produits (cheptel. viande. lait) qui sortent de l'e xplottation.

Il s'ensuit que la valeur des animaux d'élevage s'accroit. En cer-
taines réqions ct notamment dans la province d' Anvers. lorsque le
nombre d'étables indemnes de tuberculose est suffisamment important.
l'industrie laitière paie une prime pour le lait provenant de ces étables
vendu comme lait de consommation.

Nombre de diplômes d'étable indemne de tuberculose accordés en:

1941-1942
1945-1916
1948·1949
1950-1951
1951-1952

9.364;
13.346;
22,998;
42.000;
48,260.

59.20 Cl( van La lutte officielle contre la tuberculose bovine est libre- -'- 59.20 'Ic
du cheptel était sous contrôle en 1952,



Tusson de dlercn onder contrôle. ingeschreven in de locale vcrcni-
\Jingen van bcstrijdinq. verschilt hct perccntaqc van (le re aqerendc
diercn van streek tot strcek. In zckcre gewesten is dit perccntaqc
zccr laaq.

VRAAG,

Art. 28-1 voorz.iet verqoedinqen verschuldiqd aan de aangenomen
vecartsen, uit hoofde van hun medewerkinq mm de bcstrijdinq van de
besmettelijke zickten van de diercn en met het oog op de voortbrenginq
van gezonde melk: 32,790,000 frank.

Ik vernam qraaq van de heer Minister hoc deze post ingedeeld
wordt ?

ANTWOORD.

Samcnstcllinq van artikel 28-1.
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Parmi les animaux SOUS contrôle, inseri.s dans les assoclanons
locales de lutte'. le pourcentage de réaqissanrs varie d'une région [\
l'autre. Dans certaines contrées, cc pourcentaqe est très faible,

QUESTION.

L'article 28·1 prévoit des indemnités dues aux vétérinaires agréés pour
leur collaboration à la lutte contre les maladies contaqteuses er en vile
de la production d'un lait sain: 32.790.000 francs.

Je désirerais apprendre de Monsieur le Ministre comment Se M':;Dm-
pose ce poste?

RÉPONSE.

Constitution de l'article 28-1.

'Ï'uberculose :

Koninklijk bcsluit van I [uni 1951 :
Tuberculinatle + contrôle

T'uberculose ,

Arrêté royal du I juin 1951 :
fr. 29.620,000 Tuberculination + contrôle

Pullorose:

fr. 29.620.000

Pullorcsis :

Ontwerp van besluit in behandelinq .
Voortbrenging van melk onder gezondheidstoezicht .,.
Inentinqen teqen mond- en klauwzcer .,.
Gcwone 'inentingen
(Aangifte van haarden van qercqlemcnteerdc bcsmcttc-

Iijke ziekten.)

500,000
20.000

2.500,000
150.000

Pr. 32,790.000

VRAAG,

Kan de heer Minister mij latcn wetcn hocvcel doktcrs in de vce-
artsentjkunde dcelncrnen aan de bestrijding van vcczicktcn voor wicr
uitrociînq hct Departement subsldics verleent?

ANTWOORD.

De Vcc artscnijkundiqc dienst was op 1 [anuari 1953 samcnqcstcld
uit :

25 vccartscnljkundiqe inspecteurs:
802 aanqcnomcn doktcrs in de vccartscnljkundc waarondcr 600

wcrkclijk dcclncrncn aan de bestrijding van vcczickte n.

VRAAG.

Artrkcl 28·2 tcn bcdraqc van 29,385.000 frank voorzict in de aan-
koop van tuberculine, entstof teqcn besmettelijk vcrwcrpcn. bereiding
van cntstof tegen rnond- en klauwzccr enz. Er is op dit kredict ceu
vcrmlndcrinq van 12.639.000 frank ten ovcrstaan van voorgaand
Î~18r. Ei:'rl lid wou qaarne van de heer' Mlnister vcrnerncn waarop die
vcrrnindcrlnq ciqcnlijk gesteund is en ol deze vri] zwarc vermiI.,-
dcrinq geen gevaar bctckcnt voor de dcqclükc bestrijding van de lJ1

hct artikel aanqchaaldc ztekte n.

ANTWOORD.

Het qcwonc kr cdict voorzicn bij artikel 28·2 van de begroting 1952
was 22.024.000 frank.

Iriqcvolqc de uitbreiding van hct mond- en klauwzccr cindc 1951
en in hct begin van 1952, hccft hct Departement cntstof tcqen mond-
en klauwzccr in het buitcnland moeren kopcn. Bovcndicn is het
Departement verplicht geweest zich cen qrotcr aantal stuks vcc aan
le srh alfc n voor lict bererden van entstof.

Bijgevolg blcek het qewonc krediet van 22.024,000 frank onvoldocndc
en wcrd er ccn bijkrediet van 20.000,000 frank gevraagd.

In werkelijkhcid is hct \lewuon krcdict van 29,385.000 frank inqe-
schrcvcn op de bcqrotinq 1953 hoqcr dan hct gewoon krcdiet van
22m.4.000 Irank van 1952.

Projet d'arrêté en cours
Production de lai! sous contrôle sanitaire
Vaccinations antiaphteuses .,
Vaccinations ordinaires
(Dëclaranon des foyers de maladies contagieuses régi,,·

mcntées.]

500.000
20.000

2500.000
150.000

Fr. 32.790.000

QUESTION.

Monsieur le Ministre peut-il faire connattre le nombre de docteurs
en médecine vétérinaire participant à la lulle contre les épieooues
pour lesquelles le Département octroie des subsides en vue de leur
extirpation?

RÉPONSE.

Le Service vétérinaire comprenait ail l" janvier 1953:

25 inspecteurs vétérinaires;
802 docteurs en médecine vétérinaire agrees parmi lesquels 600 qui

participent dfectivcment il la lulle contre les épizooties.

QUESTION.

L'article 28·2 pour un montant de 29.385.000 [ranes prévoit rachat de
.uberculine. vaccin contre l'avortement épizootique. préparation de
vaccin antiaphtcux. Sur ce crédit il y a une diminution de 12.639,()(){)
francs par rapport fi rannée précédente. Un membre désirerait appren-
.lrc par Monsieur le Ministre sur quoi cette diminution est basée ct
':i cette forte diminution ne présente pas cl.' danqcr pour la lutte cffcc-
"VC des maladies reprises dans l'article.

RÉPONSE.

Le crédit ordlnairc prévu :, l'article 28-2 du budget 1952 était de
22,024.000 francs.

Suue fi l'extension de la lièvre aphteuse ii la fin de 1951 ct au début
de 1952. le Département a dû faire des achats de vaccin anuaphteux
il l'étranger.

En outre. le Département a été obligé d' acquérir un plus grand
nombre de têtes de bétail polir la fabrication de vaccin.

Par conséquent. le crédit ordinaire de 22.024.000 francs était devenu
insuffisant et lin crédit supplémentaire d•.. 20.000.000 francs a dû être
sollicité,

En réalité les crédits ordinalrcs de 29,31\5.000 francs inscrits au
budget de 1953 son] plu« élevés que les crédits ordinaires de 22.024.000
fraNCS cil' 1952.



304

Mond- en klauwzeer,

De volgende tabel geeft een overzicht van de verspreidinq
van moud- en klauwzeer sedert 1915 tot heden en geeft
revens een overzicht over de aangroei van de veestapel,

Verwljzen we naar de [aren 1946. 1951 en 1952 die een
uitbreiding van de plaag aangeven voor rundvee gaande
respectievelijk over 107,821, 669,299 en 118,353 dieren en
wat de varkensstapel betreft over 76,800, 512,565 en 70,283
dieren. en dan zal grif aangenomen worden dat de ver-
liezen door de landbouwalsdan geleden tientallen millioenen
bedragen en geen inspanningen te groot zijn om die plaag te
beperken. Het is duideltjk dat de jonqste epidemie die het
land heeft geteisterd daarbl] reeds in grote mate werd
geremd door middel van in eigen land beretdde entsto]: aan-
gevuld door deze van buitenlandse herkomst. Uw verslaq-
gever drukt hier tevens de hoop uit dat over enkele maan-
den onze eigen instellingen in staat zullen zijn aan een
nieuwe aanval krachtdadig het hoofd te bieden, dank aan
de inspanning die in dit domein wordt geleverd.

In verband met artikel 2&-2 werden door een Commis-
sielid een paar vragen gesteld die hier volgen.

[ 20 )

Stomatite aphteuse.

Le tableau ci-après donne un aperçu de la propagation de
la stomatite aphteuse de 1945 jusqu'à ce jour en même
temps qu'un aperçu de l'accroissement du cheptel.

Il suffira de se rappeler les années 1946, 1951 et 1952,
pendant lesquelles. respectivement 107,821, 669,299 et
118,353 têtes de bétail furent atteintes et 76,800, 542,565
et 70,283 porcs, et l'on admettra sans peine que T agricul-
ture a subi de ce fait une perte de plusieurs dizaines de
millions. Aussi ne faut-il reculer devant aucun effort pour
circonscrire ce fléau. On a pu se rendre compte que l'épi-
démie dont notre pays a été affligé récemment encore, a été
considérablement enrayée au moyen de vaccins préparés
dans nos laboratoires et grâce à l'appoint des vaccins de
provenance étrangère. Votre rapporteur 'exprime l'espoir
que dans quelques mois nos installations seront à même
de résister efficacement à une nouvelle attaque, grace à
l'effort consenti en ce domaine.

A propos de l'article 2&~2, un membre de la Commission
formula quelques questions reprises ci-après.

I
o.

I1945 1946 1947 1948 1949 1950 1951 1952
I

I
I

Runddieren (1) .. 4,319 107,821 22,574 19,808 17,340 6,052 669,294 118,353 Bovidés (I).

Telling e) .. 1,628,152 1,710,243 1,729,453 1,715,051 1,879,017 2,100,831 2,159,701 2,218,984 Recensement (S).

Schapen (') 292 12,014 1,063 2,200 697 143 14,734 2,636 Moutons (I).

Telling e) .. 220,163 232,746 169,974 146,637 155,450 86,796 (3) 115,856 (")123,730 Recensement (1).

Geiten (') .. 27 614 84 73 48 10 1,626 288 Chèvres (').

TeIling e) .. 119,155 104,667 85,776 73,935 70,558 89,1B7 73,002 I (3) 52,146 Recensement (1).

Varkens (I) . 1,348 76,800 11,134 14,543 9,229 4,061 542,565
I

70,283 Porcs (I).

Telling e) .- 629,179 839,493 615,582 657,741 1,076,291 1,329,443 1,265,050 1,368,661 Recensement (2).I
I

l
(I) Vee aangetast of verdacht aangetast te zijn door rnond- en klauwzeer

vanaf 1945.
(~) Stuks vee geteld ieder jaar op 15 Mei.
o Geteld op 1 [anuari.

VRAAG.

Artikel 28-2 verrncldt in zijn indeling. de aankoop van 7,200 dieren
VOOr de bercidinq van entstof teqen rnond- en klauwzeer, waarover
cen krcdiet voorzicn wordt van 21,600,000 frank, hetqcen slechts
3,000 frank per dier uitrnaakt.

Verder is ccn bijdrage van ± 500 frank per afqeslacht dier aan-
qcrncrkt.

Ik wou graag van de heer Minister verncmen :
I" Of de dieren werkelijk aangekocht worden?
2' Wat er met de afgeslachte dieren qebeurt ?

Ik meen dat deze gemakkelijk aan de handelsdienst voor Ravitaillering
zoudcn kunnen verkocht worden en dicncn voor de bevoorradinq van
hct lcqer.

ANTWOORD,

I. De dieren bestcmd voor de vervaardiqinq en de contrôle van de
cntstol, worden niet aangckocht door het Mlnistcrie van Landbouw.

Deze dicren worden ter beschlkklnq qesteld van het Rijkslabo-
ratonum voor Dïaqnose en Veeartsenijkundige opsporinqen dat belast
is met de voortbrenging van hct virus en de bereiding van de entstof,
maar blijvcn clqendom van de leverancler.

(') Bétail atteint ou suspect d'être atteint de stomatite aphteuse depuis
1945.
(Z) Tètes de bétail recensées chaque année au 15 mai.
(3) Recensés au 1er janvier.

QUESTION.

L'article 28-2 mentionne clans sa répartition rachat de 7.200 animaux
pour la préparation de vaccin contre la fièvre aphteuse, pour lequel
est prévu un crédit de 21,600,000 frimcs, ce qui constitue 3.000 francs
seulement par animal.

En outre, il est indiqué un montant de ± 500 francs par animal
abattu.

Je saurais gré à M. le Ministre de me faire connaître:
1" Si les animaux sont réellement achetés?
2' Quelle est la destination des animaux abattus?

Je pense que ceux-ci pourraient être facilement vendus par l'Office
commercial du ravitaillement pour le ravitaillement de l'armée.

R~PONSE.
l , Les animaux destinés à la production du virus aphteux et au

contrôle des vaccins. ne sont pas achetés par le Département de
l'Agriculture.

Ces animaux sont mis à la disposition clu Laboratoire de Diagnostic
et de Recherches vétérinaires de l'Etat chargé de la production des
virus et de la préparation des vaccins: ils restent la propriété du
fournisseur.



Na de bcwerkênqen op de dieren. gevergd tot inzameling van hct
rnond- er. klauwzeer virus. mag de eigenaar beschikken over :

il} de vier kwartiercn:
b) het ver ter plaatse gesmolten;
d de huidcn na een maand gezouten geweest te zijn.

De koppen. de poten en de Inqewanden zijn voor de voedinç onçc-
schikt vcrklaard en ilfgehaald door ccn vilbeluik,

2. Het vices van de geslachte dleren I>lijft eigendom van de leve-
ranciers. hel wordt ingekocht door O.CR.A. in zover hct aan de
voorwaarden van het lastcncohicr van deze instellinq beantwoordt, die
de lcvcrinqcn van inlands rundvlces rcqelcn,

De vilbeluiken.

Een lid merkt op dat de vilbeluiken, door het niet betalen
van de huid der afgehaalde dieren. zieh op een onrecht-
vaardiqe manier verrijken. Ze zouden rnoeten verplicht »rot-
den de huiden te betalen, zonder dat de landbouwer betaling
eist. De heer Minister wijst op de contracten en deelt mede
dat bij hernieuwing strenqere eisen zullen gesteld worden .

d) HET MELK EN BOTERVRAAGSTUK.

Een vraagstuk dat lange tijd door verschillende corn-
missieleden werd besproken.

De heer Minister wijst er op dat de zuivelproductie een
der hoekstenen is waarop het klein- en mrddelbedn]f zijn
gebouwd en dat de Regering door een aantal maatregelen
bewerkt heelt dat aan deze voortbrengst een behoorlijke
rentabiliteit wordt verzekerd. Deze politiek getuigt van wijs
beleid en de landbouwbevolking is er de heer Minister zeer
erkentelijk voor.

Ten opzlchte van het buitenland en meer bepaald teqen-
over de Beneluxpartners werd het bekende minima-prljzen-
systeem in voege gebracht voor melk. boter en room.

In het binnenland werden verder volgende maatregelen
getroffen:

JO Een dlrectteprijs voor melk en boter wordt vastqe-
steld, die varieert volgens het seizoen. Een aanpassing van
de Invoerprijs van de boter heeft tot nog toe op bevredi-
gende wijze het eerbiediqen van directieprijz en kunnen ver-
zekeren.

In de loop van 1952 werd gemiddeld de directieprijs zelf
lichtjes overschreden.

Het blijkt dat het Belgisch verbruik van boter op onqe-
veer IJ.2 kg. per hoofd neeckomt. terwijl Nederland nog
geen 3 kg. boter per hoofd verbruikt.

2" Het stockeren van boter·gedurende de Zomermaanden.

3° .Het verlenen van toelagen aan de productie van inge-
dikte melk, van vol melkpoeder en vooral van poeder van
afgeroomde melk en kaas. Deze voortbrengst heeft qedu-
rende de laatste jaren een grote uitbreiding qenomen.

In 1951 kon het melkpoeder gemakkelijk worden ver-
kocht. Vooral Nederland kocht grote hoeveelheden. In 1952
is er echter een crisis in de verkoop van melkpoeder geko-
men. Het melkpoeder van het « Spray» type is beter van
kwaliteit maar kost meer om te produceren, terwijl het
rnelkpoeder dat naar het oude systeem « Hatmaker» wordt
gemaakt. minder duur komt rnaar van geringere kwaliteit is.

Gedurende enkele maanden was de afzet van rnelkpoe-
der fel bemoeilijkt.
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A la suite des opérations nécessitées par la récolte du virus aphteux.
l'adjudicataire peut disposer;

Il) des quatre quartiers;
b) des graisses, après fonte sur place:
c] des peaux après un mois de salaison.

Les têtes, pattes et viscères sont déclarés impropres à la consom-
mation ct enlevés par les soins du clos d'équarrissage.

2. La viande provenant des animaux abattus. reste la propriété des
fournisseurs; elle est rachetée par rO.CR.A.. pour autant qu'elle
réponde aux conditions exigées par le cahier des charges régissant les
fournitures de viande bovine indigène destinées à cet organisme,

Clos d'équarrissage.

Un membre fait observer que par suite du non-payement
des peaux des animaux enlevés, les clos cl'équarrissaqe s'en-
richissent injustement. Ils devraient être obligés de payer les
peaux, sans que l'agriculteur en exige le payement. M. le
Ministre s'en réfère aux contrats et annonce que lors de
leur renouvellement, des conditions plus sévères seront

. exigées.

d) LE PROBLÈME DU LAIT ET DU BEURRE.

Ce problème a été longuement examiné par différents
commissaires. .

M. le Ministre fait remarquer que la production laitière
constitue une des pierres angulaires de la petite et moyenne
exploitation. Le Gouvernement a pris un certain nombre de
mesures en vue d'assurer à cette production une rentabilité
raisonnable. Cette politique a été menée avec sagesse et la
population agricole en est reconnaissante envers M. le
Ministre.

A l'égard de l'étranger et plus particulièrement de nos
partenaires de: Benelux, le système des prix minima a été
mis en vigueur pour le lait, le beurre et la crème.

Pour l'intérieur du pays, les mesures suivantes ont été
prises:

10 Pour le lait et le beurre. un prix de direction a été
fixé. qui varie selon la saison, Une adaptation du prix
d'importation du beurre a permis jusqu'à présent de res-
pecter d'une manière satisfaisante: les prix de direction.

Dans le courant de 1952, le prix de direction moyen a
même été légèrement dépassé.

Il semble que la consommation belge de beurre soit de
11,2 kg. par personne, alors que les Pays-Bas n'en con-
somment même pas 3 kg. par habitant.

2° Le stockage de beurre pendant les mois d'été.

3° L'octroi de subsides à la production de lait concentré,
de poudre de lait entier et surtout de poudre de lait écrémé
et de fromage. Cette production a pris une grande exten-
sion au cours des dernières années.

En 195 l , la poudre de lait a pu se vendre facilement. Les
Pays-Bas en achetèrent de grandes quantités. Mais en 1952,
le vente de poudre de lait a subi une crise. La poudre de
lait du type « Spray » est de qualité meilleure, mals sa
fabrication est plus coûteuse, tandis que la poudre de lait
fabriquée selon l'ancien système: « Hatmaker » est d'un
prix de revient inférieur, mais de qualité inférieure.

Pendant plusieurs mois. il a été plus difficile d'écouler
la poudre de lait.
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Een c:ommissielid suggereert dan ook over te gaan tot
het inmengen van een gering percentage melkpoeder in het
broodmeel. zoals ook een jaar geleden werd voorgesteld.
Proeven van bewaring in de bloem. betreffende het bakken
van het brood en de smaak blijken een gunstig resultaat
afgeworpen te hebben. Dit blijkt echrer ook moeilijkheden
van uitvoering mee te brengen.

Mocht een incorporatie in het brood niet mogelijk zijn,
dan kan onderzocht worden ol er geen formule zou kunnen
gevonden worden om dit poeder in het veevoeder in te
mengen. of het tegen redelijke prijs ter beschikking te stellen
van de vechouders. Men doet oomerken dat dit anti-eco-
nomisch is, daar de landbouwer 'dan beter de afgeroomde
melk teruq neernt.

Het is de commissieleden bekend dat de valorisatlepoli-
tiek in zake zuivelprodukten in grote mate beheerst wordt
door de oplossing die aan hel probleem van de verwerking
van het surplus van afgeroomde melk kan worden gegeven.

Ongetwijfeld is dit vraaqstuk slechts reqionaal. doch het
kan de Uitbetaling der directieprijzen door de betrokken
zulvelfabrteken in het gedrang brengen.

Een lid van de Commissie van Landbouw vestigt de aan-
dacht van de heer Mtnister op het feit dat de aanqevoerde
melk in dit seizoen deze yan voriq jaar met 20 % over-
schrijdt. Hij wijst er op dat de hoqe prijs die voor de
afgeroomde melk aan de producent moer uitbetaald worden.
narnelijk 1.25 fr. gedurende de wintermaanden. veel te hoog
is teqenover de voedingswaarde dier melk. die ongeveer
0.65 fr. bedraagt. Dit brengt mee dat de landbouwer neiging
heeft de afgeroomde melk in de zuivellabrlek te laten en
dat hij voor de varkensteelt gefabriceerde voeders koopt die
hem goedkoper worden geleverd.

Er is een varkenscr isis. Er zijn massa's varkens die be-
hoorlljk een grote hoeveelheid afgeroomde melk zouden ver-
werken als de prijs wat lager kon gesteld worden.

Het lijkt dus, het geheel overziende. aangewezen de prijs
van de afgeroomde melk op een niveau te houden dat
variêert met het seizoen. maar dat toch van aard is. daar
waar de producent in staat is de afgeroomde melk op de
hoeve te valoriseren. deze dan ook van het zuivelbedrf]f af
te nernen. Verder schijnt cen studie van de normale over-
schotten van afgeroomde melk in de verschillende streken
van het land onontbeerliik om de verdeling van contingenten
poeder te laten geschieden in functie van het hoofddoel
van de politiek van het departement : garantie van de direc-
tieprijs van de melk en de boter in alle productiegebieden.

Verder worden grote inspanningen gedaan om het melk-
verbruik te bevorderen. De « Week van de melk» georga-
niseerd in samenwerkinq met het Rode Kruis van België,
de publtciteit. de aanmoediging voor het melkverbruik in
de scholen. in de hospitalen. in de gestichten enz.

Een commissielid dringt aan het verbruik nog aan te
moediqen in de bewaarscholen. de middelbare scholen. enz.
Dit zal gebeuren.

Andere commissleleden drinqen aan orn de publlciteit
voor melkverbruik nog uit te breiden. niet alleen met behulp
van het Rode Kruis rnaar eveneens lanqs het Ministerie
van Volksqezondheid en zelfs van Landsverdediging.

Een commissielid looft de zuivelindustrie die werkelijk na
de oorloq grote vooruitgang heelt gemaakt bi] het vervaar-
diqen van consumptiemelk. yoghourt. chocomelk en aller-
handc melkdranken die geleidelijk meer ingang vonden bij
de bevolkinq. Er wordt aangedrongen op aanpassing van
de verbruiksrecipienten in de rnilkbars.

In 1952 bedroeqen de toelaqen voor kaas, melkpoeder en

122]

Aussi un membre de la Commission suggère-t-il l'incor-
poration d'un petit pourcentage de poudre de lait à la farine
panifiable. ainsi qu'il avait été proposé l'an dernier. Des
expériences sur la conservation dans la farine, sur la cuisson
et le goût du pain paraissent avoir été concluantes. Néan-
moins. il semble que l'exécution de ce projet n'aille pas
sans quelques difficultés.

A défaut de pouvoir incorporer au pain le surplus de
poudre de lait. il conviendrait de -rechercher la possibilité
d'une formule permettant l'incorporation à l'alimentation du
bétail, ou la mettre à un prix raisonnable à la disposition des
éleveurs de bétail. Quelqu'un a fait observer à cet égard que
semblable mesure ne serait guère économique, l'agriculteur
préférant reprendre le lait écrémé.

Les membres de la Commission n'ignorent point que la
politique de valorisation des produits laitiers est dominée
par la solution que pourra recevoir le problème de la pré-
paration des excédents de lait écrémé.

Sans aucun doute, la question n'a qu'un caractère réqio-
nal. mais elle est de nature à compromettre le paiement des
prix de direction par les laiteries intéressées.

Un membre de la Commission attire l'attention de M. le
Ministre sur le fait que le prix du lait livré dépasse cette
année de 20 % le prix de l'an dernier a pareille saison. Il
signale que le prix de 1.25 fr. payé pendant les mois d'hiver
aux producteurs de lait écrémé est beaucoup trop élevé par
rapport à la valeur nutritive de ce lait, qui est de 0.65 fr.
environ. Il en résulte que l'agriculteur a tendance à laisser
le lait écrémé à la laiterie pour acheter des préparations
alimentaires qu'il peul obtenir à meilleur compte pour l'éle-
vage de ses porcs.

Cet élevage subit une crise. Bien des porcs pourraient
avantageusement absorber de grandes quantités de lait écré-
mé. si le prix en était moins élevé.

Tout bien pesé, il semble opportun de maintenir le prix
du lait écrém'é à un niveau qui varierait selon les saisons.
tout en permettant au producteur d'enlever à la laiterie
le lait écrémé qu'il est à même de valoriser à la ferme. En
outre, il semble indispensable de faire l'évaluation des sur-
plus normaux de lait écrémé dans les différentes régions du
pays. afin de répartir les contingents de lait en poudre en
fonction de l'objectif essentiel de la politique du départe-
ment: garantir le prix de direction du lait et du beurre dans
tous les secteurs de la production.

D'autre part. de grands efforts sont faits pour encourager
la consommation du lait: La « Semaine du Lait », organisée
en collaboration avec la Croix-Rouge de Belgique. la publi-
cité, l'encouragement de la consommation du lait dans les
écoles et les hôpitaux. dans les hospices, etc.

Un commissaire insiste pour qUE' l'on continue à encou-
rager la consommation dans les écoles gardiennes. les écoles
moyennes. etc. Il en sera ainsi.

D'autres commissaires demandent instamment que la
publicité en faveur de la consommation du lait soit encore
étendue, non seulement avec l'aide de la Croix-Rouge. mais
également par la voie du Ministère de la Santé publique et
même de la Défense Nationale.

Un membre de la Commission fait l'éloge de l'industrie
laitière. qui a fait de réels progrès depuis la guerre, notam-
ment en ce qui concerne la fabrication du lait de consomma-
tion. du yoghourt. du lait chocolaté et de différentes sortes
de boissons au lait, qui jouissent de plus en plus de la faveur
du public. On demande l'adaptation des récipients dans les
milkbars.

En 1952, les subsides à la fabrication de fromage,' de



In duizcnden frank

Kaas , 19,930 36,468 27,241 Fromage ..

Poeder 10,800 45,477 41,667 Poudre ...

Ingedikte melk 7.299 6,875 8,240 Lait concentré

Totaal 38,029 83,820 77,148 Total

condensmelk 77.2'18.000 frank. Laten we hier even herin-
neren dat de toelage aan de margarinefabricatie 69.000.000
frank bedroeg.

Tal van maatreqelen worden genomen om ook bij de land-
bouwer de kwaliteit te verbeteren door toelagen op de aan-
koop van melkkoelers, op melkprijskampen enz.

Een lid van de landbouwcommissie wenst inlichtingen te
bekomen over de betekenis van <{ A » en « AA » melk.

De « A » en « AA » melk is in Ieite een contrôlemerk
dat aan de melk wordt toeqekend die aan kwaliteitseisen
voldoet. Het is dus een waarborgmerk.

Dit wordt toegestaan aan :
1. Producenten:
2. Venters van hoevernelk:
3. Zuivelfabteken.

Dit contrôlemerk mag slechts worden aançebracht op
reciplenren welke hoevemelk of niet gesteriliseerde melke-
rijrnelk bevatten.

Het contrôlernerk wordt gegeven onder vorm van label
en aldus aangebracht dat, eens het recipient geopend. het
niet meer kan gebruikt worden.

In verband met deze rubriek werden verschillende vra-
gen gesteld die: hier volgen:

VRAAG.

Welke bedragen wcrden in 1950. 1951 en 1952 aan de vceuitbatlnq
tocqcwczen voor wat betreft :

I. De toelagen aan boterfabricatic:
2. De toclaqen aankaasfabncatte:
3. De toclaqen aan de melkpoedcrbcretdmq:
1. Andcrc.

ANTWOORD.

Toclaqcn wordcn toeqckcnd aan Instclllnqcn die uit Belgische melk
zckere mclkdcrlvaten voortbrcnqcn op voorwaarde dat de directieprijs
vastqesteld voor de melk aan de landbouwer uitbetaald wordt,

De botcrproductie geniet nietvan deze toelaqcn.
Volqcndc bedragen werden tocqekend :

-----------~-----·---T-------·--r------;-----1952

I
1950 1951 Voorlopige

. getallen
I

VRAAG.

Door hct Mrntstcrtc van Landbouw wordcn grote pogingen aanqc-
wend orn meer melk te verbrulkcn onder alle vorrncn, als consumptlc-
melk, yoghourt, chocomelk, enz.
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poudre de lait et de lait condensé s' élevaient à 77,248.000
francs. Rappelons que le subside à la Iabricatoin de la
margarine était de 69.000,000 de francs.

De nombreuses mesures sont prises également en vue
d'améliorer la qualité chez l'agriculteur. au moyen de sub-
sides pour rachat d'appareils de réfrigération du lait. pour
l'organisation de concours laitiers. etc.

Un membre de la Commission de l'Agriculture voulait
savoir ce que signifient les termes: « lait A » et « lait AA ».

Réponse.
« A » et ol: AA }) sont en fait des marques de contrôle,

octroyées au lait qui remplit les conditions de qualité. Ce
sont donc des marques de garantie.

Elles sont octroyées :
I. aux producteurs;
2. aux colporteurs de lait de [erme:
3. aux laiteries.

Elles ne peuvent être appliquées qu'aux récipients conte-
nant du lait de ferme ou du lait de laiterie non stérilisé.

Les marques de contrôle sont délivrées sous la forme
d'étiquettes. et apposées de telle manière qu'une fois le
récipient ouvert. elles ne puissent plus être réemployées.

Au sujet de cette rubrique. ont été posées différentes
questions. reprises ci-après:

QUESTION.

Quels montants ont été accordés en 1950. 1951 ct 1952 Il l'exploita-
lion animale en ce qui conccrnc :

L Subsides il la Iabrication de beurre:
2. Subsides- ft la fabrication de fromage:
3. Subsides Il la fabrication de poudre de lait;
4. Autres.

RÉPONSE.

Des primes sont accordées aux industries produisant à base de lait
bclqe des dérivés du lait. fI condition que les prix de direction fixés
pour le lait soient payés aux - producteurs.

La production beurrière n'est pas subsidiéc.

Les montants suivants ont élé accordés:

------!------!------1---~952 --
1950 1951 1 Chiffres

provisoires

En milliers de francs I
19,930 36,468

45,477

27,241

10.800 41,667

7,299 6,875 8,240

38,029 88,820 77,148

QUESTION.

De grands efforts sont réalisés par le Ministère de l'Agriculture. dans
le but d'utiliser plus de lait SOllS toutes ses formes, tels le lait de
consommation. le yoghourt. le lait chocolaté. etc.
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Een Comrntssteltd zou dtcnaanqaande, betreffende het afqelopen [aar,
graag vernernen :

1. De hoeveelhe id voortqebrachte melk;
2. Het percentaqe melk dat door de melkerijen wordt bewerkt:
3. Het percentage melk dat door de boer nog zelf wordt behandeld

hetzr] voor consumptiemelk, hetzt] voor boterproductle:
4. Het percentage volle melk dat tot yoghourt, chocomelk, condens-

melk, enz. wordt ornqezet:
5. De hoeveelheid voortgebrachte boter:
6. De hoeveelheld afqerocmde melk die tot melkpoeder wordt be-

werkt:
7. De kostprijs van I kg. rnelkpoeder, en de mogelijke vooruitzichten

voor export.

ANTWOORD.

Alleen de hoe veelheden melk verwerkt in melklnstellinqen maakt het
voorwerp uit van een rnaandclijkse statistlek. Deze' statistleken zijn
overiqens noq niet [ulst bekend voor alle maanden van het jaar 1952.

Er werd dus tot schattingen overqeqaan om op dl' gestelde vragen
te antwoorden.

De hier volgende cljfers zijn slechts voorlopig.

l , De totale melkvoortbrengst wordt qeschat op 3.243.000.000 liter
aan 3.3 % vet voor het jaar 1952.

2. Het percentage melk dat door de melkerjlen wordt bewerkt wordt
geraamd op 39 % van dl' totale melkvoortbrenqst van 1952.

3. De ruet aan instelIrngen geleverde melk. verteqenwoordiqt 61 %
van de totale productie,

Deze 61 % wordt nagenoeg als volqt aanqewcnd :

Consumptiemelk 16 %
Botcrproductie ... 33 %
Dlerenvoedlnq 12 %

61 %
4. De velle melk aangewend voor productie van derrvaten verteqen-

woordiqt naqenocq :

Kaas 2.95 %
Poeder 0.07 %
Inqedikte melk " 0.28 %
Yoghourt, ljsroorn, enz. 0.20 %
Consurnptie room 1.- %

4.50 %
5. De totale hoeveclheid boter geproduceerd in 1952 wordt op

74.000 t. geschat.

6. De hoeveelheld afgeroomde en karnernelk verwerkt tot pocder
bedraagt nagenoeg 112,500.000 liter voor het jaar 1952.

7. De kostprijs per kg. afgeroomd rnelkpocder varieert met de prijs
van de afgeroomde melk.

Er zijn 1l.5 liter afgeroomde melk nodiq voor het bereiden van
I kg. mclkpocder en de verwerklnqskosten worden gemiddeld geraamd
op fr, 4.17 per kg. voor Hatrnaker en fr. 5.97 voor Spray pocder,

De vooruitzichten van export zijn afhankclljk van de evolutic in
prijs van onze mclkpoeders.

VRAAG.

De Nationale Zuiveldienst beschikt, bencvcns ovcr de toelagen van
het Mlnîsterie van Landbouw, over eigen inkomsten. Ecn lid zou
dienaanqaandc graag vernemcn welk het totaal bedrag is der inkorn-
sten geïnd door de Nationale Zuiveldienst voor elk der naoorloqse
[aren van:

<I) de mclkcrijen.
h) de produccntcn, houders van ecn karnvergunning;
c) van de klemhandelaars in melk. boter en kaas:
d) van de groothandelaars in melk, botcr en kaas:
e] anderc.

Hoc hebben deze bijdragen tot de rentebiliteit van de mclkvechouderl]
gediend?

ANTWOORD.

Bchoudens een toclaqe van 1,000,000 frank voor het terug in wcrklnq
stellen in 1945. heeft de Nationale Zulveldlcnst geen Staatsqclden
ontvanqcn,
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Un membre de la Commission voudrait savoir à ce sujet pour l'année
écoulée;

1. La quantité de lait produite;
2. Le pourcentage du lait travaillé en laiterle;
3. Le pourcentage du lait encore traité par le paysan soit pour du

lait de consommation, soit pour la production du beurre;
i. Le pourcentage de lait entier utilisé il la fabrication de yoghourt.

lait chocolaté, lait condensé. etc.
5. La quantité de beurre produite;
6. La quantité de latt écrémé transformé en poudre de lait;

7. Le prix de revient de 1 kg. de poudre de lait. et les possibilités
cl'exportation prévues.

RBPONSE.

Seule la quantité de lait' utilisée dans les industries laitières fait l'objet
de relevés statistiques mensuels. En outre. ces statistiques ne sont pas
encore connues exactement pour tous les mois de l'année 1952.

Force a donc été de procéder 11 des estimations pour répondre aux
questions posées.

Les chiffres cités ci-dessous ne sont que provisoires.

I. La production totale de lait est estimée it 3,213.000.000 litres à
3.3 % M. G. pour 1952.

2. Le lait utilisé en laiterie 'représente environ 39 % de la production
totale. pour 1952.

3. Le lait non livré en laiterie représente donc 61 % environ de la
prod uction totale.

. L'utilisation de ces 61 % est approximativement la suivante:

Lait de consommation . 16 %
Fabrication de beurre .. ... 33 %
Alimentation des animaux . 12 %

61 %
4. Le lait entier utilisé il la fabrication des divers déri.vés représente

approximativement;

Fromage
Poudres
Laits concentrés .
Yoghourt, crèmes glacées. etc.
Crèmes de consommation .

2.95 %
0.07 %
0.28 %
0.20 %
1.- %

i.50 %

5. La quantité totale de beurre produite en 1952 est estimée ä
74.000 to

6. La quantité de lait écrémé et battu transformée en poudre est
d'environ 112,500,OOO litres pour 1952.

7. Le prix de revient du kg. de poudre de lait écrémé varie avec le
prix du lait écrémé.

. 11 faut 1:.5 litres de lait écrémé POUf faire I kg. de poudre et les
frais de fabrication sont estimés en moyenne à fI'. 4.17 le kilogramme
pour la poudre Hatrnaker ct à fr. 5.97 le kilogramme pour la poudre
Spray.

En ce qui concerne les possibilités d'exportaüon, elles sont sujettes à
l'évolution des prix de nos poudres de lait écrémé. .

QUESTION.

L'Office National du Lait dispose. il côté des subsides du Ministère
de l'Agriculture. de recettes propres. Un membre désirerait connaitre
à ce sujet, quel est le montant lotal des recettes perçues par l'Office
National du Lait pour chaque année d'après-guerre et provenant:

a) des laiteries:
b) des producteurs détenteurs d' une licence de barattage;
c] des détaillants en lait, beurre et fromages: .
dj des grossistes en lait. beurre et fromages;
e) d'autres.

Comment ces contributions ont-elles favorisé la rentabilité de la
production laitière?

RepONSE.

A part un subslde de remise en marche de 1,000,000 de francs.
accordé en 1945. l'Office National du Lait n'a pas émargé au budget
de l'Etat.



De eigen inkornsten qeînd door de Nationale Zuiveldicnst gedurende
de naoorlogse [aren, kunncn als volgt sarnenqcvat worden:

a) Van de zutvclfabrtekcn :
1916
1917
1918
1919
1950
1951
1952

fr. 986,399 61:
3.27&.35& l'L
3.093,679 IS:
3,906,676 70:
4.591,11& 15;
1,S77,880 60;
1.890.275 02.

b) Van de producenten-houders van
1916 fr.
1917
1918
1919
1950
1951
1952

ceri karnvergunning :
190,885 »;
592,091 75;

1.220.011 80;
2.055,083 »;
2,482,977 »:
1.663,251 50:
2.624,625 ».

cl Van de kleinhandclaars
1916 ".
1917
1948
1949 .•.
1950
1951
1952

in melk, boter en kaas :
fr. 7.304,250 »:

8.151.745 50;
8.978,792 10:
9.673,051 »:

10,128.398 »;
7.363,888 25:

11,508,724 ».
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Les recettes propres perçues par l'Office Nanonal du Lait pendant
les années d' après-guerre, peuvent être résumées comme suit:

a) Des laiteries:
1916
19'17
1918
1919
1950
1951
1952

986.399 61;
3,278,358 14;
3,093,679 15;
3,906,676 70;
4594,418 IS;
4,877,880 60;
1,890,275 02.

licence de barattage:
190.885 »;
592.091 75;

1.220,011 SO;
2.055;083 »;
2.182.977 »;
1,663.251 50;
2.624,625 »,

fr.

b) Des producteurs détenteurs
1946
1947
1948
1949
1950
1951
1952

d'une
fr.

c) Des détaillants en lait, beurre et fro:nage :
1946 fr. 7 .JOol,250 »;
1947 8.151,ï4550;
1948 8,978.792 40;
1949 9.673,051 :t>;
1950 10.128.398 »:
1951 7,363,888 25;
1952 11.508,724 »,

cl) Van de groothandelaars in melk, boter en kaas : ci) Des grossistes en iait, beurre et fromage,
1916 fr. 433,750 »; 1946 fr. 433,750 »;
1947 5,099.3 11 69; 1947 5.099,3H 69:
1948 5,390,500 »; 1948 5.390,500 »;
1949 3,980.451 »: 1949 3,980,451 »;
1950 1.704,500 »: 1950 1.704.500 »;
1951 1,179,731 »: 1951 1.179,731 »:
1952 1.940.074 ». 1952 1.940.074 ».

c) Andere:
l '> Publiciteit in Hel Belqisch Zuivelblod :

1947 fr. 26,737 50;
1948 ... 96,000 50:
1919 178,861 »:
J950 257,763 »:
1951 244,881: 50;
1952 274.507 ».

2" Vergoedingen voor contrölekosten van lnqevoerdc zuivclpro-
ducten :

1919
1950
1951
1952

fr. 3.261,219 85;
1,939.345 75;
1,482,976 35:
1.917.928 5 t.

Deze inkomsten hcbbcn aan de Nationale Zuiveldienst toeqclatcn
de opdracht, hem opgelegd door de wet en het koninklljk bcsluit van
15 Januari 1938, uit te voeren te wcten aan het D ••pnrtement van
Landbouwz ijn mcdcwcrkinq te verlenen met het ooq op de verbetering
van de productie. de distributie en de mar kt van de melk en haar
dcrivaten.

Hi] hceft namelijk dit doel door volqcnde methodes naqestreefd :
l . Prijskampen voor de verbetering van de melk op de hoevc:
2. Contrôle voor de consumpticrnelk:
3. Kweltteitskeurlnqen der zuivclproducten:
4. Contrôle bi] de invoer van zuivelproducten:
5. Verdeling van de toelagen bij de melkbedeling in de scholcn:
6, Verdeling van de toelagen bi] de bcreidlnq van sommige melk-

derivaten:

7. Toekennen van verkoopsvergunningen van zuivelproducten:
8. Opstcllcn van zuivelstatistteken:
9. Propagande voor het verbrulk van zuivclproductcn.

Uit deze acttvttcit :ijn qunsüqer marktvoorwaardcn voor de zulvel-
productcn gesproten en een aanzrenlljke verbeterinq van de kwaliteit
va If de Belgische zuivclproductcn, namelük van de consumptiemclk.

VRAAG.

Een lid van de Commissic vestigt de aandacht van de heer Minister
op hct leit dat sommiqc landbouwers, wclkc ztch betrekkelijk grote
onkostcn qctroost hcbbcn tell etude tc bcantwoorden aan de vcreiste
voorwaardentot het voortbrengen van kwaliteitsmelk, thans moellljk-
hedcn ondcrvindcn om deze melk aan ccn winstqcvende prijs te
verkopcn.

c) Autres;
l " Publicité dans la revue La Belgique: Leitière :

1947 fr, 26,737 50;
19'18 96,000 SO;
1919 178,864 ».
1950 257,763 »;
1951 244.884 SO;
1952 274,507 ».

2" Rétributions pour Irais de contrôle des produits laitiers à l'impor-
tation:

1949
1950
1951
1952

fr. 3,261,219 85;
1.939,345 75;
1.182,976 35;
1,917,928 51.

Ces recettes ont permis Il l'Office National du Lait ct de ses dérivés
de remplir la mission lui dévolue par la loi et l'arrêté royal du 15 jan-
vier 1938. a savoir d'apporter son concours au Département de
l'Agriculture en vue de promouvoir l'amélioration de la production, de
la distribution cl du marché du lait et de ses dérivés.

11 a notamment poursuivi cet objectif par les méthodes suivantes:
I. Concours d'amélioration de la qualité du lait à la ferme;
2. Contrôle de la qualité du lait de consommation;
3. Expertises de la qualité des dérivés du lait:
4. Contrôle des produits laitiers à l'importation;
5. Répartition des subsides à la distrlbution de lait dans les écoles;
6. Répartition des subsides Il la fabrication de certains dérivés

du lait:
7, Octroi des licences de vente de produits laitiers;
8. Etablissement de statistiques laitières;
9, Propagande pour la consommation des produits laitiers.

11est résulté de cette activité des conditions de marché plus favorables
pour les produits laitiers ct une notable amélioration de la qualité des
produits laitiers belges, notamment du lait de consommation,

QUESTION.

lin membre de la Commission attire l'attention de M. le Ministre sur
le fait que certains cultivateurs, qui ont consenti des dépenses relative-
ment élevées pour se trouver dans les conditions requises pour produire
un lait de qualité. éprouvent maintenant des difficultés à vendre cc lait
il un prix rémunérateur,
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ZOt! het niet aanqewezcn zijn dat het Departement van Landbouw '
aan de Iandbouwcrs voorschottcn of vooralqaande toclaqcn ZO\l
toestaan ?

ANTWOORD.

Op het {lebied van de producnc van kwaliteitsIneIk. evenals op vele
andcre gebieden. hcefr het Departement van Landbouw zich beijverd
om de pnvare initiatieven aan te moediqen en aan hun wclslaqcn mede
te hclpen.

Aldus, kunncn de landbouwcrs welke kwaliteusmclk wcnscn voort
k brenqen, van nu af. van volqendc toclaqen genieten:

J. Tcelaqen voor de verbetering van de qezondhctdstoestand van
het vec Ikoninklijk besluir van I Juni 1951 en 3 Auqustus 1951);

2. Toelaqen voor de vcrbetermq van stallen en hoevemclkertjen:
3. Todagen bi] de aankoop van mclkkoelcrs (koninklijk beslutt van

3 AugusltlS 1951).

Overtqens spant liet Departement zich in om het vcrbrulk van kwa-
liteitsmclk tc bevordercn. Mel hct o(Y~ hierop voorziet hct konmkhjk
beslult van 28 [anuari 1953. op een nieuwe basis, hct tockenncn van
Riikscolltrólemerken aan de kwalitcltsrnelk. Dit besluit laat toc aan
de verbruiker waarborqen te geven voor wat de kwalüeit van de melk
bctreft en spoort hem aan tot verbruik van kwaliteitsrnclk.

Van een andere kant wordt tijdens her [aar 1953 een Nationale
Krutstoeht voor het verbruik van go('de melk gevoerd. Deze kruistocht
inqerlcht met rnedcwcrklnq van het Belqlsch Rode Kruis en de Natio-
nale Zuiveldtenst is gericht op het vcrbruik van kwalttcitsmclk.

Eindeltjk, slnds 3 Augustus 1951. mocdiqt het Departement. br] mid-
del van toelaqen, de mclkbedelinq in de scholcn aan, Deze toelaqcn
zijn des te hoger naarmate de kwaliteit der bcdeclde melk bcter is.

Het Departement doet bcroep op de vcrantwoordelûke ovcrhcdcn
van de scholcn en in hct bijzonder op de gelllel'ntl'best\lreJ1 opdat zl].
in hct raam van de door hel Departement g(~voerdc pol.tlck van tocla-
gen. de bedeling van kwalltcitsmclk zoudcn lnrlchtcn,

3. VARKEN5TEELT.

De heer Mimster van Landbouw schreef als verslaqqever
in 1950 : ,( De scherpste crisis was zeker die welke de var-
kensteelt heeft ondergaan. De prijs der varkens daalde van
November 1948 tot Novernber 1949 met 148 punten en in
weerwil van een zekere uitvoer naar West-Duitsland gaan
de prijzen niet omhoog. De hooldooraaak ligt in de buiten-
sporige uitbreiding die aan de speculatie. die een tijdlang
zeer renderend was werd gegeven ».

Er hoeft aan die tekst mets te worden gewijzigd. In 1949
werd in [uni nog eens 28 frank bereikt voor de varkens op
voet. om dan voortdurend te dalen en in Maart 1950 nog
16 à J 7 frank té bereiken. In [anuari 1952 schommelen de
varkensprijzen op voet nog rond 30 frank. Ze daalden
naderhand voortdurend om in December ongeveer 20 frank
te bereiken, Mindere kwaliteiten moestcn het ook wel met
17 tot J 8 frank stellen, De biggenprijzen daalden tot
12 frank per kilogram op voet. De richtingsprijs is niet meer
te bereiken.

Nochtans werd omtrent alles gedaan wat mogelijk was,
om de prijzen te ondersteunen. De Handelsdienst voor
Ravitaillering kocht vrij grote hoeveelheden VOOr het leger.

Het mager vlees wordt stecds nog gevraagd. maar vet en
spek vinden geen kopers. De landbouwcrs moeren zich meer
op de teelt van het mager vleesvarken toeleggen.

Een Commissielid vraaqt na te gaan of er in het verbe-
terd inlands type en het Groot Yorkshire. die als baconty-
pen bekend staan. wel voldcende eliteberen aanwezig zij n
en raadt ten zeerste aan desgevallend enkele Iokdieren in
den vreerndc aan te kopen. Het komt er immers op aan in de
kortst moqeltjke tijd over een zo groot moqelijke varkens-
stapel te beschikken met zo weiniq mogelijk spek.

Uit het antwoord van de heer Minister blijkt dat er toe-
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Ne seran-tl pas indiqué que le Département de l'Agriculture fasse
aux cultivateurs des avances de fonds ou leur accorde des subsides
préalables?

RÉPONSE,

Dans le domaine de la production de lait de qualité. comme dans
beaucoup d'autres, le Département de l'Agriculture s'attache ft encou-
rager les initiatives privées ct il contribuer à leur réussite.

C' est ainsi que les cultivateurs, désireux de produire un lait de qua-
lité, peuvent. dés il présent, bénéficier des subsides suivants:

1. Subsides pour l' amélioration de Ja santé du bétail (arrêtés royaux
du l "' juin 1951 ct du 3 août 1951);

2. Subsides pour l'amélioration des étables et des laiteries de ferme;
3. Substdcs pour l'achat d'appareils de réfrigération du lait (arrêté

royal du 3 août 1951). . .

Par ailleurs, le Département s'emploie à promouvoir la consommation
de lait de qualité. C'est ainsi que l'arrêté royal du 28 janvier 1953
institue, sur de nouvelles bases. l'octroi de marques de contrôle de
l'Etat pour le lait de qualité. Cet arrêté permet de donner au consom-
mateur des garanties quant à la qualité du lait et l'incite donc à ln
consommation de lait de qualité.

D'autre part. l'année 1953 est consacrée à une croisade nationale
pour la consommation de bon lait. Cette croisade. organisée en colla"
bor ation avec la Croix-Rouqe de Belgique ct l'Office National du Lait,
vtse il la consommation de lait de qualité.

En!in, depuis le 3 août 1951. le Département cncouraqc par voie
de subsides. la distribution de lait dans les écoles. Ces subsides sont
d'autant plus importants gue la qualité du lait est meilleure.

Le Département !ait appel aux autorités responsables des écoles ct
principalement aux administrations communales pour qu'elles orga-
nisent. dans le cadre de la politique de subsides prévue par le Dépar-
tcmcnt, la distribution de lalt de qualité.

3. ÉLEVAGE PORCIN.

M. le Ministre de l'Agriculture, rapporteur du budget en
1950, écrivait à cette époque : « La crise la plus aiguë fut
certainement celle qu'a subie l' élevage porcin; le prix des
porcs a perdu. de novembre 1948 à novembre 1949. 148
points. et malgré certaines exportations vers l' Allemagne
occidentale, les prix ne se redressent pas. La cause essen-
tielle en réside dans l'amplification démesurée qui a été
donnée à cette spéculation. un moment très rentable »,

Il n'y a rien à modifier à ce texte. En juin 1949. le prix
des porcs sur pied était toujours de 28 francs, pour descen-
dre à 16 ou 17 francs en mars 1950, En janvier 1952, les
prix des porcs sur pied atteignaient environ 30 francs.
Ensuite. la baisse a continué pour atteindre en décembre
environ 20 francs. Les qualités inférieures ne dépassaient
même pas 17 à 18 francs. Les prix des gorets sont descendus
à 12 francs par kilogramme sur pied. Le prix de: direction ne
peut plus être atteint.

Cependant, tout ce qu'il était possible de faire l'a été en
ce domaine en vue de soutenir les prix. L'Office Commer-
cial du Ravitaillement a acheté des quantités relativement
importantes pour l'armée.

La viande maigre est toujours' très demandée, mais la
graisse ainsi que le lard ne trouvent point acquéreurs. Les
agriculteurs doivent se consacrer davantage à J'élevage du
porc à bacon.

Un membre de la Commissionde~ande que l'on recherche
si le type indigène amélioré et le Grand Yorkshire. connus
comme types de porcs à bacon, possèdent suffisamment de
verrats d'élite. et conseille vivement d'acheter éventuellement
quelques reproducteurs à 'l'étranqer, Il s'agit, en effêt, de
pouvoir disposer. dans le délai le plus court, d'uri cheptel
porcin aussi nombreux que possible ayant le moinscle lard
possible .
. IJ résulte de la réponse de M. le Ministre que des sub-



Inlandse- Uitvoer-
Verbruik productie saldi Année

Ton Ton . TOI!

164,206 164,400 194 1936-1938

149,449 163,698 ... 14.249 1951

170,937 179,225 8,288 1952

lagen voor aankoop van elitedieren worden gegeven en
zelfs dat er vergunningen voor invoer werden afgeleverd,

De toelagen bedragen 25 % met een maximum van 4.000
frank. De heer Minister wijst revens op de proefstations te
Roeselare. te Bevel. te Marche. waar de varkensstammen
onderzocht worden op vleesaanzettïnq. spekproductie, voe-
deromzettingsvermogen. enz., ten einde de kostprijste
verminderen.

Deze proeven kunnen waardevolle gegevens verstrekken
over de rentabiliteit van sommfge stammen.

De varkensvleesbalans in 1936·1938. ]951 en 1952.

Ja.lr

1936-1938
1951

1952

VRAAG.

Art. 24-4. lVi), houdendc toelaqen aan verbonden van varkcnskweek.
voorziet ecn bedraq van 2.860.()(Xl frank waarvan op het verantwoo-.
digingsprogralllmil o.m. voorkomcn : 80.000 frank voor d•.• Vercnigirt~J
van het Inlands Varkcnsras Cil SO.()(X} frank voor d•.• Vcreniging
e Grand-Y orkshirc »,

Grailg vcrnam ik van d•.• heer Ministcr :
I. Hct aantal ingeschrevell zcugcn en bercn:
2. Hct aantal lcden dat zich met die stambockwerkiuq bezig houck:
3. De zctcl dier orqanlsaucs.

Wat bctrcft de 310.000 frank voor orqanisatic vau dc procfstation-,
in dezclfde rubnek. wou ik graag ",'rIlC;UcO waar de proefstation-;
opqcricht zijn of wordcn en hoc zc werken?

ANTWOORD.

I. Hct aantal varkcns deze twee laatste [aren inqcschrcvcn in he t
« Piq-Book », komt als volqt voor:

Groot-Yorkshire Verbeterd inlands

• • .'_~" - __ ..•.•• _•• '.0'_' • __ • ! ~ .'!

Beren Zeugen Beren Zeugen

In 1951 .. 2,203116 874

In 1952 .. 121 429 912 1,925

2. Hct aantnl aanqcslotcn lcdcn bi] de twcc verbondcn voor de tw.:c
crkcndc varkcnsrasscn bcdraaqt :

Groot- Yorkshtrc
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sides sont octroyés pour rachat d'animaux d'élite et que des
licences d'importation sont même délivrées.

Les subventions atteignent 25 %. avec un maximum de
4,000 francs. M. le' Ministre attire également l'attention sur
les stations expérimentales de Roulers. Bevel et Marche.
où les espèces porcines font l'objet de recherches portant
sur la chair. la production de lard. la capacité de trans-
formation des aliments, etc .. afin de diminuer le prix de
revient.

Ces expériences sont de nature à fournir des données
intéressantes au sujet de la rentabilité de certaines espèces.

Balance de la viande porcine en 1936-1938, 1951 et 1952.

..--.'-"-_" r-·--------------I--·-----------
I Production Soldes

Consommation! indigène i d'exportation

Tonnes Tonnes Tonnes

164.206 164,400 -I- 194

149,449 163.698 T 14,249

170,937 179,225 -I- 8,288

QUESTION.

L'article 2-1--1, IV". relatif aux subsides aux associations délevaqc
de porcs. prévoit une somme de 2.860.000 francs dont le programme
[ustlhcan}: 80.000 francs pour la Société du Porc Indiqène ct 80.000
[ranes mvntlouné pour la' Société « Le Grand. Yorkshire ».

M. le Ministre pourrait-il donner;
l. le nom ore de truies et verrats inscrits:
2. le nombre de membres qui s'occupent du travail généalogique:
3. le siège de Cl'S organisations.

POlir cc qui concerne les 340.000 francs prévus il 10 même rubrique
pour les stations d'cxpërtmcntatlon. pourrait-on savoir où ils sont établis
ct quelle est leur méthode de travail?

RÉPONSE.

I. L,' nombre dl.' porcs inscrits au « Piq-Book » ces deux dernières
années sr présente, pour l'ensemble du pays, comme suit:

--T- -------------
, Indigène amélioré
i

---- ._--_ .•_-_.~--_._---~---~-- .-.,-_._~----

T
I
!

Grand-Yorkshire

Verrats Truies TruiesVerrats

En 1951 .. 116 372 874 2,203

En 1952.. '" 121 429 912 1,925

2. Le nombre des membres affiliés aux associations rcpréseritant les
deux races porcines reconnues est de ;

Vcrbctcrd inlands varkcn

602 lcden in 1951: Grand, Yorkshire 602 membres en 1951;
551 leden in 1952: 551 membres en 1952;

3.014 lcdcn in 1951: Indigène amélioré 3,044 membres en 1951:
3,329 loden in 1952. 3,329 membres en 1952.
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3. De zetel van het Nanonaal Verbond der Kweekrnaatschappqen
voor Inlandse Varkens is gelegen:

119. Ruelenslaan, te Hcverle,
Secrctaris: de heer Derwa.
Voorzttrcr : de heer Willems. professer, Heidestraat, 15. Merelbeke.

De zctel van het Nationaal Vcrbond « Het Belgisch Groot-
Yorkshire Varken» is gelegen ;

Brechtse steenweq. 80. te Westmalle.
Secretaris : de heer De Paepe.
Voorzitter : de heer Faron. steenwcq op Berlaar. 12. Lier.

Voor wat anderzijds de proefstations voor varkens betreft zijn
cr drie in werkinq, Die van Bevel, Roeselare. Marche, zijn
achtcreenvolqens opgericht geweest door de crkende provinciale ver
bondon der kweekmaatschappiien voor varkcns van de provinclcs
Antwerpen. West Vlaandcren en Luxemburg. Dit Iaatste station i~
gemeenschappelijk voor de provincies Luxemburg. Luik en Namen.

Hct provlnciaal verbond van Oost-Vlaandcrcn hceft ecu ontwerp
tot het oprichtcn van ccn nieuw station te Scheldewindeke ingediend.

De opeenvolgende proevcn in de schoot van deze stations hebbcn
betrekking op de studie 'lao de afstamrninq. Deze studie wordt verge-
lijkenderwijze uitqèvoerd am het omzettingsverrnoqen en de waarde-
bepaling van de hoedaniqheid van de geslachte varkcns te kermen.

De ultslaqen van deze proeven bchoren tot het gebied van de
vulqarisatië en zijn bcsternd om de kweker voor te lichtcn tcn einde
hem toe te laten door de kweek van de meest rcndabele dieren. uit de
varkensspcculattc hct grootst mogelijk voordccl te halen,

VRAAG.

Een lid signaleert dat cr qecn ultvoer van varkcnsvlees plaats heeft
doordat onze vleesnijverheid en onze ultvoerders de wljze "an snijden
en prescnteren van hct vlces niet aanpasscn aan de smaak en de wensen
van de invoerlanden.

Hi] vr aaqt :

a) dat dit vraagstuk zou onderzocht wordcn:
b) dat de internationale standaard zou aangenomen wordcn en dat

men qebeurlijk een contrôlc-rnerk zou invocrcn:
c) hij vraaqt daartoc de actieve medcwerkmq van hct Departement.

ANTWOORD,

De oorz aak van de slcchte verkoop van Belgisch varkensvlces
schijnt niet te liggen in de wijzc van smjden of prescntcren yan dit
vlces, rnaar wcl in hct uitqesprokcn protcctionisrne van onze vrocqerc
cliéntelc en de afnemende vraaq die daaruit voortvloeit.

a) het vr aaqstuk van de uitvoer van varkcnsvlces en wat cr bijhoort.
zoals snijden, prescntcrcn, kwalireit, verpakking. enz .. wordt zorqvuldtq
onderzocht en qevolqd door het Departement van Landbouw.

b) voor het snijden van het varkcnsvlccs bestaat cr geen « inter-
nationale standaard », icdcr land volqt iil deze zijn eigen gl'bruikl'n
en qewoonlen.

Nochtans zijn de landen die een kwalitettscontröle hebben ingevoerd
op de uitvoe r van varkensvlces, dit zijn doorgaans de producten van
« bacon-varkens », bcter gewapend om een vreemde markt te verovercn
of te behoudcn.

Deze landen hcbbcn narnelljk t'en bcpaalde wijre van snijden opqc-
lcqd, die in sornrniqe opzichten voordcelen bicdt.

Het blijkt nochtans dat België de wljzc van snijdcn volçcns « bacon-
type », nie t kan aanncmen zondcr grote mocilijkhcdcn omwille van de
tocstand op de eigen rnarkt.

Voor onze vlccshouwers vormcn de ribbestukkcn bet voornaamstc
dccl van hct varkcn, De Belgische cliéntelc, die erg vcclclsend is, wil
die ribbenstukken zo rnaqcr mogelijk.

Hct grootste gedeelte van het spck en van de koppcn ts onverkoop-
baar in Bclqië en moet ecn afzetqcblcd vlndcn in het buttcnland, terwijl
aan de binnenlandsc vraag naar rtbbestukkcn nict altijd kan worden
voldaan.

De smaak van de consument is oorzaak dat de nbbcstukkcn zo mager
moqelük wordcn qcsnedcn terwijl dan het overiqe vlces zoveel mogelijk
nan hct spck wordt toegevoegd.

Hct snijden volqcns " bacon-type ,. integendeel is in de ccrste plaats
,;ericht op hct [orrnaat van hct spek, en Iaat ccn dccl vet of spck aan
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3.· le siég!' de la Fëdération Nationa!e des Syndicats d'Elevage de
Porcs indigènes est établi:

119. boulevard Ruelens. it Heverlee.
Secrétaire; M. Derwa.
Président; M, Willems. professeur. Heidestraat. IS, Merelbeke.

Le siège de la Société Nationale « Le Porc Grand Yorkshire belg" "
est établi;

Chaussée de Brecht, SO, li Westmalle.
Secrétaire; M. De Paepe.
Président: M. Faron, chaussée de Berlaar, 42, Lierre,

Pour cc qui concerne, d'autre part. les stations de sélection porcine.
trois sont actuellement en activité. Il s'agit notamment des stations
suivantes ; Bevel, Roulers ct Marche. créées respectivement par les
fédérations provinciales agréées des syndicats d'élevage de porcs
des provinces d' Anvers, de Flandre Occidentale et de Luxembourg,
Cette dernière station est commune aux provinces de Luxembourg,
Litge ct Namur.

La fédération provinciale de la Flandre Orientale a introduit un
projet de création d'une nouvelle station ä Scheldewindeke.

Les ess~is qui se poursuivent au sein de ces stations portent en
ordre principal sur l'étude des lignées. Cette étude s'effectue par
comparaison en VIII' de connaitre le pouvoir de transformation ct
l'appréciation de la qualité des porcs abattus, ,

Les résultats de ces essais sont du domaine de la vulgarisation en
vue d'informer le fermier pour lui permettre de retirer de la spécu-
lation porcine le maximum d'avantages par l'élevage des animuax les
plus rentables,

QUESTION.

Un membre signale qu'il n'y a pas d'exportation de viandes porcines
parce que nos industries de viande ct nos exportateurs n'adaptent pas
la COUpII'ct la présentation des viandes aux. goûts ct deslderata des
pays importateurs,

li demande;

a) qu'on étudie cette affaire;
b) qu'on adopte des standards internationaux ct qu'on instaure éven-

tuellement une marque de contrôle:
c] il demande il cet dfet Ja collaboration active du Département.

R£PONSE,

La cause de la mévente des viandes porcines belqes ne semble pas
devoir l'Ire attribuée fi la coupe ou la présentation de ces viandes, mais
bien au protectionnisme de notre ancienne clientèle el il la demande
décroissante qui en découle.

a) le problème de J'exportation des viandes porcines ct tout cc qui
s'y rapporte. comme la coupe, la présentation, la qualité, l'emballage,
etc., sont soigneusement examinés et suivis par le Département de
l'Agriculture.

bl il n'existe pas pour la viande porcine une découpe selon des
~ standards Inrernationaux :!t, chaque pays restant fidèle à ses propres
us ct coutumes.

Néanmoins, les pays ayant instauré un contrôle de qualité à l'expor-
tation de viandes porcines. généralement les produits du porc '" bacon »,
sont mieux armés pour conquérir ou conserver un marché étranger.

Les pays producteurs de bacon ont imposé une découpe déterminée
de la viande porcine. qui á certains points de vue offre quelques avan-
tages.

Il .semble que la Belgique ne puisse adopter cette découpe «type
h~con ", sans sc heurter il de grandes difficultés en raison de la süua-
tian du marché intérieur,

La principale partie du porc. vendue par nos bouchers, est constituée
par les carrés,' La clientèle belge, qui est extrêmement exigeante. veut
que ces carrés solcnt aussi maigres que possible,

La majeure partie du lard ct des tètes est invendable en Belgiquc ct
doit s'écouler il l'étranger, tandis qu'on n'est pas toujours il même de
satisfaire il la demande intérieure en carrés,

Le goût du consommateur oblige le découpeur il couper le porc de
sorte qu'en laissent les carrés aussi maigres que possible, alors que le
maximum de lard est laissé il la viande restante,

La découpe «bacon », au contraire. vise en premier lieu au format
du lard ct laisse adhérer une partie des graisses ou du lard aux carrés.



het ribstuk gehecht. Dat betekent eeu nundere hoeveclhetd spek terwijl
de bcenhouwer die zulke ruggen verkoopt alles moet afsnijden wat
niet in de smaak valt van de verbrulker.

Bij export van spek, vullen de uitvoerders hun eigen voorraad aan
bi] de, qrossistcn die het spek opkopen bij de beenhouwers in het land.

Het rs onverrnijdelijk dat deze beenhouwcrs : hun .varkcns snljden
volgens de voor hen rneest voordeliqe methode.

c) Het Departement van Landbouw zal in de toekomst, zoals in
het vcrledcn, zorqvuldlq ieder voorstelonderzoeken dat van aard is
de uitvoer van varkensvlees te bevordercn. Indien de uitslaq van dat
onderzoek gunstig uitvalt, zal alles in hct werk worden qesteld om
toepassing van de voorqestelde maatregelen te bekomen.

VRAAG.

Er wordt wcl cens heweerd cial de zoqenaarndc « Industnële varkens-
mesterljen » ten dele oorzaak zijn van de crisis in de varkcnskweek.

Kan de heer Minlster mi] de resultaten van de telling (1950) van de
varkensteelr mededelen gerangschikt volgens de omvang van de indi-
viduële varkensstapels î

ANTWOORD,

Algemene landbouwte llinq van 1950.
Tot.ml aantal landbouwbedrljven : 251,501.
Aantal bedrijven zonder varkens : 65.130.
Aantal bedrijven met varkeus : 186,371.
Aantal bcdrijven met:

1 varke n ,.. . . ,
2 tot 5 varkens
6 tot 10 varkens

Il tot 20 varkens
21 tot 50 varkens
51 tot 100 varkens .
Meer dan 100 varkens

31,959
92,803
27.[92
22.193
11.066
1.012

146
Er zijn dus 186,371 varkenshouders, waarvan er 12.224 omtrent één

derde van de totale varkensstapel in handen hebben.

Varkensvet.

De grote .stocks aan vet of reuzel die ztch thans hebben
opgehoopt, drukken de varkensprijzen. Immers, slechts het
maqer vlees en de: hespen vinden ainemers. Om deze tee-
stand te verhelpen stelt een commissielid voor ;

1" Een deel varkensvet te laten verwerken in de mar-
garine. Hij haalt aan dat dit in meerdere landen gebeurt
en, volgens sommigen, de beste margarine een deel dierlijk
vet (3 à JO %) moet inhouden. Ook Nederland is ons op
dat gebied voorgegaan.

2" De invoer van reuzel, ganzevet en dergelijke, artikel
n" 100 van het douanetarief. te verbieden omdat deze vetten
gehydrogeneerd worden en dan tot alle doeleinden kunnen
gebruikt worden. daar hun eigenlijke oorsprong niet meer
te acbterhalen is, Daarenboven kunnen dezegehydroge-
neerde verten, die uitgevoerd worden, onze uitvoerhandel
van inlands spek en vet naar Duitsland zeer schaden, daar
Z~ een deel der beschikbare vergunningen kunnen opslorpen.

3" Dit raffineren der industriële ingevoerde -vetten wordt
enkel toeqestaan als veredelinqswerk met contrôle bij im-
port, tijdens het raffineren, en bij de export. Ze mogen niet
op de binnenlandse markt komen. Volgens de statlstieken
zou roch een deel als dusdanig niet teruq geëxporteerd
worden.

Het lid meent tevens de aandacht te moeren vesti-
gen op de verpakking van de goederen en de aanpassing
aan de eisen van de atnemer. Hij siqnaleert dat wij in
J 950 voor 7.235 ton verpakte goederen ter waarde van
428.235.000 frank naar het Verenigd Koninkrijk expor-
teerden en in 1952 slechts nog 4,091 ton voor 185,000,000
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Ceci constitue une quantité moindre de lard. tandis que le boucher
vendant de pareils dos doit en enlever toul ce qui roe correspond pas
au goût de nos 'consommateurs.

En cas d'exportation de lard, les exportateurs doivent complé-
ter leurs propres stocks chez les grossistes spécialisés dans l'achat de
lard provenant des bouchers du pays.

Il est inévitable que ces bouchers découpent leurs porcs suivant la
'méthode la plus avantageuse pour eux-mêmes.

cl le Département de l'Agric:uJture examinera soiqneusement à l'ave-
nir. comme par le passé. chaque proposition de nature à promouvoir
l'exportation des viandes porcines. Si le résultat de cet examen s'avère
favorable. il s'efforeera d'obtenir l'applicalion des mesures proposées,

QUESTION.

On prétend parfois que les " engraisseurs professionnels de
porcs » sont en partie responsables de la crise de l'élevage porcin.

M. le Ministre peut-il communiquer les résultats du recensement
(1950) de l'élevage porcin d'après l'Importance des cheptels porcins
individuels?

RÉPONSE.

Recensement général de l'agriculture de 1950.
Nombre total d'exploitations agricoles ~ 251.501.
Nombre d'exploitations n'ayant pas de porcs: 65.130.
Nombre d'exploitations élevant des porcs : 186.371.
Nombre d'exploitations élevant

I pore 31,959
2 à Spores n,S03
6 à 10 porcs . 2i,I92
Il à 20 porcs . 22,193
21 á 50 porcs . 11.066
51 à 100 porcs . 1,012 '
Plus de 100 porcs 146

Il exrs,c donc 186.371 éleveurs de porcs. dont 12,224 ont en mains
en viron un t.ers du cheptel porcin.

Graisse de porc.

Les énormes stocks de graisse ou de saindoux qui se sont
accumulés excercent une pression sur le prix des porcs. La
viande maigre et les jambons en effet trouvent des ache-
teurs. Afin de remédier à cette situation, un membre de la
Commission propose ;

I" D'incorporer la graisse de pree à la prépara tion de la
margarine, Il signale qu'il en est ainsi dans de nombreux
pays et que, selon certains, la margarine de la meilleure
qualité doit contenir une part de graisse animale (3 à 10 %).
Les Pays-Bas égale:ment nous ont devancés en ce domaine,

2" D'interdire les importations de saindoux, de graisse
d'oie et de: produits similaires. ces graisse étant hydrogé-
nées et pouvant être utilisées à d'autres [ins, leur prove-
nance proprement dite n' étant plus décelable. Ces expor-
tations de graisses hydrogénées peuvent en outre nuire for-
tement à notre commerce d'exportation de lard et de graisse
indigènes vers l'Allemagne. parce qu'elles accaparent une
partie des licences disponibles.

3" Ce: raffinage des graisses industrielles importées n'est
autorisé qu'en tant que travail d'amélioration, avec con-
trôle à l'importation, lors du raffinage, et à l'exportation.
Elles ne peuvent être vendues sur le marché intérieur.
D'après les statistiques, une partie ne serait cependant pas
réexportée comme telle.

Un membre de la Commission croit devoir attirer l'atten-
tion sur remballage des marchandises et sur l'adaptation
aux exigences de l'acheteur. Il signale qu'en 1950 nous
avons exporté 7,235 tonnes de marchandises emballées, pour
une valeur de 428,235,000 francs, à destination du
Royaume-Uni. et en 1952, 4,091 tonnes seulement, pour



frank. Ook varkensspek wordt op moderne wijze gereed
gemaakt en verpakt. Onze uitvoerders passen zich niet
genoeg aan.

Het lid doet ook opmerken dat Polen qaame Belgische
reuzel zou kopen van qoede kwaliteit, doch dat deze niet
aan de gestelde eisen beantwoordt door de uitvoer van
± 3.000 ton Industrievet. dat als Belgische waar geëxpor-
teerd wordt. Die uitvoer moet verbcden worden. Ook op het
vlees in dozen. dat vooral naar Engeland geëxporteerd
wordt, diende een contrôlernerk aanqebracht.

Ten slotte vallen de misbruiken der uitvoerders ten na-
dele van de landbouwers uit. Het lid dringt zeer aan op
scherpe contrôle naar de kwaliteit. vooral voor wat de uit-
voer betreft.

VRAAG.

Een lid komt terug op het vraaqstuk van de inmenging van rcuzel
in de margarine.

Hi] doet oprnerkcn dat in meerderc landen de margarine 3 tot 10 %
dierlijk vet bevat,

Hij deelt mede:

Il) dat er een stcrk vcrmoeden bcstaat dat in België margarine-
Iabrikanten dierlijk vct vcrwcr ken in de marqartnc:

ó) in dit opzicht, trekt hi] de aandacht op de belanqrijke invocr
van industriëlc vetten: dient deze invocr nict te worden stopgezet?

c) eindelijk is hij van cordccl dat rnaatrcqclcn moeren qenomcn
wordcn. teri cinde dicrlijk vet in de marqarinc te mcnqcn, orn de
roestand van de varkcnsmarkt te vcrbctercn.

ANTWOORD.

il) Volqcns de inlichtingen vcrstrckt door de bcvocqdc dicnstcn
van lict Mlnistcric van Econorntschc Zaken zijn de hocvcclhcdcn
natuurlijke reuzcl. wclkc in Belqië gemengd wordcn in de margarine,
zcer gering; het is cchtcr onmogelijk de [uistc hocvcclhcdcn inqcmc nqdc
rcuzel te kenncn, aanqczicn de stockaanqiftcn wclkc vcrplichtcnd
rnaandelijks moctcn wordcn verstrckt door de marqarinefabrtkantcn
geen meldinq J11<1kenvan de rcuzcl: dit product wordt qcranqschtkt
onder de rubriek x andcrc oliën Cil vcttcn ». Hct bctrcft in 't alqcmcen
inqevoerdc rcuzcl aanqckocht nan prijzcu laqcr dan cie prijs van cie
inlandsc rcuzcl.

Wat de qcraffinccrde industrtêlc vcttcn be trcft. 1110et wordcn aan-
gcstipt dat het gebruik er van in de mar\Jarincfabrieken vcrbodcn ts
door hct Ministcrlc van Volksqcz ondhcid.

h) Hct vraagstuk van bct stopzcttcn van lnvocr van industrièle
vcttcn. dat niet uitsluitcnd in de bevoeqdhcid valt van hct Ministerlc van
Landbouw, ligt rhans ter studio.

c) Hct vraaqstuk van de vcrplichtc inmenging van inlandsc reuzcl
in de murqarine is zccr inqcwikkeld.

Er dient inderdnnd ook rckcntnq te wor dcn gehouden met de twcc
volqcnde factoren:

J. De kostprijs van de rnarqarinc.
De bcvocqde dien sten van hct Ministerie van Economische Zaken

vcrklarcn clat om reuzel te kunncn inmengen in de margarine. de prijs
van de inlandse qcruffinccrde rcuael de prijs van 16 frank hct kiloqram
franco margarincfabriek nle t llIag overschrijdcn. Deze prijs van
16 frank is de qcmiddeldc prijs van cie vcrschillcndc ol ién en vctten
gebruikt in de marqarinerlc. deze qcrniddclde prijs dicnt te worden
geëerbiediga ten cindc de vcr koop van de margarine in de kleinhandel
aan 2·1 frank hct kilogram mogelijk te rnaken.

De soort en de verhoudinq der gebruikte olién hanqcn al van de
prijzcn van de qrondstoffcn,

In Deccmbe} 1952 wareu de \Jebruikte grondstoffen de volqcnde :
palmolic (± 50 %. 15 frank hct kg. geraffineerd);
walvisollc (± 20 %. 15 frank het kg. geraffineerd);
kokosoltc (± 20 %. 20 frank hct kg. geraffineerd):
andcrc oliën en vcttcn (± 10 %).
Vanaf 1 April a.s, rnoet de margarine 5 % scsaarnolic bcvatten

(22 frank hct kg. qcrafftnccrd}.
De hierbovcn aanqcqevcn prijzen zijn de huldiqc pnjzcn VOM kw-

ring binncn onqevccr twcc maandcn,
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une valeur de 185,000,000 de francs. Le lard de porc éga-
Iement est préparé et emballé de façon moderne. Nos
exportateurs ne s'adaptent pas suffisamment.

Le membre signale. en outre. que la Pologne désirerait
acheter du saindoux belge de bonne qualité. mais que
celui-ci ne répond pas aux conditions requises en raison
de l'exportation de :.t: 3.000 tonnes de graisse industrielle.
présentée comme produit belge. Cette exportation doit être
interdite. Il y aurait lieu également d'apposer une marque
de contrôle sur la viande en boites. qui est exportée prin-
cipalement vers l'Angleterre.

Les abus commis par les exportateurs se soldent finale-
ment au désavantage des agriculteurs. Le commissaire insiste
particulièrement en vue d'un contrôle sévère de la qualité,
principalement en ce qui concerne l'exportation.

QUESTION.

Un membre revient sur la question de l'incorporation de graisse dans
la margarine.

Il signale qu'en plusieurs pays la margarine contient 3 ~I 10 'Ic de
graisse animale.

n communique:

il) qu'en Belgique les fabricants de margarine incorporent également
de la graisse animale:

h) sous ce rapport, il signale l'importante importation de graisse
industrielle; n'y a-t-il pas lieu d'arrêter ces importations?

c] finalement. il estime qUII faut prendre des dispositions pour
incorporer de I" graisse animale dans I" margarine pour améliorer le
marché porcin.

RÉPONSE.

a) Scion les renseignements fournis par les services compétents du
Ministère des Affaires Economiques. les quantités de saindoux naturel
incorporées à la margarine en Belgique par certains marqartniers
sont très restreintes: li n'est toutefois pas possible de connaître exacte-
ment les quantités de saindoux incorporées. étant donné que les décla-
rations de stocks effectuées obligatoirement chaque mois par les fabri-
cants de margarine ne font pas mention de ce produit; celui-ci est
classé SOllS la rubrique générale « autres huiles et llrais~cs". Il s'aqlt,
en qénér al, de saindoux importé acheté il des prix inférieurs il ceux
du saindoux indigène.

En ce qui concerne les graisses industrielles raffinées. il y a lieu
de noter 'Ille leur emploi en marqarineric est interdit par le Ministère
de la Santé Publique,

h) Le problème de l'arrêt des importations des graisses visées. qui
ne ressortit par exclusivement à la compétence du Département de
l'Agriculture. est il l'étude actuellement.

e) Le problème de l'incorporation obligatoire de saindoux indiqène
dans la margarine est très complexe.

Il convient. en effet. de tenir compte égalemenl des deux éléments
suivants;

J. Le prix de revient de la margarine.
Les services compétents du Ministère des Affaires Economiques

déclarent 'Ille pour pouvoir incorporer du saindoux il la margarine.
le prix du saindoux indigène ne peut pas dépasser 16 francs le kilo-
gramme franco margarinerie. Ce prix de 16 francs est le prix moyen
des diverses huiles et graisses utilisées en marqarineric: cc prix moyen
doit être respecté afin de permettre la vente de la margarine au prix
maximum de Z4 francs le kilogramme au détail.

La variété ct la proportion des huiles employées sont fonction de
révolution des prix de ces matières premières.

En décembre 1952. les matières premières utilisées furent:
huile de palme (± 50 %, 15 francs Ie kg- rafftné}:
huile de baleine (± 20 %. 15 francs le kg. raffiné);
huile de coco (± ZO %. ZO francs le kg. raffiné);
autres huiles et graisses (± la %).
A partir du 1·1' avril prochain, la marqartnc comprendra obligatoi-

rement 5 % d'huile de sésame (22 francs le kg. raffiné).
Les prix indiqués ci-dessus sont les prix actltds pour livraison

dans environ deux mois.



Thall~ is de prijs van- d~ inlandsc rcuzel. on\jeraffillecrd, li Irnnk
hct kiloqrarn, vertrvk Iahriek. Hi,'rbij dirnt men t,' vocqcn Je onkosten
voor raffinagc •.•n vcrvoer, ge"chat op 35-1 frank het kiloqram. De
totale prijs van de inlnndsr \:lI.'ra/finee rde rcuze] zou dus onqevcer
175-18 frank hct kiloqram, franco marqartncfabrtek bedraqen.

0 c bevoeqde diensten van hct Miuisterk van Economische Zakcn
verklaren dar de verplichte inrncnqinq van inlandse reuzcl in de mar-
garine niet kan wordcn overwoqcn. zondcr het toekcnnen van cen
substdic: rnderdaad de reuzel welke slecht geschikt is voor de ver-
werking in de margarinerie kan niet bcnuttiqd worden 0111 dure grond-
stoffcn. zoals kokosolle, te vervanqen.

2. De mogelijkheden van vervalsing van de reuzcl,
De reuzel is cen product dat zeer qeruakkeliik kan worden vervalst,

narnelijk door geraffineerde industrtcle vetten. zonder dat het mogelijk
is de vcrvalsinq vast IC stcllcn in hct afgewerkl product en nog rninder
in de margarine.

Het vraaqstuk wordt door de bevocqde diensten onderzocht.

VRAAG.

Een lid doet opmerken dat er een ovcrproductie is van vetstoffen
in de wereld. In Amertka worden dierlijke vctstoffcn als afval
beschouwd. Hij rnecnt dat Amerika door zijn nog laqere prijzcn in
zake spek en varkcnsvet ons afzetqebied in Duitsland ontneemt. De
prijzcn der' varkcns zijn sterk aan de prijs van hct vct gebonden.

Wij voeren allerlci vetten in om te hydroqcnercn en daarna tcruq
uit te voeren.

Naar verluidt ls hct onmoqclijk de qcbruikte vctstoffcn daarln te
onderschcidcn. zodat re eveneens voor de margarindabricatie kunncn
gebruikt worden, Er zoudcn zells margarincfabrieken zijn die bcncvcns
margarine gehydrogeneerd vet vcrkopcn.

Het lid srelt dan ook de vraag of die invoer, die met dollars rnoet
betaalcl worden. wel redcliik is. In vcrband hicrmcde zou hi] graag
vcrncmcn :

I. Wclke de invocr is van de verschillcndc soorten vctstoffcn ovcr
de drie laatste [aren en uit welke landen deze afkomstig zijn;

2. Hoev ••cl gchydrogene ••rd vct en voor wclkc bcdrajjcn cr uttqevocrd
wcrd \!t.'durende de dric laatstc iarcn.

ANTWOORD.

Wat de invoer van dierlljke vctten betrcft. dicnt ondcrschcld tc
wordcn qemaakt tussen :

L Reuscl: ganzen,'et en dcrqclijk. gesmolten (nI' 100 van hct
douane taricf]:

2. Ruw dlerlijk ver. ook indien qesmoltcn. en « prcmicr jus" (oleo-
stock) [n" 101);

3. Oleomarqarinc. olcostcarinc [n" 102);
4. Vettcn en oliën van vis en van zccdicrcn. ook indien qcralftn ccrd

[n" 103);
5. Wolvct. bccndcrvet. afvalvet en derqcltjkc: olién van dicr lijkc

oorspronq, eiders genoemd noch cldcrs onder bcqrcpcn [n" 104);
6. Gchydroqcnecrdc vcttcn en olién (nr Ill);
7. Margarine, kunstreuzcl. enz. (n" 112).
Vermocdchjk bcdoclt hel achtbaar lid cnkel de productcn ingevoerd

onder n" 100 van hct toltaricf.
Hicrvan wordcn sommiqc vctstoifcn in Bclgi~ geraffineerd. Gchydro-

qcnccrdc vettcn en oliën vallen onder tocpassinq van n" III van hel
toltaricf en zijn mecst allen van plantaardiqc oorspronq.

De invoer van producten vallcndc onder tocpassinq van nr 100
wcrd vrijqcqc: ..en in hel kadcr van de E.O,E.S,

Bijgevolg kunncn de marqarlncfabrtckcn ztch bcvoorradcn in rcuzcl
in Je landen die dccl ultrnakcn van de E.o.E.s.

Voorts wcrd tol nog toc de invoer van varkcnsvcttcn, hcsternd voor
:nar\jarine·, zccp- of bcschuitfabrtcken en afkorustiq uit andcrc dan
E.O.E.5.-landen. cvcnccns tocqcstuan.

Hct gebruik van geraffineerd.: Industrlële vcttcn bi] de Iabrtcaqc
van margarine ts strnfbaar: hct Departement l'an Volksqezondhcld
vcrbiedt dcrqclij ke incorporutle.

Hct vcrkopcn van geraffinecrdc vcttcn voor mcnscltjkc consumptic
bcstemd is cvcncens vcrbodcn in ons land.

Het ralfmcrcn van inqcvocrdc lndustrtëlc vctstoffcn wordt cnkcl
tocqestaan als e vercdclinqswerk », met contrôle hl] hct ontschcpcn
der grondstof, tijdcns hel rafflncrcn. en bij de export. Deze contrôle
wordt uilge9cfend door hct Departement van Econornlscbc Zaken en
Middenstand. De rnffmcvrder vcrhlndt zich daarcnbovcn niets van hel
\ler<lffinecrd product op de binnenlandsc markt te brcnqcn.
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En ce moment, le prix du saindoux indigène non raffiné est de
H francs le kilogramme. départ usine. A ce prix. il y a lieu d'ajouter
les Irnis de raHinnge ct de rransport estimés fi 3.5-4 francs le kilo-
\Ji'amme. Le prix total serait donc de 17.50-18 francs environ le kilo-
gri\mme franco marqarlncrlc.

Les services compétents du Ministère des Affaires Economiques.
déclarent que l'incorporation obligatoire dl' saindoux indigène ne saurait
pas être envisagée sans l' octroi d'un subside; le saindoux, convenant
peu en rnarqarlnerie. ne saurait en effet remplacer des huiles chéres.
telle l'huile de coco,

2, Les possibilités de falsification du saindoux.
Le saindoux est une matière qui peut très facilement être falsifiée,

notamment par des graisses industrielles raffinées. sans qu'Il soit
possible de déceler la fraude dans le produit fini ct encore moins
dans la margarine.

Le problème est examiné par les services intéressés.

QUESTION.

Un membre fait remarquer qu'il y a surproduction de graisses dans
le monde entier. En Amérlquc les graisses animales sont considérées
comme déchets. Il estime que r Arnêrique, par ses prix encore plus
bas pour le lard ct [es graisses porcines. nous enlève notre débouché
en Allemagne. Les prix des porcs sont intimement liés au prix de
la graisse.

NOlIS importons toutes sortes de graisses fi hydrogéner et destinées
it la réexportation.

Il parait quil est impossible de discerner les graisses employées à

cette fin, ce qui fait qu'elles peuvent être utilisécs fi la fabrication
de margarine. Il existerait même des margarineries qui, en dehors de
ln margarine, vendent également des qraisses hydrogénées.

Le membre pose la question de savoir si cette importation. qui est
payée en dollars. est bien raisonnable. A ce sujet. il voudrait savoir:

I. Quelle a été l'importation des différentes espèces de graisses
durant les trois dernières années, ainsi que les pays de provenance;

2. La quantité de qrnissc hydroqénéc exportée durant les trois der-
nil'rrs années. é1in~i que $8 valeur.

RÉPONSE.

En cc qui concerne l'importation de qraisscs animales. il importe
de faire une distinction entre,

I. Saindoux; graisses d'ole et similaires, fondues (n" 100 du ta~if
douanier] ;

2. Suifs bruts, même fondus, et premier jus [n" 101);

3. Oléornarqartnc, oléostéarinc (n" 102);
'1. Graisses et huiles de poisson ct d'animaux marins, même raffinées

(n" \03);
5, Graisse de suint. graisses cros. de déchets ct similaires; huiles

dortqlnc animale, non dénommées ni comprises ailleurs (n" 104);
6. Graisses ct huiles hydrogénées (n" 111);
7. Margarine, simili-saindoux, etc. (n° 112).
Il est à présumer que l'honorable membre ne vise que les produits

importés sous 1<1 position \00 du tarif douanier.
Certaines de ces graisses sont raffinées en Belgique. Les graisses

cl huiles hydrogénées tombent sous l'application de la position n" 111
du tarif douanier et sont généralement d'origine végétale.

L'importation des produits rangés sous la position 100 est libérée
dans le cadre de l'O.E.C.£.

Par conséquent. les margarine ries peuvent s'approvisionner en sain-
doux dans les pays faisant partie de rO,E.C.E.

[usqu'à présent. l'importation de graisses porcines de provenance
non O.E.C.E, ct destinées aux marqarineri cs. savonneries ou biscui-
teries était également autorisée.

L'emploi de graisses Industrielles raffinées dans la fabrication de
marçannc est punissable, le Département de la Santé Publique inter-
disant cette incorporation,

La mise en vente dc ' ces graisses, destinées à la consommation
humaine, est également lntcrdltc sur le marché intérieur,

Le raffinage de ~raisscs industrielles importées est autorisé unique-
ment dans le cadre d'un ¢ travail il façon» avec contrôle lors du
débarquement de la matière première, pendant Je r8lfinage et it J'expor-
tation. Cc contrôle est effcct1!é par le Département des' Affaires Eco-
nomiques et des Classes Moyennes. Le raffineur doit s'engager. en
outre, à ne rien écouler sur le marché intérieur du produit raHioé.
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De Belgische nijverheid ziet in het raffineren een transformane, die
typisch is voor OIlS land.

Er dlenr echter toegegeven dat door 5 il J 5 % inlandse reuzel te
incerporeren in het geraffineerd vet, ten etnde het gewichtsverlies
dat tijdens het raffineren ontstaat, aan te vullen, een bepaalde hoeveel-
heid tnlandse reuzel kan uitgevoerd worden, daar waar onze prijzen
nog steeds een export van ;mige omvang beletten.

Wat de in- en uuvoer van dterlijke vetstoffen aangaat, ztet de
toestand er als volgt uit:

1. Invoer.
Zie bijlage nr I.

2. Llitvoer.
Hel blijkt niet mogelijk de geraffineerde varkensvetten van de reuzel

te schetden, vermlts het Maande/ijh Bulletin OltU de Buitenlandse
Handel slechts één post opçeeft : reuzel.

ZEe bijlage nr 2.

BIJLAGE I.

INVOER. - VETTEN.

1952

I
In duizenden Il:

kilogram

I

In duizenden
frank

10011Reuzel ;
Totaal

U.s.A ...
Argentini~
Nederland
Belgisch-Congo •..
West-Duitsland ...
Verenigd Koninkrijk ...
Denemarken .
Costa-Rica
Uruguay

1,272 17,388
302 3,974

lOB 1,751
203 3,496
112 3.265

5 82
482 4,820

3,451 37.359
3,426 37,066

25 293

3 48
3 48

24 ' 2,104
10

I 84
23 2,010

11,951 101,518
1 13

11,746 98,981
2 10

108 917

IOOb Andere:
Totaal

U.S.A ...
Argentini~
Nederland

IODe Spekolie ;
Talaal

U.S.A ...

lOOd Vet van pluimvee :
Totaal

Frankrijk
West-Duitsland .
U.S.A... ... .

101 Ruw dierlijk vet ;
Totaal

West-Duitsland .
U.S.A ... '" .
Verenigd Koninkrijk ...
Canada ..
Argentinië
Australi~
Uruguay
Frankrijk 94 1,597
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L'Indusme belge voit dans ce travail de raffinage une activité de
transformation typiquement belge.

Il y a lieu toutefois d'admettre qu'en incorporant 5 à 15 % de
saindoux indigène dans la graisse raffinée pour combler la perte de
poids qui se produit lors du raffinage, une certaine quantité de saindoux
indigène est exportée, alors que nos prix: empêchent toujours une
exportation de quelque importance.

Pour ce qui concerne l'Importation et rexportation des graisses
animales. la situation se présente comme suit:

1. Importation.

Voir annexe n" I. .

2. Exportation.

Il n'est pas possible de faire une distinction entre les graisses
porcines raffinées et le samdoux, le Bulletin mensuel du Commeece
Extérieur ne renseignant qu'un seul poste pour le saindoux.

Voir annexe n" 2.

ANNEXE I.

IMPORTATION. - GRAISSES.

1952

---_._----------------.------.-------
Bn milliers

de kilos
En milliers
de francs

lOOa Saindoux:
Total ..

E.U.A ...
Argentine
Hollande
Congo Belge .
Allemagne Occidentale
Royaume-Uni
Danemark
Costa-Rica
Uruguay

1,272 17,388
302 3,974

108 1,751
203 3,496
172 3,265

5 82
482 4,820

3,451 37,359
3,426 37,066

25 293

3 48
3 48

24 2,104
10

1 84
23 2,010

11,951 101,518
1 13

11,746 98,981
2 10

108 917

100b Autres:
Total ..

E.U.A ...
Argentine
Hollande

lOOc Huile de saindoux:
Total ..

E.U.A ..... , ...

lOOd Graisse de volaille:
Total .....

France v.. .,.
Allemagne Occidentale
E.U.A... ... ... ...

101 Suifs bruts :
Total.. ... .., ...

Allemagne Occidentale
B.U.A .
Royaume-Uni
Canada ..
Argentine
Australie
Uruguay
France ... 94 1,597



-----------.,.,...",= ..=,-=..-=·.===.=~~=~2=·..=..·,.,.,··=··=...,..,

-- .....------.-------- -T----- ..·--r-------
i In duizenden 'l'In duizendeni kilogram i frank

UITVOER. - VETTEN.
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EXPORTATION. - GRAISSES.
"""""""",,,",."'..--""'.-,.,...."",.. ,.,.,,,-,.,.=-."'._.~..,.,._,,,_._,.,-,.,._.=- =~======~=~-----.-----..--,

___________.__. ..L l_95._2 _

En milliers
de kilos

En milliers
de francs

102b Oleomargarine : 102b Oléomargarîne:
Totaa! 2 Total .. '" ... ... ... 2

103 Vetten en olie van vis : 103 Graisses et huile de poisson:
Totaal 1,175 12,586 Total .. -.. ... ... 1,115 12,586

104[/ Ruw wolvet: 104a Graisse de suint brute:
Totaal ... ... ... ... 667 8,500 Total .. ... ... '" 667 8,500

1041>Gezuiverd wolvet en lanoline: 1Mb Graisse de suint épurée et lanoline:
Totaal ... ... ... ... ... 155 2,823 TotaL. .-. ... ... ... ... 155 2,823

ll! Gehydrogeneerde vetten en olien : 111 Graisses et huile hydrogénées :
Totaal ... ... '" ... ... 2,318 39,331 Total .. ... ... ... ..- ._ . 2,318 39,331

1I2a Margarine: uZa Margarine:
Totaal ... ... ... .-, ... 94 2,516 Total .. ... ... ... ... ... 94 2,516

II 2b Andere: 1I211 Aurees :
Totaa! ..- ... ... ... ... 422 8,609 Toral .. ... ... ... ... ... 422 8,609

BIJLAGE II.
UITVOER. - VETTEN.

ANNEXE IL
EXPORTATION. - GRAISSES.

I !952

-~-~------'-~---..---~~~-~~._-_.--~----;~--~--T------
[ In duizenden I In duizenden! kilogram, frank
I !
I :

100a Reuzel :
Totaal

Nederland
West-Duitsland .
Belgisch Congo .
Frankrijk
Zwitserland ..
Yoegoslavië ..
Oostenrijk •..
Verenigd Koninkrijk.. .
Malte .
Réunion-Eilandcn

3,674
160

2.159
17
73

27
1,035

2
20

180

100b Andere :
Totaal

Nederland
West-Duitsland ...
Ys[and... ... '"
Belgisch-Congo ...

Iûl Ruw dierlijk ver:
Totaal

Wesr-Duitsland ...
Frankrijk
Algerië ..
Oostenriik
Ysland ,,,
Nederland
Syrie ...
Zwitserland ..
Belgisch-Congo ...
Finland ..
Polen ...
Turkije ..
Hongarije
Italié ...
[amaïca ..

4,833
1,344
1,747

• 79

90S
30

550
20

150

____ . .....~.__l 1_9_52 _

En milliers
de kilos

En milliers
de francs

17
16

JOOa Saindoux:
62.643 TOlaI .. ... ... ... 3,674 62,643

1,580 Hollande ... ... ... 160 1,580
29.370 Allemagne Occidentale 2,159 29,370

735 Congo Belge. 17 735
1.101 France ... ... 73 1,101

Suisse ___ _.-
446 Yougoslavie .. 27 446

24,880 Autriche 1,035 24,880
95 Royaume-Uni 2 95

346 Malte ... ... 20 346
3,730 lies de la Réunion ISO 3,730

JOOb Autres:
268 Toral .. _.- _o • ... 17 268
2Il Hollande ... ... ... 16 211

Allemagne Occidentale
Islande .. '"

33 Congo Belge. 33

101 Suifs bruts:
62,155 Total .. ... ... ... 4,S33 62,155
16,975 Allemagne Occidentale !,344 16,975
22,730 France ... !,747 22,730

Algérie ..
957 Autriche 79 957

Islande ..
12,922 Hollande 908 12,922

420 Syrie ... 30 420
Suisse ...

190 Congo Belge. 5 190
Finlande
Pologne ..
Turquie.

6.152 Hongrie. 55D 6,152
205 Italie ... 2D 205

1,577 Jamaïque 150 1,577

5
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4. SCHAPENTEELT.

Ook deze sector wekt de belanqstellinq van sommige
commissieleden.

Het aantal schapen is in dit land in voortdurende achter-
uitgang. Waren er in 1846 110g 720,000 stuks, in 1896 nog
235,000, in 1952 waren er volgens de telling nog onqeveer
I 23,OOÔ stuks,

Aan de verbetcnnq van het schaap werd in ons land in
het verleden minder aandacht besteed. Zowel wol als vlees-
kwaliteit dient bij de inlandse schapen verbeterd. De invoer
van Suffolk rammen uit Engeland wordt aanbevolen voor
de troepschapcn. terwijl 'I'exelse ramrnen uit Nederland een
goede invloed zouden uitcefenen op de weideschapen. Een
nieuw reglement ter zake belooft een bemoediqend resultaat.

Door de vrijgeving van het schapenvlees in de E.O.E.S.
wordt een grote hoeveelheid schapenvlees inqevoerd en
vooral op de tijdstippen dat de schapen hier van de hand
moeren gaan,' nl. de maanden Novernber en December.

De Regering heeft dit jaar de schapentelers willen teqe-
moet komen door, na verzoek langs de Handelsdienst voor
Ravitaillering; een partij inlands schapenvlces voor het leger
te laten aankopen. In totaal werden aldus 13 ton aanqekocht
in datum van 20 Maart 1953.

Voornoemde dienst heeft. zooals blijkt uit de invoer-
staten in 1952 ongeveer 1.917 ton schapenvlces van buiten-
landse herkomst aanqekocht, Dit bewijst clat een inspan-
ning met het oog op, de verbetering van de kwalitelt van het
vlees wellicht nog een kans geeft om in de toekomst door
het leger grotere hoeveelheden te doen aankopen op de bin-
nenlandse markt.

Een vraag door commissicleden gesteld volgt:

VRAAG.

Een Commissielid vraagt de mogelijkheid te willcn onderzcekcn orn
de invoer van schapenvlees slechts tee te latcn van 15 December af tot
einde September ten elndc de inlandse schapcnhouders de kans te
geven een voldoende prijs te krijgen op hct ogenblik dat hun schapen
marktrijp zi]n,

ANTWOORD.

De invoe r van het schapenvlees, - vers, qekocld of bevroren, -
werd door België vrijqeqcvcn in het kader van de verbintenissen aan-
gegaan bi] de Europese Organisatie voor Economische Samenwerking.

Dit betckent dat de invoer van schapcnvlecs, afkomstig uit ecn der
deelnernende landen, kwant.tatief niet mag beperkt worden. Het ts hij-
gevolg niet mogelijk voor België de invocr van schapenvlecs uit een
E.O.E.S.-land te verbièden qcdurendc ccn bepaslde periode van het
jaar.

Hoenderteelt.

Een commissielid wijst terloops op de hoenderteelt.

De prijzen van de eieren vertonen hetzelfde verloop als in
195 J, De minimurnprljs lag cchter iets hoqer. De gemiddelde
prijs kwam wel rond fr. 2.12. We exportercn niet meer die
hoeveelheid eieren aoals vele jaren vóór de oorlog wel het
qeval was.

De beknortinq van de prijzen in 1950 en de hoenderpest
hebben het elan van de hoenderbedrijven gebroken.

Volgens de statIstieken is het aantal leqhennen. voor
zover het julst is aangegeven, :"L: 4,450,000 stuks teqenover
5,400,000 stuks in 1951.
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4. éLEVAGE DES MOUTONS.

Ce secteur également retient l'attention de certains corn-
mlssaires,

Le nombre de moutons dans notre pays est constamment
en diminution. Alors qu'en 1S46 il Y avait 720,000 têtes. et
en 1896 encore 235,000 têtes, il n'yen avait plus. d'après
le recensement, qu'environ 123,000 en 1952.

L'amélioration de l'espèce ovine n'a pas retenu. jadis,
beaucoup l'attention dans notre pays. La qualité, tant de la
laine que de la viande des moutons indigènes, doit être
améliorée. L'importation de béliers du Suffolk. en Angle~
terre, est recommandée pour les moutons de troupe. tandis
que l'importation de béliers de Texel. aux Pays-Bas, serait
favorable aux moutons de prairie. Le nouveau règlement pro-
met un résultat encourageant.

Suite à la libération de la viande porcine dans ra.E.C.E ..
une grande quantité de viande ovine est importée, surtout
pendant les périodes au cours desquelles les moutons indi-
gènes doivent être vendus. notamment aux mois de novem-
bre et décembre.

Cette année, le Gouvernement a voulu venir en aide aux
éleveurs de mouons. en faisant acheter, après demande
via l'Office commercial du Ravitaillement. un lot de viande
de mouton indigène pour l'armée. Au total. 43 tonnes furent
achetées au 20 mars 1953.

Ainsi qu.il résulte des relevés d'importation. l'Office pré-
cité a acheté, en 1952, environ 1.917 tonnes de mou Ion en
provenance de l'étranger. Ceci prouve que. par un effort en
vue d'améliorer la qualité de la viande. on pourra peut-être.
à l'avenir, amener l'armée à acheter de plus grandes quan-
tités sur le marché intérieur.

Des membres de la Commission ont posé la question sui-
vante:

QUESTION,

Un membre de la Commission demande de vouloir examiner Ja possl-
bilité de n'autoriser l'importation de viande ovine qu'à partir du
15 décembre jusqu'à fin septembre. ceci afin de permettre aux éleveurs
d'obtenir un prix suffisant au moment où. leurs moulons viennent au
marché.

RÉPONSE.

L'importation de viande ovine - à" l'état frais, réfrigéré ou congelé
- a été libérée par la Belgique dans le cadre de ses engagements pris
à l'Organisation Européenne de Coordination Economique.

Cela signifie que l'importation de viande ovine, en provenance d'un
des Etats membres de l'O.E.e.E., ne peut être limitée quantitativement.
Il n'est, par conséquent, pas possible pour la Belgique d'interdire pen-
dant une certaine pértode de l'année l'importation de viande ovine de
provenance O.E.C.E.

Àviculture.

Un membre de la Commission soulève en passant le pro-
blème de l'aviculture.

Les prix des œufs évoluent de la même manière qu'en
1951. Toutefois, le prix minimum était légèrement supérieur.
Le prix moyen se situe aux environs de fr. 2.12. Nous n'ex-
portons pius des œufs en quantités aussi massives qu'avant
la guerre.

La limitation des prix en 1950 et la peste aviaire ont brise
l'élan des exploitations avicoles.

Selon les statistiques et pour autant que ces chiffres soient
exacts, il y aurait :1:: '1,450,000 poules pondeuses contre
5,400,000 en 1951.



Gedurende het jaar '1952 werd voor de eieren een gemid-
delde dlrecrieprljs voorzien van fr. 2.60 per stuk. Het reken-
kundig gemiddelde der werkelijke eierprijzen bedroeg
fr. 2.65.

De jaarlijkse gemiddelde elerleq beloopt thans in ons land
onqeveer 140 stuks per kip, Inspanningen worden gedaan
om door selecne en verzorging dit gemiddelde te verhogen.

In 1952 deed zich een heropflakkering der pseudo-voqel-
pest voor. Deze plaag heeft heel wat « lndustriële » kwekers
afgeschrikt. Veel gespecialiseerde bedrijven hebben orn
reden van het ztektenrisico hun stapel fel beperkt. Andere
z ijn verdwenen. Het Departement blijft waakzaarn en zal
de nodige maatregelen treffen om het hoofd te kunnen
bieden bij een uitbreken dezer ziekte die de totale uitroeiÎng
van belangrijke exploitaties voor gevolg kan hebbert. Er
moet een voldoende voorraad entstof tegen deze ziekte in
stock zijn.

De akkerbouw.

Aan de basls van de Belgische landbouwpolitiek is een
economisch en sociaal verantwoord streven om in zake
bevoorrading van de bevolkmq in levensmiddelen en meer
bepaald in een santal essentlële sectoren een zekere onal-
hankelijkheid te bewerken, t.o.v, het buitenland.

Met het oog daarop wordt voor sommige teelten een
dîrectleprijs vastgesteld of een zekere bescherming verleerid,
waardoor de rentabiliteit van deze verzekerd of verbeterd
wordt.

Op tal van deze teelten worden wetenschappelijke onder-
zoekingen uitqevoerd, wordt er aan selectie qedaan, ten
einde steeds meer productieve of meer weerstandbiedende
variëteiten te verkrijgen.

Nieuwe teelten als bv. korrelrnaïs. worden na systeme-
tlsche proefnemingen als zeer aanbevelenswaardig gelan-
ceerd. Ze betekenen ongetwijfeld een aanwinst en kunnen
door hun hogere opbrengsten de rentabiliteit van vele bedrij-
ven gunstig beïnvloeden. Enorme vooruitgang werd geboekt
in graslandverbetering en groenvoederteelten, waardoor een
zeer intensieve uitbating van de grond werd bekomen.

Wegroeten en danken hier de stille en noeste werkers
die door hun intellect. door hun buitengewone begaafdheid,
door hun speurzin. hun uithoudingsvermogen er tee geko-
men zijn de natuur tot meer rendement te dwingen en die
hun bevindingen ten dienste en tot heil van de boerenbevol-
king en van het land stellen. Wij brengen eveneens hulde
aan al diegenen die bijdragen tot het vulgariseren van de
resultaten die door het wetenschappelijk onderzoek werden
bereikt.

Verschillende cornmissieleden wijzen bij de bespreking
op verscheidene culturen, en vooral op vervangingsculturen
en nateelten.

DE TARWEPOLITIEK.

Het landbouwprogramma van de heer Minister behelst
een politiek van uitbreiding van de tarweteelt. tot ongeveer
190 à 200,000 ha. Dit areaal zal betracht worden bij mlddel
van het vaststellen van een directieprljs, die de producenten
zal aanzetten een zekere uitbreiding aan deze teelt te geven.

Men kan deze politiek zeer gelukkig achten, te meer dat
zc er toe bijdraagt onze afhankelijkheid van het buitenland
en meer bepaald t.o.v. de dollarzone te verminderen. Die
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Pendant l'année 1952, un prix moyen unitaire de direction
de fr. 2.60 avait été prévu pour les œufs. La moyenne arith-
métique des prix réels donne fr. 2.65.

La moyenné annuelle de la ponte est actuellement dans
notre pays d'environ 140 œufs par poule. La sélection et la
rationalisation s'efforcent d'améliorer cette moyenne,

En 1952, se manifesta une recrudescence de la pseudo-
peste aviaire, Ce fléau a effrayé 'maint éleveur « industriel ~.
Beaucoup d'exploitations spécialisées ont limité à l' extrême
le nombre de leurs poules afin d'être moins exposées au
risque de maladie. D'autres ne se sont pas maintenues. Le
Département reste vigilant et prendra les mesures nêces-
saires pour faire face à l'apparition de cette maladie. pou-
vant entraîner l'extermination totale d'importantes exploi- .
tations. Il convient de disposer d'un stock suffisant de vaccin
contre cette épizootie.

Agriculture.

La politique agricole belge est basée sur un effort,
économiquement et socialement justifié, tendant à réaliser
une certaine indépendance en vue de rendre moins tributaire
de l'étranger rapprovisionnement de nos populations en
denrées alimentaires, spécialement dans un certain nombre
de secteurs essentiels.

C'est pourquoi un prix de direction a été fixé ou une
certaine' protection a été accordée pour certaines cultures.
de façon à en assurer ou consolider la rentabilité.

Beaucoup de ces cultures font l'objet de recherches scien-
tifiques et de sélection, afin d'obtenir des variétés de plus
en plus productives ou toujours plus résistantes.

A la suite d'essais systématiques, de nouvelles cultures.
telles que celle du maïs granuleux, ont été lancées et recon-
nues très recommandables. Elles constituent indubitablement
un .enrichissement. et leur rendement supérieur influencera
certainement dans un sens favorable la rentabilité de beau-
coup d'exploitations. Un énorme progrès a été réalisé dans
l'amélioration des herbages et la culture des fourrages verts;
ce progrès a' permis une exploitation intensive des terres.

Nous saluons au passage et nous remercions les travail-
leurs modestes et acharnés qui sont parvenus. grâce à leur
intelligence extraordinaire. à leur ingéniosité et à leur téna-
cité, à forcer la nature à un rendement meilleur et qui ont
mis leurs précieuses découvertes au service de la classe pay-
sanne et du pays tout entier. Nous rendons hommage éga-
lement à tous ceux qui contribuent à la vulgarisation des
résultats de la recherche scientifique.

Au cours de la discussion, plusieurs membres de la Com-
mission soulignent l'importance de certaines cultures, et sur-
tout des cultures de remplacement et des secondes cultures.

POLITIQUE DU FROMENT.

Le programrne agricole de M. le Ministre comprend
l'extension de la culture du froment jusqu'à 190 à 200,000
ha. environ. On s'efforcera d'atteindre cette superficie en
fixant un prix de direction qui incitera les producteurs à
donner une certaine extension à cette culture,

On peut qualifier cette politique de très heureuse, d'au-
tant plus qu'elle contribue à atténuer notre dépendance à
l'égard de l'étranger, plus particulièrement de la zone dollar,
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politiek helpt ook mede om het noodzakelijk evenwicht tus-
sen de grote bedrijven en de kleine boerderlj te verwezen-
lijken.

De dtrectieprljzenschaal die voor de oogst 1951 werd
vastqesteld varlëerde tussen 450 en 490 frank. met een ge~
middelde van 170 frank af producent. Dezellde schaal werd
voor de oogst van I952 vastqesteld. doch de aanvangsprijs
van 450 frank was gedurende deze campagne reeds geldend
gemaakt voor de maand Augustus in plaats van September.

Tot nog toe werden de directieprijzen in hun geheel ge-
nomen steeds geëerbiedigd en zelfs in eniqe mate over-
schreden.

Er mag verwacht worden dat de aflevering van binnen-
landse tarwe aan de Belgische rnaalderij in belangrijke mate
kan toenemen, wanneer het prijsverschil tussen voederqra-
rien en tarwe belangrijk wordt. Op dit ogenblik is een
aanzienlijke daling op de wereldmarkt van voedergranen
ingetreden, die: intussen ook de binnenlandse markt heeft
beïnvloed. Hierutt vloeit voort dat mag verwacht worden
dat een hoger percentage van 'inlandse tarwe in het brood-
meel zal moeten ingemengd worden.

Aan de andere kant is het duidelijk dat de producenten
variëtelten moeren verbouwen die in kwalitatief en kwan-
tttatief opzicht voldoening schenken, Ook in dit verband
schenkt het Departement bijzondere aandacht aan de
veredeling van inlandse tarwerassen. Met voldoening kan
geconstateerd worden dat hiertoe aan de bevoeqde onder-
zoekinqsstations belangrijke kredieten ter beschikking zijn
gesteld.

Voor de eerste maal werden dit [aar. bt] middel van vrij
aangegane verblntenissen tussen maalderij en handel, kwa-
liteitsnormen bi] de aflevennq van tarwe inqesteld. Deze
betroffen 0, m. het hectoliter-qewicht. de vochtigheid en
het percentaqe gebroken granen.

De toepasslnq van dit stelsel gaat in de practljk gepaard
met een boniflcatie of met een vermindering van de prijs,
al naargelang de normen in zekere mate overschreden, res-
pectievelijk niet bereikt zijn.

Tussen producenten en handel is naar verluidt de roe-
passing van dit systeem met enige aarzeling gepaard gegaan
en in de practijk werd de tarwe rneestal op staal verkocht
tegen een vast overeenqekomen prijs. In dit domein zal de
ervaring onqetwijfeld de betaling naar kwaliteit meer ingang
doen vinden wanneer de voortbrenger daadwerkelijk inziet
dat bij verzorqde kwaliteit ook een betere prijs kan ver-
kregen worden.

Ten titel van inlichting : er werd in 1936-1938 een opper-
vlakte van 172.505 ha. met tarwe bezaaid: in 1950 bedroeq
deze 173,735 ha., in 1951 was deze 158,272 ha enbereikte
in 1952 ongeveer 165,950 ha,

Een lid vindt de betaling naar kwaliteit uitstekend en
looft de gebruikte methode,

VRAAG.

Ecn lid wcnst uitqebreide inlichtingen te bckomen over het interna-
tlonaal graanakkoord dat thans in bcsprcklnq is, voor zover er geen
indiscreties mee gemoeid zijn,

ANTWOORD,

Aançcztcn de onderhandelinqen aan gang zijn met het oog op het her-
nicuwen van hct graanakkoord, is het mil voor het ogenblik niet rnoqe-
lijk aan het achtbaar lid hteromtrcnt inlichtingen te vcrstrekken.

GERST,

Er wordt steeds meer zomergerst geteeld, waarvan ver-
schillende variëteiten uitstekend zijn voor de brouwerij op
voorwaarde dat de bemesting worde aanqepast.

( 36 J

et à réaliser ainsi l'équilibre nécessaire entre les grandes
exploitations et les petites fermes.

Les prix de direction fixés pour la récolte de 1951 va-
riaient de 150 à 490 francs, avec une moyenne de 170 francs
alt producteur. Les mêmes prix ont été fixés pour la période
de 1952, mais le prix de base de 450 francs a -été rendu
applicable pendant cette campagne au mois d'août au lieu
de septembre.

Jusqu'à présent, les prix de direction en général ont tou-
jours été observés et même quelque peu dépassés.

On peut s'attendre à ce que la livraison de froment indi-
gène aux meuneries belges s'amplifie considérablement, si
la différence de prix entre les céréales fourragères et le
froment devient importante. En ce moment, il s'est produit
sur le marché mondial" des céréales fourragères une baisse
appréciable, qui a également influencé le marché intérieur.
On peut donc s'attendre à ce qu'une proportion plus grande
de froment indigène devra être incorporée à la farine pani-
fiable.

D'autre part, il est évident que les producteurs dotvent
cultiver des variétés donnant satisfaction tant au point de
vue qualitatif que quantitatif. A cet égard également, le
Département accorde une attention toute particulière
à l'amélioration des variétés de froment indigène, On con-
statera avec satisfaction que des crédits importants ont été
mis, dans ce but, à la disposition des stations de recherches
compétentes.

C'est la première fois que, cette année, des normes de
qualité à la livraison de froment ont été fixées par des
conventions librement consenties entre les meuneries et le
commerce. Ces normes s'appliquent notamment au poids-
hectolitre, au degré d'humidité et au pourcentage de grai-
nes brisées.

Dans la pratique, J'application de ce système donne lieu
à une bonification ou à une réduction de prix, selon que
les normes sont dépassées ou non atteintes.

Il semble que rapplication de ce système ait provoqué cer-
taines hésitations entre les producteurs et le commerce, et
dans la pratique le froment a généralement, été vendu sur
échantillon contre un forfait. Dans ce domaine, )'expérience
donnera sans doute plus d'extension au payement selon la
qualité, lorsque le producteur constatera qu'un prix plus
élevé peut être obtenu pour une meilleure qualité.

Soulignons, à titre d'information, que la culture du Ire-
ment occupait une superficie de 172.505 ha. en 1936-1938,
de 173,735 ha. en 1950, de 158,272 ha en 1951 et d'environ
]65,950 ha. en 1952.

Un membre estime que le payement selon la qualité est
un procédé excellent et louable.

QUESTION.

lin membre désire obtenir, pour autant qu'il n'y ait pas d'indiscré-
tion, des renscignements détaillés au sujet de l'accordlnternalional
du blé, actuellement en néqociation.

RßPONSE.

Les négociations en vue 'du renouvellement de l'accord du blé étant
en cours, il ne m'est pas possible de donner à l'honorable membre, à
l'heure actuelle. des renseignements à cc sujet.

ORGE,

La culture de l'orge, dont plusieurs variétés sont excel-
lentes pour la brasserie, à condition que le fumage soit
adapté, s' étend de plus en plus. La brasserie augmente pro-
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1 r Ac~eJlementi Vóór de oorlog Nu
I

Avant la guerre
I

België-Luxemburg 28 kg. 31 kg. Belgioue-Luxembourg I 28 kg. 31 kg,
Italië ... 7 kg, 11 kg. Italie .o. I 7 kg, 11 kg.
Nederland .. 33 kg. 37 kg. Pays-Bas ... 33 kg. 37 kg.
Zweden 46 kg. 51 kg. Suède " ... I 46 kg. 51 kg.
Duitsland ... 24 kg. 27 kg. Allemagne .. 24 kg. 27 kg.
Frankrijk ... 24 kg. 23 kg. France. ... I 24 kg. 23 kg.
Noorwegen .. 37 kg. 23 kg. Norvège ...

I
37 kg. 23 kg.

Verenigd-Koninkrijk 49 kg. 3i kg. Royaume-Uni 49 kg. 37 kg.

De brouwerij koopt steeds meer en meer goede gerst van
eigen oogst zodat er moet naar gestreefd worden ook de
kwaliteit bijzonder te verzorgen, De prijzen waren in 't
algemeen lonend.

Volgende vragen werden door Commissleleden gesteld.

VRAAG.

Een Commtsstehd vraaqr of het thans nlet passend :l;OU voorko-
men de teelt van brouwerijqerst te beschcrmen ten einde onze behoel-
ten te dekken, verrnits de vermocdelijke vermindering van het sulker-
bietareaal ten dele door deze tcelt zal moeren vervanqen worden.

ANTWOORD.

De Belgische brouwerijen en mouterijen doen een inspanning om zich
in de hooqst mogeliike mate op de Belgische markt te bevoorraden.
vermits de kwaliteit aan de behocften van deze industrie beantwoordr ..
Aangezien de gerst in het raam van de E.O.E.S. werd geliberaliseerd.
IS het niet mogeliik de invoer kwantitaticf te beperken,

VRAAG.

Ecn Comrntssiehd laar opmerken dat de wercldprijs van de brou wc-
rijgersl sterk gedaald Is.

Hel lid wc ost de weerslag van die prijsvermindcrlrtq op de kostprijs
van het bler te kennen.

ANTWOORD.

De wcreldprljzen van de brouwerllqerst zijn lnderdaad merkelijk
gedaald. wat cen daling van de inlandse gerst heell veroorz aakt.

Er is geen prijzenreqlementerinq voorzlen voor hcr hier en dil pro-
duct is aan hel regime van de normale prijs onderworpcn.

Hel probleem van de kostprijs van hct bier valt in de bevoeqdheid
van hct Departement van Economische Zakcn. dat zlch bezig houdt
met de landbouwnitverheden,

Ik zal niel nalaten de vraag van het achtbaar lid aan mijn Collega
van Econorntsche Zaken over te maken.

DE SUIKERBIETEN.

« De teelt baart ernstige bezorgdheid ~ schree] de heer
Minister in 1950. Dit is nu weerom het geval. De opper-
vlakte besteed aan de suikerbietenteelt bedroeq in België
in 1931-1938 ± 50.000 ha .. in 1918 was dit 45.000 ha .. in
1949 bereikte ze 60,000 ha. In 1951 werd 65,000 ha. en in
1952 62,000 ha. genoteerd. De opbrenqsten bereiken niet
de gemiddelde cijfers van 1934-38. De hoogste opbrengst
in 1950 bereikte maar 98 % daarvan. niettegenstaande het
zeer gun'stig weder. Sommigen wijten deze vermindering aan
een gebrek aan arbeidskrachten, zodat nier alle nodige
cultuurzorqen worden toeqepast.

Het suikerverbruik in de ons omringende landen
bedraagt
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gressivemeilt les achats de bonnes orges de la récolte indi-
gène; les cultivateurs doivent dès 1015 se préoccuper particu-
lièrement de la qualité. En général, les prix ont été rémunê-
rateurs.

Les questions suivantes ont été posées par des membres
de la Commission :

QUESTION.

Un Commissaire demande s'il n'était pas opportun de protéger la
culture de l'orge de brasserie en vue de couvrir nos besoins. puisque la
diminution probable des emblavemcnts de betteraves sucrières devra
partiellement ëtre remplacée par des orges.

RéPONSE.

La brasserie et la malterie belges font un effort pour s'approvisionner
ail maximum sur le marché belge, la qualité répondant aux besoins
de cette industrie. Etant donné que les orges ont été libérées dans le
cadre de l'O.E.C.E .. il n'est pas possible d'envisager une protection
quantitative de l'importation.

QUESTION.

Un membre de la Commission fait remarquer que les prix mondiaux
des orges brassicoles ont diminué sensiblement.

Cc membre désire connaltrc l'incidence de cette baisse sur le prix
de revient de la bière.

RÉPONSE.

Les prix mondiaux de l'orge de brasserie ont en effet diminué sensi-
blement. ce qui a entraîné une baisse des orges indigènes.

Il n'existe pas, à l'heure actuelle, une réglementation en matière des
prix de la bière. Cc produit est soumis au régime des prix normaux.

La question du prix de revient de la bière est de la compétence du
Département des Affaires Economiques, qui s'occupe des industries
agricoles.

Je ne manquerai pas de transmettre " mon Collègue des Affaires
Economiques la question de l'honorable membre.

BETTERAVES SUCRIBRES.

« La culture de la betterave sucrière nous cause de
sérieux soucis », écrivait M. le Ministre en 1950. Il en est à
nouveau ainsi. La superficie consacrée à la culture de la
betterave sucrière. atteignait en Belgique, au cours des
années 1931·1938 ± 50,000 ha.: en 1918, elle atteignait
45,000 ha. et, en 1949, 60,000 ha. En 1951. on enregistrait
65,000 ha. et, en 1952,62,000 ha. Les récoltes n'atteignaient
pas la moyenne des chiffres pour 1934-38. La plus forte
récolte pour 1950 ne représentait que 98 % de celle-ci.
malgré le temps très favorable. Certains imputent cette dimi-
nution à la pénurie de main-d'œuvre. qui aurait pour con-
séquence que: tous les soins requis ne pourraient être
apportés à la culture.

La consommation de sucre se chiffre pour chacun des
pays avoisinants
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Sommige Commissieleden beklagen zich over de import
van suiker uit de vreemde, die de eigen teelt in gevaar
brengt. De plantees en suikerfabrieken hebben aanqedron-
gen op conrinqenterinq van de teelt en hebben een akkoord
weten te bereiken voor de onrmddelhjke toekomst. Een lid
wijst 'op het voederen van suikerbeet aan de varkens.

Betreffende de suikerbietteelt deelt de heer Mtnister mede
dat het beschermend recht van 300 frank t.O.V. de wereld-
markt per ton suiker behouden blijft. Een deel van de in-
landse productie kan slechts tegen deze prijs beraald worden.
Al wat de normale inlandse consumptie overtreft kan maar
tegen de wereldprijs worden vergoed.

Heel het probleem in nationaal en internatlonaal verband
moet herzlen worden. De prijs aan de planter betaald is
qedeeltelijk afhankelijk van de wereldprijs. Wie er eigen-
lijk het meest van proflteert moet nog worden uitgemaakt.
Is het de producent, de verwerker of de verbrutker !

Betreffende het voorgaande werden dan nog volgende
vragen g~steld ;

VRAAG.

Ecu lid van de « Commtss'e voor de Landbouw » van de Kamer de r
Volksvertepenwoordiqers betwijfelt of de basis van de contiogentering
der sulkerbietenaanplantinq wel rechtvaardig is: bovendien acht hij deze
empirisch en hij vraaqt of hct Departement deze kwestie nlet zou kun-
nen onderzoeken,

Hetzelfde lld wenst de Nederlandsc productie te kenncn voor hel
volgend [aar en wenst Ie weten of wi] geen voorrecht zóuden kunnen
bekomen om cr cen dccl van ons productlc-overschot te plaatsen.

Hij wenst de belanqrijkheld te kermen van de hoevcelheid suiker
verwerkt in de confiserie en andere gelijkaardige producten door
Belqië uit Nederland ingevoerd.

ANTWOORD.

il) Basis van de contingentering der sulkerbletenaanplanttnq.
Het ontwerp van regionale en Indtviduêle contingentering werd uit-

gewerkt door de «Federatie der Planters ».
Deze overeenkornst werd door de plantcrs en de fabrtkanten afgeslo-

tcn zonder raadpleging van het Departement. Dît regime werd niet
aileen dit [aar maar ook in het verleden toeqcpast.

Ik meen dat het Departement zich moet onthouden tusscnbejdc Ic
komen in gevallen waar de belançhebbendcn zcl! cen oplossinq .kunnen
vinden voor de hen gestelde problemen.

In de huidiqe omstandigheden lijkt de gedeeltelijke contingentering
(meer biizonder aangaande de prijzen) de mcest logische oplosslnq.

Het voriqc regiem tcn voordele van de sulkerbletenteelt werd, op
verzoek van de producenten en fabrikanten. geschorst tocn de wercld-
markt «à la baisse •. was.
b) Suikerproductie in Nederland,
Volqens de schaulnqen van Willet en Gray. zal de suikerproductie

1952-1953 in Nederland 335.000 ton bedragen.
Onderstaande rabel \Jedt ecn overzicht van de vollediqe toestand,
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Certains membres de la Commission se plaignent de ce
que l'on importe du sucre de l'étranger. ce qui met en dan-.
ger notre propre culture. Les planteurs ainsi que les fabri-
cants de sucre ont insisté en vue du contingentement de la
culture et ont su réaliser un accord pour l'avenir immédiat.
Un membre de la Commission signale que les betteraves
pourraient servir de nourriture aux porcs.

M. le Ministre communique au sujet de la culture de la
betterave sucrière que le droit de protection de 300 francs
à l'égard du marché reste maintenu. Seule une partie de la
production indigène peut être payée à ce prix. Tout ce qui
dépasse la consommation indigène normale ne peut être
payé qu' au prix mondial.

Le problème dans son ensemble doit être réétudié du
point de vue tant national qu'international. Le prix payé
au planteur dépend partiellement du prix mondial. IJ reste
encore à déterminer quel est celui qui en profite le plus.
Est-ce le producteur. le transformateur ou le consomma-
teur ?

Les questions suivantes furent encore posées au sujet de
ce qui précède :

QUESTION,

Un membre de la Commission de J'Agriculture de la Chambre se
demande s~ la base du contingentement des emblavements de betteraves
sucrières est équitaD!e; en outre. il estime qu' eUe est empirique ct il
demande si cette affaire ne pouvait être examinée par le Département
de l'Agriculture.

Ce membre voudrait connaltre la production de sucre en Hollande
polir r année prochaine cl voudrait savoir si nous n' y aurions pas un
droit de préfl!rence pour y écouler une partie de noire surproduction.

Il voudrait connaître I'impertance de la quantité de sucre incorporée
aux produits de confiserie ct autres importés de la Hollande en
Belgique.

~PONSE.

a) Base du contingentement des emblavements de betteraves sucrières.
Le projet du conlingeDlemcnt régional et individuel a été élaboré par

la Fédération des planteurs.
Cette convention a été conclue entre planteurs ct fabricants sans

consultation du Département de rAgriculture. Cc régime a été appliqué
toul aussi bien durant les années antérieures qu'actuellement.

J'estime que le Département doit s'abstenir d'Intervenir dans les cas
où les intéressés sont il même de trouver une solution aux problèmes
devant lesquels ils sont placés.

La solution d'un contingentement partiel (en particulier au point de
vue prix) parait la plus logique CO cc moment.

Le régime antérieur existant en faveur de la culture de la betterave
sucrière a. en effet. l'll' supprimé, ct ce à la demande des planteurs
et fabricants. au moment où le marché mondial êtait il la baisse.
b) Production de sucre en Hollande.
D'après les estimations de Willet ct Gray. la production sucriëre des

Pays-Bas atteindrait, en 1952·1953. 335.000 tonnes.
Le tableau ci-dessous donne un aperçu de la situation complète.

Oppervlakt
r
i Productie Invoer Uitvoer Per hoofdPeriode

Superficie Période Production Importation Exportation Par tèteConsommation

40,000 ha. 239,266 154.739 69,725 32 kg.

408,636 320,805 I 143,011
I

347,433 343,435 I 204,126 I
----------

-------- ~:n : Sugar Year Boo:-I95~~-------·11
Source: Sugar Year Book 1952.

1937-1938

45,000 ha. 1947-1948 221,466

45.000 ha. 1948-1949 280,600

397,53065 ..000 ha. 1949-1950

61,000 ha. 195()-1951

67,000 ha. 1951-1952

Bron: Greene Plan.
Source; Plan Vert.

341,098

221,828
!

! 488,506

553,705

525,808
39.4 kg.

37,5 kg.

94,603 324,465

445,058222,631 74,860

220,873316.637

Bron: O.R.C.E. AG 52/26
Source: O.E.C.E, AG 52{26.



In 1952 bedrocqen de bez aaiinqen 17.2.34 ha. in de provincie Zeeland.
hetzt] meer dan 25 % van de totale oppervlakte suikerbieten van dit
land. Men mag aannernen dat de jongste overstrorninqen een nadeliqe
invloed zullen uttoe lenen op de teelt 1953 van deze provincie.

Slechts de suikcrbieten werden opqcnorncn in lijst A van het proto-
col. De voorkeur voor invoer in Nederland, bestaat dus niet ten voor-
dcle van de suiker.

cl Alleen het Departement van Economische Zaken zou nauwkeurlge
\!"W'vens kunncn vcrstrekken omtrent de belanqrtjkhcid van 'de invocr
en de gebruikte sutker. Na raadpleging van deze diensten blijkt dat
zc in de onmoqelijkheid zi]n precicse gegevens mede te delen.

De invoer uit Nederland van producten waarin suiker verwerkt werd
is inderdaad qeranqschlkt onder de volgende tolrubneken :

24. Melk. roorn, verduurzaamd in blokkcn of in pocdcr.
Litt. a. Zonder bijvoeging van suikcr.
24b. Met tocqevocqde suiker :
b L gecondenseerde melk in blik:
b2. in pocder, suikerqehalte niet bcpaald.

125. Suikergoed:
a) Drop qezoet met suiker;
b) Marsepein. noga en derqelijke, sulkcrqchalte nlet bepaald.

125e. Suikerbonbons, dragées. enz.
Suikergehalte schommelt tussen 55 en 75 %.
126. Ande:e uit suiker vervaardiqdc producten :

a) bevatte nde melk of roorn, suikerqehaltc schommclt tusscn 5 en
80 %;
b) andcrc, suikcrqehalte schommelt tussen 5 en,80 %,
De onder rubrieken 125 en 126 verrnelde producten vertcqenwoor-

diqen 12,142 ton, wclke. in verhouding tot de beschikbare hocveelhcdcn
suikcr rninder dan 10 % van de suikcruitvoer vertegenwoordigen.

VRAAG.

Een Commissielid constatecrt dat de dalinq van de sulkerprijs op de
wcreldmarkt verdcr doorgaat. wat een vcrrninderinq met zich brengt
van de prijs bctaald aan de landbouwcrs voor de suikerbieten. Het
schijnt dat de prijs van de suiker op de bmnenlandse markt niet in
dezclfde ver houding is gedaald.

Het Comruissiclld wenst te weten wie cvcntuccl het voordeel daaruit
haalt,

ANTWOORD.

Het Ministerie vanEconomischc Zaken hccft de vr aaqstukken betref-
fende de vcrwerkendc nijverheden van landbouwproducten onder zijn
bcvocqdheid, Ik hcb nict nagelaten de vraag van het achtbaar lid aan
mijn Collcqa van Economische Zakcn voor qrondiqc behandelinq toc
te zcnden.

Ik kan Ll cchter melden dar van 1 Scptembcr 1952 a], datum
waarop het regime van de normale prijs voor de suiker teruq in voeqe
werd qebracht -- wat zowel door de planters als door de fabrikanten
werd qewcnst -_. de prijs van de suiker bijna regdmatig is gedaald.

De prijsdaling bedraaqt op dit oqe nblik meer dan 70 frank per 100 kg.
krtstalsuiker.

De Comrnissie van de prijsregc1ende markten h~cft vastqcstcld dat
tussen 4 Scptcmber 1952 en 5 Maart 1953. de pri [s van de kristalsuikcr.
zowel nict verpakt als in lijne korrcls met meer dan 50 frank per
100 kg. gedaald is (bron: Ministerie van Economtsche Zaken).

Steeds volgens dezelfdc bron is de prlls van de suiker aan verbruiker
sedcrt [anuari 1953 niet meer gedaald. Merken wi] op dat de prijs-
schornmelinqcn aan vcrbruikcr stceds met een zckcre vertraging de
schommclinqen van de grondstoffen volgen.

VRAAG.

Ecn Cornmlssielid mccnt <lat de kwestie van de productie van suiker-
btet en de productle van suiker in al haar aspccten op het nationaal
en op hct internationaal tcrrcin dlcnt ondcrzocht te wordcn,

Hct mcent dat het wenselijk zou zijn dat hiertoe ccn bijzondere com-
mlsslc zou worden opgericht. Met het oog daarop vraagt het de steun
van de heer Mlnistcr,

ANTWOORD.

Ik ben hercid het voorstel van het achtbaar lid met wclwlllendhcld te
ondcrzockcn, Nochtans moqc ik zijn aandacht vcstiqen op hct feit dat
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En 1952. les cmblavcments de betteraves sucrieres en Zélande comp-
taient 17.231 ha., soit plus de 25 tif de la superficie totale occupée par
cette culture dans ce pays. Il est permis de supposer que les inondations
contrarieront sérieusement les emblavements de 1953 dans cette province.

Seules les betteraves sucrières sont comprises dans la liste- A du proto-
cole. La préférence il l'Importation aux Pays-Bas ne s'étend donc
pas au sucre.

c] Le Département des Affaires Economiques seul pourrait commu-
niquer des précisions sur l'importance des importations et du s~Lcre
utilisé. Après consultation de ces Services. il apparaît que ceux-ci SC

trouvent dans l'tmpossiblltté de fournir des précisions.
En effet, les importations de provenance hollandaise en produits

'sucriers peuvent être rangées sous les rubriques douanières suivantes;
24. Lait. crème. conservés en poudre oe en bloc.
Litt. il. Sans addition de sucre.
2ib. Avec addition de sucre:
b l , condensé ± 45 % de sucre;
b2. en poudre. pourcentage de sucre non fixé.

125. Sucreries:
a) Jus et bois de réglisse sucres;
b) Massepain, nougat et produits similaires. pourcentage ëe sucre

non fixé.
12)e. Bonbons de sucre. dragées, etc.
Pourcentage de sucre oscillant entre 55 et 75 %.
126. Autres preparations alimentaires au sucre;

a) contenant du lait ou de la crème de lait. pourcentage de sucre
variable -de 5 à 80 %;
b) autres. pourcentage variable de 5 à 80 %.
Les produits rangés mus la rubrique 125 et 126 représentent un

total de 12.142 tonnes, ce qui en proportion des quantités de sucre
disponibles parait être inférieur à 10 % des exportations de sucre.

QUESTION.

Lln membre de la Commission constate que la baisse du prix du
sucre sur Je marché mondial persiste. cc qui cntratne une diminution
du prix payé aux cultivateurs pour les betteraves sucrières. Or il semble
que le prix intérieur du sucre n'a pas baissé dans la même proportion.

Le membre de la Commission désire savoir qui profite éventuellement
de cette situation.

RÉPONSE.

Le Ministère des Affaires Economiques a dans ses attributions les
problèmes relatifs il la transformation industrielle des produits aqrt-
coles, Je n'ai pas manqué de transmettre. pour examen approfondi. la
question de l'honorable membre il mon Collègue des Affaires Econo-
miques.

Toutefois. je puis vous informer qu'à partir du l'" septembre 1952.
date correspondant au retour au régime du prix normal du sucre -
lequel avait été souhaité tant par les planteurs que par les fabricants. -
le cours du sucre a baissé presque de façon régulière jusqu'à présent.

La baisse atteint actuellement plus de 70 francs par 100 kg. de cris-
tallisé.

La Commission des mercuriales a relevé qu'entre le 'l septembre 1952
et le 5 mars 1953, le cours du sucre cristallisé en vrac comme en
gnlÏns fins a baissé de plus' de 50 francs par 100 kg. (source ; Minis-
tère des Affaires Economiques).

Cependant. depuis janvier 1953, suivant cette même source, le cours
du sucre au consommateur n'a plus subi de baisse. Remarquons que
les variations de prix au stade consommateur suivent avec un certain
retard les variations au stade production.

QUESTION.

Un membre de la Commission estime que Iii question de la produc-
lion de la betterave sucrière ct du sucre doit être examinée sous tous
les aspects aux points de vue national et international.

Il estime qu'il serait souhaitable de constituer une commission spé-
ciale à cette fin. Dans ce but, il demande l'appui de M. le Ministre,

R£PONSE,

Je suis disposé a examiner avec bienveillance la proposition de
l'honorable membre. Toutefois, j'attire, son attention sur le fait qu'une
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ecn Sulkercommisste bij het Departement van Landbouw opqerlcht werd
bij besluit van 12 April 193&. Deze Commissie is. ingevolge arttkel 2,
belasr met het onderzoek van de kwesties betreffende de suikerbieten en
bijproducten, die haar voorgelegd worde n door de Minister van Land-
bouw.

Deze Commissle bestaat ult :

J. 6 afqeveardtqden van de suïkerbietplanters en 6 afqevaardlqden
van de suikerfabrlcanten: deze vorrnen de groep A en worden door de
Mmister van Landbouw benoemd:

2. de bevoegde ambtenaars van de verschillende Departernenten,
zoals : Landbouw, Economische Zaken en Flnanclën maken de groep B
uit en worden door de vermelde departernenten aangeduid.

Het Secretariaat wordt waargenomen door cen arnbtenaar van de
Algemene Direcnc der Economtsche Dienstcn van het Mlnisterie van
Landbouw.

DE TABAK.

Een teelt die ook op familiale bedrijven thuis hoort en
sedert enkele [aren moetlijkheden van afz et ondervindt. Er
werden grote pogingen aanqewend om nieuwe en betere
variéteiten als de Phillppijnse, de Burley, de Flue-Cured in
ons land te beproeven, terwijlook wetenschappelijke opzoe-
kingen gebeurden voor de verzorging van tabak na 't oog-
sten. Een en ander werd in het antwoord op de volgende
vraag hieromtrent medegedeeld:

VRAAG.

Een Cornmlssielid zou betreffende de tabaksteelt qraaq vernerne n
welke vooruitqanq in zake selectle, bcrnestlnq en preparatie in de
laatste jaren werd gemaakt.

ANTWOORD.

In de productiegebieden van tabak : Vlaanderen en de Semois, wor-
den proeven aanqeleqd met het doel de productiviteit te vergelijken
van verschillende varléteiten welke cventueel belang zouden kunnen
bieden.

In de Semoisstreek heeft de Linie 8 (Agronome Bertrand) bijna
volledig de locale rassen vervangen, onder de impuls van het Tab ak-
centrum te Chairière.

In West-Vlaanderen, komen de aanqewende planten voort van het
zaad van de variëteit Philippijn, welke voortqebracht werd door te
vertrekken van zulvere kernen. Deze wordcn ieder jaar opnleuw
gevormd door het Rijksstation voor Planteuveredeltnq te Gembloers,

De productie van hybrieden wordt actief doorgevoerd in áit Station.

Nochtans dlcnt medegedeeld dat deze onderzoekinqen van lange duur
zijn en dat het voortbrengen van een nicuwe variëtelt talr ijke jaren
werk vereist.

Evencens dient gemeld dat in West-Vlaanderen de proevcn aanqe-
legd met de medewerking van Prof. Slaets en de Rijkslandbouwkun-
digen tot doel hebben, de mogelijkheden te bestuderen om .nieuwe
afzet te vinden voor de in de streek geteelde tabak en namclijk haar
gebruik voor de fabricatie van siqarcn en sigaretten.

Dtenaanqaandc zijn de procvcn uitgevoerd op gele tabakvariëteitcn
voor siqarcttcn aanmoediqend, Deze proevcn hebben eveneens toeqe-
latcn vast te stellen dat de siqarentabak waarschijnlijk zou kunncn
geteeld worden door kleine plantcrs.

Deze proeven worden voortqezct.
Inzake bemesting werden qoede rcsultatcn bereikt.
Llit proevcn die in zakc het drogen van tabak werdcn uitgevoerd

vloeit voort dat hct mogelijk zal zijn in België tabak voort te brcnqen
« Iluc-curcd » van goecle kwalltcit.

Het is mogelijk dat de actucle drooqmcthodes zullcn moctcn gewiJ-
zigd worden. Fcrmcntatleprocvcn werden cvcnecns ultqcvoerd. Een
belangrijke kwaliteitsverbctcrlnq werd waargenomen.

Dit ondcrzockinqswcrk zal worden voortqczct: het belooft bernee-
digcnde rcsultatcn onder cconomisch oogpunt.
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Commission du Sucre a été Instituée au Département de l'Agriçulturc
par arrêté du 12 avril 1938, Elle a pour mission. suivant l'article 2,
d'étudier les questions se rapportant à la betterave et à ses dérivés qui
lun seront soumises par le Ministre de l'Agriculture.

Elle comprend :

J. 6 représentants des planteurs et 6 représentants des fabricants.
qui forment le groupe A, nommés par le Ministre de l'Agriculture;

2. les fonctionnaires compétents des Départements de l'Agriculture.
des Affaires Economiques et des Finances forment le groupe B et
sont désignés par les départements.

Le Secrétariat est assuré par un fonctionnaire de l'Administration des
Services Economiques du Ministère de l'Agriculture.

TABAC.

Il s'agit ici d'une culture d'exploitation familiale mais qui,
depuis quelques années déjà. trouve difficilement des dé-
bouchés. De grands efforts ont été faits afin d'acclimater
dans notre pays des variétès nouvelles et meilleures. telles
que la Philippine. la Burley. la Flue-Cured. tandis que des
recherches scientifiques visaient les soins à donner au tabac
récolté. Voici ce qui a été communiqué à ce sujet. en réponse
à la question suivante :

QUESTION.

Un membre de la Commission voudrait connaître, pour cc qui con-
cerne la culture du tabac. les progrès accomplis ces dernières années en
matière de sélection, de fumure ct de préparation,

RÉPONSE.

Dans les régions de production du tabac: les Flandres et la Semois,
des essais sont effectués en vue de comparer la productivité de diffé-
rentes variétés pouvant présenter un intérêt éventuel.

Dans la région de la Semois, la Lignée 1\ (Agronome Bertrand) a
presque complètement remplacé les variétés locales, sous l'impulsion du
Centre expérimental' de Chairière.

En Flandre Occidentale, les plants employés proviennent de semences
de la variété Phtlipptjn, produites en partant de noyaux purs reformés
chaque année par la Station d'Amélioration des Plantes à Gembloux.

La production d'hybrides est activement poursuivie dans cette Sta-
tion.

Toutefois, il y a lieu de signaler que ces recherches sont de très
longue haleine et que Ja production d'une nouvelle variété exige de
nombreuses années de travail.

II y a lieu de signaler également qu'en Flandre Occidentale, des
champs d'essais établis en collaboration avec le Prof. Slaets ct les
Agronomes de l'Etat ont pour but d'étudier les possibilités de trouver
des débouchés nouveaux pour le tabac cultivé dans la région, notamment
son utilisation dans la fabrication des cigares et cigarettes.

A ce sujet. les essais effectués sur les variétés jaunes à ciqarettes
sont encourageants. Ces essais ont également permis de constater que
le tabac à cigare pourrait vraisemblablement être cultivé par de petits
planteurs.

Ces essais se poursuivent.
En Ce qui concerne la fumure. des progrès ont pu être réalisés.
Des essais en matière de séchaqc de tabac, il résulte qu'il sera possible

de produire en Belgique des tabacs « flue-cured » de bonne quallté.

Il est possible que les méthodes de séchage actuelles devront être
modifiées. Des essais de fermentation ont également été effectués. Une
importante amélioration de la qualité a pu être constatée.

Ces recherches seront continuées ct promettent des résultats encoura-
geants au point de vue économique.



DE ClnlOREI.

De teelt van cichorei liep achteruit van onqeveer 6,000 ha.
vóór de tweede wereldoorlog tot onqeveer 600 ha. in 1952.
De uitvoer van cichorelbonen. die vöör de oorlog gemiddeld
26,000 ton bereikte, daalde tot ongeveer 1,300 ton in 1952.

Er wordt thans minder ctchoret in koffte verbruikt. Er
mag verwacht worden dat de sltuarle zich gedurende deze
campagne zal saneren en dat een uitzaai van ongeveer 1.600
hectare van volgendjaar af zal moqelijk zijn.

HET VLJ\S.

Een teelt die vroeqer de rijkdom van de « golden river»
of de Leiestreek ulnnaakte. die steeds hoogten en laagten
heeft gekend en waarvan de verwerking vele kleine boeren
met een groot gezin gedurende de wintermaanden werk
verschalte. Het is een lamtllale teelt. die vooral in de beide
Vlaanderen beoefend wordt. Er wordr in alle delen des
lands een belangrijke uitzaai genoteerd. De vlasverwerkers
zaaien veelal vlas voor eigen gebruik en sluiten daartoe
contracten af in dit land, in Frankrijk en in Nederland.
Door maatregelen die door de Franse Regering werden ge-
nomen wordt dit sterk belemmerd.

Daar waar de grond er zich toe leent zijn de actuele
prijzen van het strovlas. rekening houdend met de technische
vooruitgang in het teeltstadium. van aard orn het vlasareaal
op het peil te houden clat in doorsnee gedurende de jongste
jaren bereikt werd.

VRAJ\G.

Een Commtsslelid rncldt dat in Frankrljk' toclaqcn wordcn toeqckcnd
aan vlasvoortbrenqcrs om aan de vlasverwerkcndc nijvcrhcid vlas
(grondstof) aan goedkope prijs Ic vcrschaff •.•n: dit lcidt stilaan
tot de opslorping van deze nijverheid door Frankrijk ten nadele van
ons land. Kan hier in België geen zelfdc politiek van lad age qcvocrd
wordcn ?

J\NTWOORD.

De door Frankrijk gevoerde politick in zakc vlas wccrhoudt recels
ccn geruime tijd de aandacht van rnijn Departement.

Voor de campagne 1952-1953 zijn de Belgische vlasbewcrkcrs ge-
machtigd voor eigen rekening vlas te zaaicn in Frankrijk. De tcelt-
contracten kunnen onder twcc vormen wordcn afgesloten: in declbouw
ofwcl de risico's voor de landbouwcr.

In hct ccrste typccontract wordcn de risico's door de landbouwcr en
de andcrc contractcrcndc partij gedeeld.

Deze contracten qevcn evcnwel geen recht op export van hct product.

Icdcr jaar stclt de Fransc regering hct totaal uitvocrcontinqent naar
ßdgië vast. Voor de campagne 1951-1952 wcrd hct contingent op
100.000 ton en voor 1952-1953 op ï5.000 ton vastqcsteld.

In hot raarn van dit contingent wordt ccn maximum kwanturn bcpaald
dat uit hct <t Département de la Seine inférieure" mag wordcn geëxpor-
tccrd, depart ••ment dat de bcstc kwaliteit voortbrcnqt,

Voor de campagne 1951-1952 wcrd dit kwantum alkomstiq uit de
Seine inférieure op 50.000 Ion en VOOl' 1952-1953 op 35.000 ton bcpaald,
Dit laatsrc cijjcr werd cchter met 8.000 ton verhooqd en thans worden
besprekingen gevoerd om nog ccn hoqcr continqcnt le bckomcn,

Bij de E.O.E.S. werd qcprotcstccrd tegen d,' door Frankrijk gevo'"rde
bcschcrminqs- en rcstrtcticpolitick in deze aanqclcqcnhcid.

Hct is juist dat de Fransc rcqcnnq subsidics ver lccnt aan de productic
van vlas dat hct ontwerp uitmaakt van ccn vcrkoopcontract tusson
voortbrenqcr en vlasbcwcrker.

De evoltutic van de prijs van ruw vlas op d,' hii zondcrste qcwestc-
lijkc rnarktcn van ons land wordt V;:Hl dichtbi] door de bevocqdc dien-
sten gevolgd. Tot hcdcn lljkt hct mij nict dat de prilzeu van hct stro-
vlas en van vlaszaad, dl' productcn die door cie tl'l,It rcchtstrccks wordcn
qclcvcrd, qrvoeltq qcdaald :iln.

De begroting van hct [aar 1951 van hct Mlmstcrtc van Landbouw
voorziet andcrzüds g"l'n cnkelc toclaqc voor het vlas. waarvan de
tcclt stccds ccn 5peculaticf karaktcr bchoudt.

r 41 ] 304

CHICOREE.

La culture de la chicorée. qui comportait environ 6,000 ha,
avant la deuxième guerre mondiale. est réduite à environ
600 ha en 1952. L'exportation de cossettes de chicorée, qui
atteignait en moyenne 26,000 tonnes avant la guerre, est
tombée à environ J .300 tonnes en 1952.

On emploie actueliement moins de chicorée dans le café.
On peut s'attendre à un assainissement de la situation pen-
dant celte campagne, et à un emblavement 'd'environ 1,600
.hectares il partir de l'année prochaine. •

LIN.

C'est une culture qui, jadis, constituait la richesse de la
région de la Lys, - « the golden river », - qui a toujours
connu des hauts et des bas et dont le teillage occupait,
pendant les mois d'hiver, beaucoup de petits paysans ayant
une famille nombreuse. C'est une culture familiale, pratiquée
surtout dans les deux Flandres. Dans d'autres régions du
pays, on constate des semailles importantes. Généralement
les industriels transformateurs du lin sèment pour leur pro-
pre usage, et passent à cet effet des contrats dans le pays,
en France et en Hollande. Des mesures, prises par le Gou-
vernement français, les ont fortement entravés dans cette
voie.

Là où Je sol s'y prête, les prix actuels du lin en paille
sont tels que. compte tenu des progrès techniques au stade
de ta culture, la superficie cultivée pourra être maintenue
au niveau moyen, atteint au cours des dernières années.

QUESTION,

Un Commissaire signale que la France subsidie la production de lin
en vue de procurer il lindustrc transformatrice du lin (la matière pre-
mière) il bon marché, cc qui conduit lentement il l'absorption de cette
industrie par la France au détriment de notre pays, N'y a-t-il pas lieu
de prévoir la même politique de subsides en Belgique?

RÉPONSE,

La politique suivie par la France en matière linière retient déjà depuis
lm certain temps l'attention de mon Département.

POlir Ia campagne 1952/1953. les industriels belges sont autorisés
,. semer pour leur compte du lin en France. Cette culture fait l'objet
de deux types de contrats. l'un consistant à cultiver le lin de compte
il demi, l'autre aux risques ct périls du cultivateur.

Dans le premier type cie contrat les risques sont partagés par le
contractant ct le cultivateur.

Toutefois, ces contrats ne donnent aucun droit il l'exportation du Jin
cultivé .

. Chaque année le Gouvernement français fixe le contingent total
d exportation il destination de Ia Belgiqlle. Pour la campagne 1951-1952
cc contingent a été fixé 'I 100,000 tonnes ct pour 1952-1953 il 75,000
tonnes.

Dans le cadre de ce contingent, il est fixé une quantité maximum
pouvant être exportée du Département de la Seine-Inférleure, qui
produit la meilleure qualité cie lin.

POlir la campagne 1951-1952, le maximum fixé il l'exportation de
lin originaire de la Sclne-Infértcure a été cie' 50,000 tonnes. pour 1952-
1953 de 35,000 tonnes. Ce dernier chiffre a été augmenté une première
fois de 8.000 tonnes ct des pourparlers sont actuellement en cours en
vue d'obtenir un contingent plus élevé,

Une protestation a été adressée il l'O.E.e.E. contre la politique de
protection et de restriction suivie en ce domaine par la France.

Il est exact que le Gouvernement français accorde des primes à la
production de Jin ayant fait l'objet d'un contrat de vente conclu entre
les Imécultcurs ct le teillage français.

L'évolution du prix du lin brut sur les principaux marchés rëqionaux
de notre pays est suivie de très près par les services, Jusqu'à présent
,I ne semble pas que les cours du Jin en paille et des qrajnes cie lin,
seuls produits fournis par la culture, aient subi une notable baisse,

Le budqct clc 1953 du Ministère de l'Aqrlculturc ne prévoit d'ailleurs
aucun subside pour le lin, dom la culture a toujours un caractère
spéculatif.
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DE WEIDiNERBETERING.

Een lid vraagt uitleg over het verdwijnen van een crediet
van 6,000.000 frank, dat voorgaande jaar beschikbaar was
voor de verbetering van grasland. De heer Minister deelt
mede dat een ruim kredlet ter beschikktnq staat op de bui-
tengewone begroting, voortkomend uit de M.S.A.-hulp. Her
maakt met andere gelden daar een geheel uit dat bij onvol-
lediqe benuttiging in 1953 naar een volgend begrotingsjaar
kan overgedragen worden.

Wat artikel 23, 6. betreft. toelaqen voor de voorziening
van drinkbaar water en voor de electrische afrastering van
welland. wordt op vraag van een commissielid medeqedeeld
dat deze SOO.OOOfrank hever niet gesplitst worden om
naarmate van de aanvragen in deze twee sectoren zoveel
mogelijk voldoening te kunnen geven.

Het beoogt toelagen te geven voor de aanleg van de
waterleiding naar de hoeven en zelfs naarde welden. en dit
volqens zekere normen.

VRAAG.

Een lid van de Comrnisstc wenst de op heden bererkte uitslaqen te
kermen van de campagne voor de weideverbeterinq, de reqencratic en
het schcuren.

ANTWOORD.

Campagne voor de verbeterin9 van de weillen.

Vulgar'isatie.

De mcthodcn van de weid.:verbet..-rin!1 werden gevulgariseerd door
het inrichlen van voordrachten. den~onstrat;"s. ultqavcn van vluq-
schriften, en eok door het teck ••nnen van toelaqen voor hel vcrbcteren
van welden door scheuren en herbezaeten,

Tot op 31 [anuarl 1953 werdcn 3.198 voorstellen van voordrachten
over weldeverbeterinq. te geven door de voordrachrqevers aangeduid
dcor de Rijkslandbouwkundigen. goedgekeurd door het Departement.

Het qrootste deel van deze voordrachrcn zijn of zullcn gege\'I'n wor-
. den in de Ioop 'Van de wintermaanden 1952.1953. hct overschot sal gege-

VCIl worden in de Hcrfst van 1953.
21 wcldcccntra werdcn inqerlcht om de hcsr qcschikte zaadrncnqscls

voor de verschillcnde strcken van hct land op te speurcn.
Bovendien wcrdcn 15i demonstratleproevcn inqcricht 0;> vcrbctcrinq

van welden door gebruik van vercdelde zadcn.
'Itoor 1953 zijn ccn duizendtël nieuwc demonstraties op wetdevcrbc-

tering voorzien, waarvan n'cds 421 in uitvoermq zijn.

Ecn brochure op weidcvcrbeterinq wcrd uitgegeven in 1950 en twce-
maal herdrukt in 1952. In totaal werdcn 15.000 cxcmplaren van deze
brochuur uitgedeeld aan landbouwvoordrachtqcvcrs, Iandbouwscholen
en landbouwcrs.

Een nlcuwe brochure over hct vcrdclqcn van onkruidcn in de wcidcn
wcrd uitqcqevcn in 1952.

Andere brochures en vluqschnften zullcn weldra uitgcgeven wordcn.

Vermenigvuldiging van vcredelde graszaden.

Toclaqen wordcn door hct Departement toeqckcnd voor de vermenig-
vuldiging van somrniqc vcrcdclde zadcn variêtciten Melle.

In 1952 wcrdcn toelagen toegekend voor de vermenigvuldiging van
Engels raaiqras R.v.P. Melle op 218 ha. en voor beemdlangbloem
R.v,P. Melle up 2 ha, 40 a.

Toekenninq van toelagen voor de verbct£ring van welden
door scheuren en herbczaaien.

Toelaqcn wcrdcn toeqckcnd voor de vcrbeterinq van 2.0il ha. min-
derwaardiqe welden, waarvan 324 ha. in 1951 en 1.747 ha. in 1952.

Op dit ogenblik hebben de Rijkslandbouwkundigen recds aanvragen
om toelaqen ontvanqen voor de verbeterlnq van welland, In 1953. die
deze van hct voorqaand [aar in grot.:' mate overschrijdcn.
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AMÉLIORATION DES ifERBAGES.

Un membre demande des explications au sujet de la sup-
pression d'un crédit de 6,000.000 de francs, disponible l'an
dernier pour l'amélioration des herbages, M. le Ministre si-
gnale qu'un important crédit figure au budget extraordinaire
provenant de raide Marshall. Aveç d'autres fonds, il con-
stitue un ensemble qu'il 'est possible de reporter partielle-
ment sur un exercice budgétaire ultérieur en cas d'înuti-
ltsatlon en 1953.

En ce qUI concerne l'article 23. 6, ,subsides pour rappro-
visionnement en eau potable 'et les clôtures électriques des
prairies. il est répondu à un membre de la Commission qu'il
vaut mieux ne pas scinder ce crédit de 800.000 francs. afin
de pouvoir satisfaire autant que possible aux demandes dans
ces deux secteurs.

Le c~édit est destiné à subsidier le raccordement de la
distribution d'eau aux fermes et même aux prairies, selon
certaines normes.

QUESTION.

Un membre de la Commission voudrait connaître les résultats atteints
actuellement par la campaqne en vue de l'amélioration des herbages,
de la régénération ct du retournement.

RÉPONSE.

Campagne en vue de l'amélioration des herbages.

Vulgarisatiofl,

les méthodes d'amélioration des herbages ont été vulgarisées par
l'organisai ion de conférences démonstratives. la publication de brochu-
res, ct aussi par l'octroi de subsides. pour l'amélioration de prairies par
retournement et réensemencement.

Au 31 janvier 1953.3.198 propositions: de conférences sur l'améliora-
tion des prairies. à donner par les conférenciers désignés par les agro-
nomes de l'Etat. ont été approuvées par le Département.

La plupart de ces conférences sont ou seront données au cours des
mois d'hiver î952-1953, le reste sem donné en automne 1953 .

21 centres herbaqers ont été créés en vue de rechercher les mélanges
de semences appropriés aux di verses régions de pays.

En outre, 157 démonstrations sur l'amélioration des prairies par l'utili-
sation des semences sélectionnées ont été organisées.

Pour 1953 l'orqantsation de plus d'un millier de nouvelles démonstra-
tions sur l'amélioration des prairies est prévue, dont 421 sont déjà en
voie d'cxécutior •.

Une brochure sur l'amélioration des prairies a é té éditée en 1950
ct rééditée à deux reprises en 1952, Au total 15.000 exemplaires de cette
brochure ont été distribués aux conférenciers aqricoles, aux écoles
d'aqriculturc ct <lUX fermiers.

Une nouvelle brochure sur la destruction des mauvaises herbes dans
les prairies a été éditée en 1952.

D'autres brochures et tracts seront publiés prochainement.

Multiplication de semences de graminées sélectionnées.

Le Département accorde des subsides pour la multiplication cie cer-
taines graminées sélectionnées variété Melle.

En 1952 des subsides ont été accordés pour la multiplication sur
218 ha. de semences de rayqrass anglais R.v.P. Melle et sur 2 ha. 40 a.
de semences de fétuque des prés R.v.P. Melle.

Octroi de subsides pour l'amélloratlon des prairies
par retournement et réensemencement,

Des subsides ont été accordés pour J'amélioration de 2,071 ha. de
prairies médiocres dont 324 ha. en 1951 et 1.747 ha. en 1952.

Dès â présent. les agronomes de l'Etat ont reçu des demandes de
subsides pour ['amélioration de prairies, en 1953, dépassant largement
la superficie de l'année précédente.



DE VOEDERGEWASSEN EN DE VOEDERINVOER.

De hogere productie van het g;asland die voortvloeit uit
een betere graslandverpleging, een doelmatige verbouwing
van andere voedergewassen en een rationeler voeding heb-
ben tastbare resultaten opgeleverd die ontegensprekelijk
blijken uit geringere voederinvoer gedurende de jongste
jaren.

Lltt de hiernavolgende tabel kan men efleiden dat :
1° in 1938 er 2,000,000,000 kilogrammen veevoeder wer-

den ingevoerd voor 1,600,000,000 frank;
2° in 1918 er 911.000,000 kilogrammen veevoeder wer-

den ingevoerd voor 3,300,000,000 frank;
3° in 1951 er 1.'100,000,000 kilogrammen werden inge-

voerd voor 4,400,000,000 frank;
1° in 1952 er 1.600,000,000 kilogrammen werden inge-

voerd voor 5,100,000,000 frank.

Tegenover 1938 is dit een vermindering van 500,000.000
kilogrammen in 1951 en van 350.000,000 kilogrammen in
1952. Stellen we meteen vast dat nietteqenstaande de mas-
sale vermindering van invoer de rundveestapel, die in 1936-
1938 1.772,000 stuks bedroeq. in 1952 aangegroeid was tot
2,218,984 stuks of een verhoging van 446,000 stuks.

De varkensstapel bedroeg in 1936-38 1.086,000 stuks en
in 1952 was deze 1.368,661 stuks of een vermeerderinq van
bijna 300,000 stuks.

Besluit : minstens 350,OOO!000 kilogrammen min invoer
voor een veestapel die 716,000 stuks (vee en varkens) meer
bedraagt.

VRAAG.

Een Cornrnissleltd wenst de aard, het kwantum en de waardc der
voedenniddelen te kennen die in 1938, 1948. 1951 en 1952 door België
werden inqevoerd.

ANTWOORD.

Het achtbaar lid qcltcvc in de tabel hierbij de statisnscbc gegevens
te vinden van de invoer van voedermiddelen in de jaren 1938, 1948.
1951 en 1952.
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. PLANTES FOURRAGÈRES ET IMPORTATION
DE FOURRAGES.

L'augmentation de la production des herbages résultant
d'un meilleur entretien, une culture plus adéquate d'autres
plantes Iourragëres et une alimentation plus rationnelle
ont donné des résultats substantiels, qui ont amené incon-
testablement une diminution des importations de fourrages
pendant les dernières années.

Il résulte du tableau ci-dessous que:
1· en 1938, 2,000,000.000 de kilogrammes de fourrages

ont été importés pour une valeur de 1.600.000.000 de francs;
2· en 1948, 9II.000.OOO de kilogrammes de fourrages ont

été importés pour une valeur de 3,300,000.000 de francs:
JO en 1951. I :'100.000.000 de kilogrammes ont été impor--

tés pour une valeur de 4:'100,000.000 de francs;
'l'' en 1952, 1,600,000.000 de kilogrammes ont été impor-

tés pour une valeur de 5,100,000,000 de francs.

Par rapport à 1938. il Y a donc une diminution de
500,000.000 millions de kilogrammes en 1951 et de 350 mil-
lions de kilogrammes en 1952. Soulignons, en outre, que
malgré cette diminution massive des importations de four-
rages, le cheptel. qui comptait 1,772,000 tètes en 1936-1938,
avait atteint 2,218,98'1 têtes en 1952, sou une augmentation
de 446,000 tètes.

Le cheptel porcin comptait 1.086,000 tètes en 1936~1938
el 1.368,661 en 1952, soit une augmentation de 300,000 têtes
environ.

Conclusion : réduction des importations d'au moins
350,000,000 de kilogrammes. pour un cheptel comptant
746.000 têtes [bêtes' à cornes et porcs) en plus.

QUESTION.

Un membre de la Commission désire connailre la nature. la qualité
ct la valeur du aliments fourragers qui ont é~é importés par la
Belgique en 1938. 1948. 1951 ct 1952.

~PONSE.

L'honorable membre voudra bien IrOUVl!'r dans le tableau cl-jolnt.,
les données statistiques sc rapportant aux importations d'aliments
fourragers au cours des années 1938. 1948. 1951 ct 1952.



INVOER VAN VOEDERMlDDELEN.

Rogge

Gerst ,

Haver

Maïs ..

Boekweit, gierst en andere granen

Zemelen, enz ...

Stro ..

Hooi ..

Andere voeders

Vleesmeel .

Vismeel ...

Bietenpulp en afvallen van de suiker-
industrie.

Brouweriidraf en dergelijke ..

Veekoeken

Andere resten verkregen : bi] de extractle
van plantaardige oliën.

Andere plantaardige afval ...

Veevoeder samengesteld met melasse .

Ander bereid voedsel voor dieren

Totaal ...

i
i
i
!:---~-'------------~---[------i

In duizenden ! i
frank In ton Il

En milliers En tonnes I

de francs i
!

In ton

En tonnes

203,075

422,038

47,813

615,357

47,036

112,769

169,439

22,301

62,077

311,555

16,666

10,350

2,051,115

3,327

4,667

2,136

1933

151,750

370,565

38,320

543,859

40,362

84,313

30,699

10,365

4,012

5,554

7,885

S04 382

302,946

17,769

4,919

5

3,414

1,617,119

133,020

164,094

39,660

361,395

32,979

12,822

5,457

7,637

4,089

38,440

103,592

3,010

5

911,Z72

907

1,386

343

193

1948

I

In duizenden I
frank :

En milliers I
de francs

590,744

646,285

123,009

1,287,501

125,269

41,884

7,023

41,274

23,371

6,787

4,220

399,992

1,037

17,576

2.119

3,323,273

!,
-;

IMPORTATION D'ALIMENTS FOURRAGERS.

I

._. __ 195~_1

In duizenden ,
In ton frank i

En tonnes En milliers I·
de francs I

. I

I
I

1951

In duizenden
In ton frank

En tonnes En milliers
de francs

43,196

313,037

102,394

355,132

92,582

26,643

120,390

68,025

108,085

21,960

105,857

37,052

19,351

1,442,797

5,469

9,916

1,592

1, 149

153,035

1,159,965

353,116

1.361,819

339,333

75,864 .

62,427

50,377

33,768

59,207

49,170

78,381

401,008

152,131

45,552

5,142

9,412

4,403,549

9,959

442,581

90,008

378,598

93,918

40,274

91,466

63,262

10,668

16,025

130,344

13.695

184,378

12,929

15,578

1,107

1,625

1.605,274

37,927

1,682,228

315,463

1,427,254

373,179

127,917

48,960

65,263

62,218

97,269

61,429

52.323
697,644

52,432

27,781

17,289

5,161,212

3,362

Seigle.

Orge.

Avoine.

Mais.

Sarrasin, millet et autres céréales.

Son, etc.

Paille.

Foin.

Autres fourrages,

Farines de viande.

Farines de poisson.

Pulpes de betteraves et déchets de sucrerie.

Drèches de brasserie et similaires.

Tourteaux,

Autres résidus de l'extraction des huiles
végèlllies.

AU!Tes déchets d'origine végétale.

Prépllrntions fou rngères mèlassées.

Autres aliments prl!parés pour les animaux.

Tetai.



Besluit : Als besluit van dit kapittel volgt een antwoord
op een vraag van een Commissielid betreffende de gemid~
delde opbrengst van de voornaamste teelten en de opbrengst
van het melkvee.

De voorqebrachte tabel wijst er op dat België geen ver-
achterd land is op landbouwgebied, daar de opbrengsten
die voor de verschillende teelten werden aanqeqeven ver-
geleken met deze die ons door de omringende landen wer-
den verstrekt gemakkelijk de vergelijking kunnen doorstaan.
De aanqehaalde cijfers verschillen niet zo erg van deze uit
Nederland en Denemarken, landen waarvan men algemeen
aanneemt dat zij op landbouwtechnisch gebied aan de spits
staan.

VRAAG.

Een lid verlanq t de opbrenqsten te kermen die pcr hectare werden
genoteerd voor de voornaamste akkerbouwqewassen en voor het melk-
vce in België. Nederland. Frankrijk, Duitsland en Denernarken, op
de volgende tijdstippe n : 1900. 1925. 1950.

ANTWOORD.

Gemiddelde opbrenqsten.

[ 45 l

Conclusion: En concluslon de ce chapitré. nous reprodui-
sons la réponse fournie à une question d'un commissaire
concernant le rendement moyen des principales cultures et
le rendement des vaches laitières.

Il résulte du tableau repris ci-dessous que la Belgique
n'est pas un pays arriéré au point de vue agricole. car les
chiffres des rendements indiqués flour les difjèrentes cultu-
res peuvent être avantageusement comparés avec ceux qui
nOLIsont été fournis par les pays voisins. Les chiffres men-
tionnés ne diffèrent pas tellement de ceux des Pays-Bas
et du Danemark, dont il est généralement admis qu'ils se
trouvent en tête du progrès dans le domaine de la technique
agricole.

QUESTION.

Un membre désire connaître les rendements à l'hectare des prmcr-
pales cultures ainsi que le rendement des vaches laitières en Belgique.
aux Pays-Bas. en France. en Allemagne et au Danemark. pour les
époques suivantes, 1900, 1925. 1950.

RÉPONSE.

Rendements moyens.

--'--1 ----~_ ..__ .-.-.
België Nederland Frankrijk Duitsland Denemarken
-- - - - -

Belgique

I
Pays-Bas France Allemagne Danemark

" .•..•.•-. ..

M.C./Ha. M.C./Ha. I
M.C./Ha.

I
M.C./Ha. M.C./Ha.

- - - - -
Q.M./Ha. Q.M./Ha.

I
Q.M./Ha .

I
Q.M.jHa. Q.M.jHa.

..• --~--

Vóór
I

VÓÓr

I
Vóór

I I
Vóór

I
vs«

I1940 1940 1940 1940 1940
- 1950 i - 1950 - 1950 - 1950 - I 1950

Avant I

I
Avant Avant Avant Avant

I 1940 I 1940 1940 1940 1940
I,

Spéculations
AkkerboulI' végétales.

Tarwe , 27,0 32,0 29,] 32,3 15,6 17,8 22,3 25,8 29,6 35, I Froment.

Rogge .. 23,S 26,9 24,2 24,0 11,6 12,0 18,3 22,2 17,9 21,3 I Seigle.

Gerst .. 25,8 31,4 28,2 33,6 14,2 16,3 21,2 24,0 29,3 32,7 Orge.

Haver .. 26,5 28,4 24,S 27,1 14,0 14,0 20,7 22,0 26,9 30, l Avoine.

Maïs ... 25,0 33,9 16,0 12,4 27,1 25,5 Maïs.

Aardappelen 226,0 240,0 224,5 236,2 111,8 131,0 168,2 244,9 171,0 176,2 I Pommes de terre.

Su ikerbieten 287,0 427,1 377,6 435,4 276,6 343,7 327,2 361,6 339,0 359,5 I Betteraves sucrières.
I

I Spéculaiions
Veeteelt animalef.

Melkjkoeljaar (kg.) ... 3.193 3.400 3.480 3.720 1.854 1.900 2.480 2.560 3.215 3.400 Lait/vache/an (kg.)

Vetgehalte (%) .. ... 3,00 3,30 3,36 3,65 3,75 3,75 3,40 3,48 3,71 3,95 Matière grasse (%).
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Dezelfde gegevens voor het [aar 1900 zijn niet bescbikbaar.
De gegevens "vóór- 19'i0" welke voor de verschillende landen

werden medcqedeeld hebben betrekking op;
België: 1936-1938.
Nederland:

Aardappelen; 1938·1939;
Andere teelten : 1935·1937;
Melkkoeien: 1936·1938.

Frankrijk: 193'1-1938.
Duitsland: 1935·1938.
Denemarken :

Teelten : 193'1·1938;
Melkkoeren : 1935·1939.

De Tulnbouw.

Uw verslaqqever trekt de aandacht op deze sector waar-
van de grote verschetdenheid in produkten. in hoeveelheld
en kwaltteit. in markttijdstlp niet altijd een gemakkelijke
regeling toelaat.

Deze sector heeft een harde concurrentie te doorstaan,
vooral van Nederlandse. Franse en Italiaanse inqevoerde
tuinbouwprodukten.

Tegenover de niet-Beneluxlanden speelt de « invoerka-
leader ,.. terwijl in het raam van Benelux de kwestie door
de minimaprijzen is geregeld.

Nochtans kunnen door een massale invoer de laatste
dagen dat de invoerkalender het toelaat, de prijzen ineen-
storten, waardoor het nodig blijkt de laatste dagen vóór
het invoerverbod niet méér toe te laten dan het qemiddeide
van vorige dagen.

Gedurende het afgelopen [aar heelt deze sector opnieuw
kunnen rekenen op de onophoudende waakzaamheid van de
heer Minister van Landbouw. waaraan uw verslaqqever in
naam van alle tulnbouwers een warme hulde brengt.

GROENTEN,

In sommige periodes zijn bloemkolen een groot zorqen-
kind. Overproductie en te plotseling rijpen en gebrek aan
gepaste uitvoer zijn de oorzaken.

Ook tomaten hebben niet altijd een gunstig verloop. In-
voer uit Frankrijk en de Canarische Etlanden kan nadelig
zijn, Italië maakt gebruikt van tornatenpuree dat in het raam
van de E.O.E.S. is vrijgegeven. Gedurende het afgelopen
seizoen echter waren beide teelten in 't alqemeen bevredi-
gend.

De aardbelteelt wordt op vele kleine bedrijven beoefend,
't zij geforceerd in serren, of onder plat glas of in volle
lucht. Ze heeft af en toe ook met grote moeilijkheden te
kampen, vooral de geforceerde teelt. De irnport is qelukkiq
aan het kalender onderworpen. Gewezen wordt op de in-
voer. die in 1948 maar 141 ton bedroeg en nu in 1952 geste-
gen is tot 663 ton.
. Uw verslagever vertrouwt in dit verband verder in de

waakzaamheid van de heer Minister.

SIERPLANTEN.

Een van de glories van de Belgische land- en tuin-
bouw, nI. de bloernenteelt. als dusdanig de teelt van azalee,
kamerplanten, bloembollen, afgesneden bloemen, boomkwe-
kerijproducten, maakt thans een lastige periode door, dit
spijts de inspanning van de kwekers zelve, die op technisch
gebied soms wonderen wisten te verrichten.

De bloemenkwekers beklagen zich vooral :
l' over het feit dat onvoldoende ultvoercontlnqenten

worden verkregen in verscheldene handelsakkoorden;
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Des données similaires pour l'année 1900 ne sont pas disponibles.
Les données «avant J 9to" pour les différents pays se rapportent à ;

Belgique: 1936-1938.
Pays-Bas:

Pommes de terre : 1938-1939;
Autres cultures: 1935·1937;
Vaches laitières: 1936-1938,

Prance : 1931·1938.
Allemagne; 1935-1938.

Danemark:
Cultures: 1931-1938;
Vaches laitières: 1935-1939.

Horticulture.

Votre rapporteur attire l'attention sur ce secteur. dont
la grande diversité quantitative et qualitative des produits
ne permet pas toujours une réglementation du marché.

Ce secteur doit faire face à une concurrence très serrée.
surtout de la part des produits horticoles néerlandais. han-
çais et italiens.

Pour les pays qui ne font pas partie de l'union Benelux.
c'est le « calendrier des importations » qui intervient, tandis
que dans le cadre de Benelux. Ia question des prix minima
est réglée.

Cependant. des importations massives pendant les der-
niers jours du calendrier des importations pouvant provo-
quer une chute des prix, il y a lieu de ne' pas autoriser,
pendant les jours précédant la suspension, plus que la
moyenne des jours précédents.

Pendant l'année écoulée. ce secteur a encore une fois pu
compter sur la vigilance constante de M. le Ministre de
l'Agriculture. à laquelle votre rapporteur rend un vif hom-
mage au nom de tous les horticulteurs.

LÉGUMES.

A certaines époques, la question des choux-fleurs est un
véritable cauchemar, à cause de la surproduction, de la
brusque saturation et de l'absence de débouchés extérieurs.

De même. le marché des tomates n'a pas toujours une
évolution très heureuse. Il peut subir l'influence défavorable
d'importations en provenance: de France et des îles Cana-
ries. L'Italie dispose de purée de tomates dans le cadre de
l'O.E.C.E. Pendant l'année écoulée, la situation de ces deux
cultures a été en général satisfaisante. .

La fraise se cultive dans de nombreuses petites exploi-
tations, soit qu'elle soit forcée en serre, en couche ou à
rair libre. Cette culture, et surtout la culture forcée, se
trouve en grande difficulté. Heureusement, l'importation est
réglée par le calendrier. Les exportations ne se chiffraient
qu'à 141 tonnes en 1948; elles sont passées à 663 tonnes
en 1952.

Votre rapporteur se fie, à cet égard, à la vigilance de
M. le Ministre.

PLANTES D'ORNEMENTATION.

La culture des fleurs, une des gloires de l'agriculture et de
l'horticulture belges (azalées, plantes d'intérieur, bulbes de
fleurs, fleurs coupées, produits des pépinières). traverse
actuellement une période difficile, malgré les efforts des
pépiniéristes qui réussissent parfois à créer des merveilles
au point de vue technique.

Les jardiniers-fleuristes se plaignent principalement :
I· du fait que les contingents d'exportation prévus par

diffêrents accords commerciaux sont insuffisants;



2' over het feit dat in vele omstandigheden het deviezen-
contingent meestal uitgeput is als bomen en bloemen kun-
nen qeleverd worden:

3" over het feit dat verschillende landen voor honderden
millioenen landbouwproducten invoeren in Belqtë. en al-
hoewel in de handelsakkoorden met die landen boomteelt- en
bloemkwekerijpmducten voorkornen. deze soms geweigerd
worden of met de druppelteller worden toeqestaan.

Onqeveer 3.000 Iamtltes zijn met de snijbloementeelt
begaan. Het probleem wekt de belangstelling der Commis-
sie. die vanwege de heer Minister verneemt dat de snij-
bloernen op de lijst A van het landbouwprotocol van Luxem-
burg nier voorkomen. deze lijst producten omvattend waar-
voor na gemeenzaam overleg minirnaprijz en worden vast-
gesteld. De smjbloernen waren reeds vrijqeqeven. Nochtans
werd een minnelijke schikktnq getroffen. waarbi] de bloe-
men die uit HoIland zouden geïmporteerd worden, langs de
veilingen. met een heHing van 12 ~.~' op de veilingsprijs.
verhooqd met de vervoer- en andere kesten, zouden
bezwaard worden. Deze overeenkomst belet echter niet dat
goed geleide Belgische bedrijven de Nederlandse concur-
rentie niet kunnen doorstaan. Daarom wordt aangedrongen
opdat aan Nederland zou de herzieninq gevraagd worden
van de lijst A t.o.v. de snijbloemen. De heer Minister deelt
dan ook mede dat zal getracht worden sommige bloemen
op de lljst A te krijgen.

Wat de bloembollen betreft, ls Nederland bereid ons
behalve de eerste kens ook tweede en derde keus te ver-
kopen, als België zich verbindt deze niet terug uit te voeren.

VRAAG.

Een Cornmlsstcltd vraagt aan clc heer Mini~h:r of. om te komen
tot ccn oplosstnq van hct snijbloerncnvraaqstuk. het nlet moqelijk zou
zijn de bloèrnenkwckers der Bencluxlanden ill verqadertnq btiecn te
roepen, tcn eindc op dit gebied lot cen «Gentleman-Agreement» te
komen 1

ANTWOORD.

Dergelijke vcrqaderlnq werd rccds Hehonden. doch heeft geen prac-
tisch rcsultaat opqclevcrd. Op dit ogenblik hccft .het Departement van
Landbouw de procedure aanqcvauqcn met de bcvocqde Nederlandse
inst.antics tcn e indc de lijst A tc herzien t.o.v, van de snijbloemcn,

FRUIT.

De comrnissieleden zijn zeer 'bekommerd om de toestand
van de Iruttcultuur, die sedert 1946 in grote moeilijkheden
verkeert.

De verliezen die door de lruttteelt geleden werden worden
door techniekers op tientallen millloenen geschal. Vooral
1952 was een ondankbaar jaar. daar vrijwel grote kwanti-
reiten van mindcre hoedanigheid ongeplukt bleven.

Voor Y rangskwaliteit worden de vooroorlogse prijzen
in veel qevallen niet bereikt. niettegenstaande daglonen en
sproeimiddelen met coëfftciêrit J moeren worden vermeniq-
vuldigd. Kwaliteitsfruit kon evenwel tegen betere prijzen
gevaloriseerd worden.

De voornaamste oorzaken zijn :
]" belemmeringen aan onze export;
2" rechnische oorzaken : verouderde variéteiten, te veel

minderwaardige boornqaarden, enz.
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2· de ce que dans de nombreux cas, le contingent des
devises est épuisé lorsque les arbres et les Fleurs peuvent
être livrés;

3° du fait que plusieurs pays importent dans notre pays
des produits agricoles pour des centaines de millions. alors
que les exportations des produits de l'arboriculture ou de la
culture des fleurs. prévues par les accords commerciaux con-
clus avec ces pays. sont parfois refusées ou accordées au
compte-gout tes.

Environ 3.000 familles s'occupent de la culture des fleurs.
Ce problème a retenu l'attention de la Commission. qui a
appris par M. le Ministre que les Heurs coupées ne figurent
pas sur la liste A du protocole agricole de Luxembourg.
liste contenant des produits pour lesquels des prix minima
sont fixés de commun accord. Les fleurs coupées avaient
déjà été libérées. Cependant, un arrangement à J'amiable
est intervenu. selon lequel les fleurs importées des Pays-Bas
par la voie des criées seraient grevées d'une taxe de 12 %
sur le prix de vente aux enchères, augmenté des frais de
transport et autres. Cependant. cette convention n'empêche
pas que des entreprises belges bien administrées ne peuvent
tenir tête à la concurrence hollandaise. On insiste donc
pour demander à la Hollande une revision de la liste A
en ce qui concerne les fleurs coupées. M. le Ministre an-
nonce que l'on s'efforcera de porter certaines autres fleurs
sur la liste A.

En ce qui concerne les bulbes à fleurs. la Hollande est
disposée à nous vendre également. en dehors du premier
choix. des bulbes de deuxième et de troisième choix, si la
Belgique veut s'engager à ne pas les réexporter.

QUESTION.

Un Commissaire demande à M, le Ministre si, en vue d'arriver à

une solution du problème des fleurs coupées. il ne serait pas possible
de réunir les producteurs de fleurs des pays Benelux, afin d'arriver
il un « Gentleman-Agreement» en celle matière?

RSPONSE.

Semblable réunion a déjà cu lieu mais il n'en est résulté aucune
solution pratique. Actuellement le Département de l'Agriculture il

entamé la procédure avec les autorités hollandaises, en VUE' de revoir
la liste A it propos des fleurs coupées,

FRUITS,

Les membres de la Commission se préoccupent de la
situation de la culture fruitière. qui se débat dans de gran~
des difficultés depuis 1946,

Les techniciens évaluent à des dizain cs de millions les
pertes qu'a subies la culture fruitière. L'année 1952 surtout
fut néfaste, car de grandes quantités de fruits de moindre
qualité restèrent sur les arbres.

Les qualités secondaires n'atteignaient bien souvent pas
les prix d'avant-guerre, alors que les salaires et les prix
des pulvérisations ont triplé. Les fruits de qualité ont pu
être valorisés à des prix satisfaisants.

Les principales causes sont :

l'' les entraves à nos exportations:
2" causes techniques: variétés vieillies, vergers dépré-

ciés, etc.
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De begroting bevat verschillende maarreqelen om in her
binnenland met sucees te saneren :

lv het rooien van oude boomgaarden;
20 het omenten der variëteiten;
3" het aanleggen van kwaliteitsfruittuinen : :t: 100 ha.

ModelaanplantIngen en boomgaardprijskampen:
10 het aanmoedigen van het bouwen van Iruitbewaar-

plaatsen:
5" het verwerken van tweede en derde klas-fruit tot eider.

Ïruitwljn, enz.

Maar het verwerken tot alcohol zou gedeeltelijk een
onmiddellijke oplossing geven.

De commissieleden drinqen aan opdatel: in deze een
initiatief van de heer Minister zou uitqaan in het belang
van de Iruitkweek en van het land. Een lid verwondert
zich er over waarom, in het kader van Benelux. Luxemburg
voor de alcoholkwestie zijn eigen stelsel mocht behouden.

Volgende vragen werden in verband met de Ïruitteelt
door de commissieleden gesteld;

Kan de heer Minister een overzicht geven over de in
België voortgebrachte hoeveelheden alcohol. drankalcohol
en andere, en over de hoeveelheden ingevoerde drankalcohol
uit andere landen. Voert België ook alcohol uit?

Antwoord. - In België worden 19,232.000 liter alcohol
aan 500 Gay-Lussac. op IS" warmte uit melasse voortqe-
bracht en 9,050,300 liter uit andere stoffen. vooral uit gra-
nen en slechts een klein deel uit fruit.

Voor 1951 bedroeg de hoeveelheid drankalcohol door de
Belgische stokerijen voortgebracht 10,859.200 liter,

De hoeveelheden inqevcerde drankalcohol bedroegen :
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Le budget prévoit d'efficaces mesures d'assainissement du
marché intérieur ;

1v destruction des vieux vergers;
2" greffe en vue d'un renouvellement des variétés;
3" établissement de vergers pour fruits de qualité

± 100 ha. Vergers modèles et concours de vergers;
1" encouragement de la construction de locaux de con-

servation;
5" transformation des fruits de deuxième et troisième

choix en cidre, vin de fruits, etc.

T out dois, la transformation en alcool est de nature il
apporter en partie une solution immédiate.

Les membres de la Commission insistent pour que M. le
Ministre prenne l'initiative en ce domaine, dans l'intérêt
même de la culture fruitière et du pays. Un membre s' étonne
que dans le cadre de Benelux. le Luxembourg ait pu, pour
l'alcool. conserver son régime particulier.

Les questions suivantes furent posées par des membres
de la Commission à propos de la culture fruitière;

M. le Ministre peut-il donner un aperçu des quantités
d'alcool fabriquées en Belgique; alcool de consommation et
autre, ainsi que des quantités d'alcool importées d'autres
pays? La Belgique exporte-t-elle également de l'alcool?

Réponse. ,- En Belgique. 19.232,000 litres d'alcool il 50·
Gay-Lussac sont produits de la mélasse il une température
de IS" et 9,050,300 litres le sont d'autres matières, prin-
cipalement du grain et aussi, bien qu'en quantité minime,
des fruits.

Pour 1951. la quantité d'alcool de consommation, produite
par les distilleries belges, atteignait 10.859,200 litres.

Les quantités importées d'alcool de consommation ont
atteint ;

uit Frankrijk 988,000 liter; en provenance de la France ... 988,000 litres;
uit Nederland 326,000 liter; en provenance des Pays-Bas ... 326,000 litres;
uit het Groot"Hertogdom ... 38.000 liter; en provenance du Grand-Duché 38,000 litres;
uit andere landen 434.000 liter; en provenance d'autres pays ... '134.000 litres;

totaal 1,786,000 liter. au total ... 1,786.000 litres.

Er werd echter ook een hoeveelheid drankalcohol uitqe-
voerd :

naar Nederland ."
naar Italië .
naar Congo .
naar West-Duitsland ...
naar Tanger
naar aridere landen

624.000 liter;
2ï4,000 liter;

6.000 liter;
72.000 liter:
S.OOOliter;

285.000 liter;

totaal 1.266.000 liter.

uu deze gegevens kunnen wi] afleiden dat er in België
ongeveer 11,379,000 liter drankalcohol wordt verbruikt.
Wanneer slechts een derde van deze door fruitalcohol kon.
geleverd worden. hetzi] ± 3,800,000 liter, dan zou [aan-
gezien er ± 35 kg, appelen nodig zijn voor I liter alcohol)
er daardoor ± 120,000,000 kg fruit uit de markt kunnen
genomen worden. Daardoor zou het grootste deel derde
klas fruit verdwijnen.

Une certaine quantité d'alcool de consommation a toute-
fois été exportée:

vers les Pays-Bas
vers l'Italie ...
vers le Congo ...
vers J'Allemagne occidentale
vers Tanger
vers d'autres pays

624.000 litres;
274,000 litres;

6,000 litres;
72.000 litres;

5.000 litres;
285,000 litres;

au total ... 1,266,000 litres.

Il résulte de Ces données que la Belgique utilise environ
11.379,000 litres d'alcool de consommation. Si l'alcool
extrait des fruits pouvait fournir un tiers seulement de cette
quantité. soit ± 3,~00,OOO litres, il serait possible, étant
donné qu'il faut ± 35 kg. de pommes pour un litre d'alcool,
de retirer ainsi du marché ± 120,000,000 kg. de fruits. La
plus grande partie des fruits de troisième qualité dispa-
raîtrait ainsi.



VRAAG,

Een lid komt teruq op het benuttigen van frultafval.
Hij vraagt in hoeverre de werkzaarnheden van de Cornmlssie voor de

Financiën zijn qevorder d, die het voorstelom alcohol uit fruitafval te
bereiden moet onderzoeken !

ANTWOORD.

Ik heb niet nagelaten het voorstel strekkende tot het aanmoedigen
van de beretdtnq van alcohol uit fruitafval te steunen. Inderdaad, her
aannemcn van dit voorstel zou er veel tee bijdragen orn de .Irultmarkt
qezonder te maken en zou alzo de valorisatie van de fruitproductie
op een gunstige wijzc kunnen beïnvloeden,

Dit vraagstuk valt nochtans niet onder de bevoegdheid van het
Departement van Landbouw, rnaar wei onder deze van het Departement
van Economische Zaken en dit van Financtën. Het eerst genoemde
heeft de activiteit der Iruitverwerkende industrreën onder ztjn bcvoeqd-
heid, terwl]l de accünsrechten op de alcoholonder de bevoegdheid
vallen van laatstgenoemd Departement.

Een lid wenst de invoer van fruit te kennen in 1952 en
de invoer van gedroogde vruchten en confituur in 1952.
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QUESTION,

Un membre revient sur la question de l'utilisation du déchets de fruits.
Il demande où en sont les travaux de la Commission des Finances

chargée d'examiner la proposition relative à la fabrication d'alcools avec
des déchets de fruits?

RaPONSE,

Je n al pas manqué d'appuyer la .proposttion tendant à favoriser la
fabrication d'alcool avec des déchets de fruits. En effet. l'adoption de
eette proposition contribuerait à assainir le marché des fruits et aurait
ainsi une heureuse influence sur la valorisation de la production
fruitière.

Cependant cette question ne ressortit pas à la compétence du
Département de l'Agriculture, mais plutôt à celle des Départements
des Affaires Economiques ct des Finances, le premier ayant l'activité
des industries de fruits dans ses attributions, tandis que les droits
d'accise sur les alcools relèvent du second.

Un membre demande des chiffres concernant l'importa-
-tian de fruits en 1952, et concernant l'importation de fruits
évaporés et de confitures en 1952.

1n duizenden En milliers
In ton. frank. En tonnes. de francs.

Invoer Vall [ruit in 1952. Importation de {mils en 1952.
Dadels 1,220 18,742 Dattes 1,220 18,742
Bananen ... 40,790 336,318 Bananes 40,790 336,318
Kokosnoten, enz. 1,309 17,771 Noix de coco, etc ..• 1,309 17,nl
Ananas enz. ... 52 1,440 Ananas, etc. 52 1,440
Sinaasappelen .. 106,951 643,805 Oranges ... 106,951 643,805
Citroenen .. 9,101 79,708 Citrons ... 9,101 79,708
Pompelrnoezen . 5,602 36,834 Pamplemousses 5,602 36,834
Cederappels ... 25 283 Pommes à cidre 25 283
Ander citrusfruit 4 Autres fruits citrus . 4
Verse vijgen ... 6 60 Figues fraîches. 6 60
Gedroogde viigen ... 1,639 18,269 Figues sèches _. 1,639 18,269
Verse druiven .. 288 4,518 Raisins frais 288 4,518
Rozimen ... 5,316 71,034 Raisins secs 5,316 71,034
Amandelen 1,945 83,410 Amandes .. 1.945 83,410
Hazelnoten i.sn 54,774 Noisettes ,. 1,511 54,174
Walnoten .. 1,469 19,099 Noix .. 1,469 19,099
Kastanjes .. 706 4,576 Marrons ... 706 4,576
Cashewnoten Il 312 Cachou ... Il 312
Pimpernoten 76 Pistaches sauvages .. 76
Andere noten .. 1 49 Autres noix 1 49
Appelen ... Il ,278 78,305 Pommes 11,278 78,305
Peren. 2,613 20,297 Poires. 2,613 20,297
Kweeperen 1 5 Coings 1 5
Abrikozen. 1,161 10,530 Abricots 1,161 10,530
Perziken 2,054 21,450 Pêches 2,054 21,450
Kerzen 808 8,855 Cerises 808 8,855
Pruimen 3,348 21,541 Prunes 3,348 21,541
Aardbeiën . 663 14,463 Fraises 663 14,463
Andere bessen . 363 2,656 Autres baies 363 2,656
Meloenen .. 1,035 8,253 Melons '" 1,035 8,253
Verse vruchten 76 417 Fruits frais 76 417

Invoer van gedroogde vrucluen, Importation de fruits évaporés.

In 1952 ... 4,796 73,981 En 1952 .., 4,796 73,981

Invoer van confituren. lmportotion de confitures,

In 1952 ... 714 11,211 En 1952 .., 714 Il,211



VRAAG.

Een lid ;:011 een kort verslaq willen bekomen over de huidige econo-
mische toestand van onze boomkwekeruproducten (productie, ultvoer.
invoer, pr ijzen, binnenlandse alzet).

ANTWOORD.

I. - Productie.

Het ramen van de productie van boornkwekerljproducten is zeer
moeilijk, omwille van de aard zelf van de producten,

Het is beter de beteelde- oppervlakten te bestuderen, waarvan de
evolutie gedurende de laatste jaren in ondersta a nde tabel wordt weer-
gegeven.

Producten

Oppervlakte in ha

t9/,8 I 19119 1950 1951 1952

718 583 GJZ :'77 1,90
Fmitbocm- en fruithees-

terkwekeri jen

Sierboorn- en sierheester-
kwekerijen ... '" :12;, I an 321 342 I 31j1

, I

(;:'10 I 5;,2 !JIG I 7H I 542

-;;;-I~/I"S1-;~;,~ll'G(j:31~:37G-
Ilosboomkwekerij .__

'J'otalll '" .

Bovenverrnclde eliiers ;:ijn deze van de tellingen op 15 Mei.

II. - Llitvoer.
Stntistieken.

Onderstaande tabel qceft onze uitvoer wcer van boomkwekert]-
producten naar alle landen. qedurende de vij l laatstc [aren.

-r
II Uitvoer

i-----·-·-I !%~ I t!!!l~J-'-'-'~~~~;~'~~

"lOJ',::;('I~):,1'!,670 2,375 1,159 1y,/i'
.U :~6,721; 2\',16G 17,G5S 22,067

I

In ton .

In duizenden frank

ilL - Invoer.
Stutistieken.

Onderstaande tabr-l qeeft de eijfers wccr. vcrdceld ovcr de laatstc
vljf [aren

Iuvoer

In ton . 358231

5,70G 5,t88In duizonrlen frank ",325 G,6400,113

(*) December niot inbegrepcn,

Irüemotionele okkoorden.

De boomkwckcrljproductcn wcrdcn vrijqcqcvcn in het kader van
de E.O.E.S,

l SO J

QUESTION.

Un membre voudrait obtenir un bref exposé de la situation écono-
mique actuelle de nes pépinières [preductlon, exportation. importátion.
prix. débouchés intérlellrs),

RtlPON5E.

1. - Production.

Il est très difficile d'évaluer la production des produits de pépinières,
il cause de la nature même- des produits.

Il est préférable d'examiner tes superficies cultivées, dont te tableau
cr-dessous montre révolution au cours des dernières années.

...

Superficie en ha

Produits l \. 19:>0
r I19!,8 1949 1951 1952

Pépinières. d'arbres et ar-
bustes fruïtic1'3 ... ... ... 718 583 612 577 490

Pépinières d'arbres ct ar·
321 ,H2 ,34/,bustes d'omcmcnt ...... 325 323

Pépinières d'arbres fores-
tiers ... G30 5G2 516 - 7H 542... ... .. ' .. . ... ----1- ---

Total ... ... '" ... ... ." Il,(}73 I J,458 1,4/,9 1,G03 1,37G

Ces cbiffres sont ceux des recensements au 15 mai,

II. - Exportation.
Statistiques.

Le tableau ci-dessous donne nos exportations de produits de pépi-
nières, vers tous pays, pour les cinq dernières années.

Exportations

IQ/!\) 1950 T~I~~2-'-
En tonnes " 1,159 1,4442,('70 2,375-l,SH

En milliers de francs 30,925 29,IGf; 17,G58 22,0573G,726

III, - Importation.
St ntistioues.

Le tableau ci-dessous donne les chtflrcs pour les cinq dernières
années.

Importations

1948 1949 19521950 1951

4[;:' En tonnes , 465231

5,70G

276
6,113

358
5,325

364
En milliers. de frallcs 6,640 5,188

(*) Décembre exclu.

Accords internationaux.

Les produits de pépinières ont été libérés dans le cadre de
l'o.E.C.E.



IV. - Prijnn.

Wil men de- evolueie vOJ~n in de Ioop van de voorbije [aren, dan
kan men zich steunen op de $Ialislische uilVoe-rgegevens. welke. zonder
de juiste prijzen te lieven. tech toelaten vergelijkingen te maken van
het ene jaar tol het andere en in een zekere ZiD ecn weerqave zi]n
van de algemene toestand.

Onderstaande tabel werd verkregen door de uitgevoerde waarde
van clke groep, te delen door de uitqevoerde hoeveelheld.

Prijzen in frank per kilo ter annwijzende
tite]

-~:.:-r-;;~;~~-119~1[1952
i I I

Rozestruiken ... Ö2.61;! /.8.20 :18.24142.551 Itl.38

Woudbomen en -heesters 10.5&: 9.0r. 1U'5 9.53 tO.52

Zaoüngen en plantgoed I i
beetemd voor ent of . I
kwee1td<.eleinden 11&.62114.72 15.08 12.03 12.32

~rllitbon~truik~~_~2.30 1_1I.7/
!J~_ tO.4~ 12.M

i I I FBoomkwekerij producten. I !fi.n! t3.71} 12.28 15.24 ·[5.2R
l, .

Produeten

V. - Binnenlandse afzet.

De vraaq op de blnnenlandse markt ts tamelijk gering in vcrgelijkin.g
met de producne en daarin ligt de redcn waarom cie Belgische boom-
kwek ••ri] voora] çeortëntccrd werd op cie uïtvoer.

De voorlichtinqsbedrijven en vœlgarisatieproefvelden.

De heer Minister van Landbouw heeft in dit belangrijk
domein een buïtenqewone krachtsinspanning qeleverd.

Deze demonstrattes staan in de algemene bdangstelling.
Over deze inrichtlnqen werden door de commissieleden vele
en belanqrijke vragen gesléId. De vulqarisatleproeven moe-
ten bi] de gewone landbouwer doordringen, ook als hij geen
landbouwonderwijs genoten heeft, of zîch ook weinig inte-
resseert aan voordrachten en lessen die tot doel hebben hem
technisch of economisch te scholen, De proelvelden liggen
daar voor' iedereen. elkeen kan ze zien, elkeen kan vernernen
hoe ze ingericht werden, Iedereen kan ze beoordelen. Ze
aijn als een open aanklacht voor elke boer die technisch
tekort schiet. Daarom moeren de proefvelden met zorg aan-
gelegd worden. opdat ae zeker zouden lukken.

Een lid van de Commissie, dringt er dan ook op aan dat
opschnften en aanduidingen op proefvelden die door ene
of andere oorzaak als mislukt dienen te worden beschouwd,
zo haast mogelijk zouden verwijderd worden,

VRAAG.

l. - Door hct Departement van Landbouw wcrden met hct ooq
op vulqarisatle, procfvelden ingericht in bijna al de landelllkc gemeen-
tcn, Het achtbaar lid ZOLL van de heer Mlnlster graag ecn ovcrztcht
krijgen over de inrichting. he~ leiden der bezoeken en het qcbrutk van
de geoog~te zaden.

Il. _.- Een onder lid hccht cvcnecns zeer groot belanq aan deze
peocfvcldcn en dringt bijzond••r aan opdat de plaats van aanleg door
het plaatsen van borden zou qekend zijn. en dat tevcns cen naamplaat
van clke in hct procfveld opgenomen variëtett op de haar tocbehorende
plaats zou qesteld worden.
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IV. - Pril[.

Si l'on veut suivre l'évolution des prix au cours des années écoulées,
on peut se baser sur les données statistiques d'exportations. qui, sans
donner les prix exacts, permettent cependant les comparaisons d'une
année à l'autre ct reflëtent. dans une certaine mesure, la situation
générale.

Le tableau ci-dessous a été obtenu en divisant, pour chacun des
groupes, la valeur exportee par la quantité exportee,

~ en francs par kil:;~i~:-::~;-
I t948 I 1949 \ 1950 I 1951 I 1952

Produits

Rosler ... ... ... ... 52.66 48.20 38.24 42.55 41.38

Arbres ct arbustes fores-
tiers ." ... ... .., tO.56 9.0t> 11.25 9.53 10.52

Engrais et plants destinés
à la greffe ou à l'Hevag9 16.62 H.n 15.08 12.03 12.32

Arbres et arbustes fruitiers 22.30 t1.7/k 8.t6 10.48. 12.54
_____________ 1__

Produits de la pépinière... 16.n 13.76 t2.28 I t5.2/k 115.28

V. - Débouchés intérieurs.

La demande sur le marché intérieur est assez faible par rapport
à la production, et c'est la raison pour laquelle la pépinière belge
s'est principalement orientée vers l'exportation.

Exploitations démonstratives et champs d'expérimentation
et de vulqarisation,

M. le Ministre de l'Agriculture a fait un effort extraordi-
naire dans ce domaine.

Ces expériences suscitent l'intérêt de tous. Les membres
de la Commission ont posé: à leur sujet de nombreuses et
intéressantes questions. Les expériences de vulgarisation
doivent atteindre le cultivateur ordinaire, celui-là même qui
n'a pu jouir des bienfaits de l'enseignement agricole, ou qui
ne s'intéresse guère aux conférences et aux leçons destinées
à lui procurer une formation technique ou économique. Les
champs d'expérfrnentatîon sont ouverts à tous. chacun peut
aller les voir et s'informer sur la manière dont on y travaille.
Chacun peut en juger. Ils sont un vivant reproche pour le
cultivateur qui ne se met pas au courant de la technique.
Aussi faut-il que les champs d'expérimentation soient établis
avec soin, pour qu'ils réussissent à coup sûr.

Aussi, un membre de la Commission inslste-t-il pour que
soient enlevées au plus tôt les inscriptions et indications
dès que, pour rune ou l'autre raison, l'expérience doit être
considérée comme un échec.

QUESTION.

1. - Dans un but de vulgarisation, des champs d'essais ont été établis
par Je Département de l'Ayrlcurture dans presque toutes les communes
rurales. L'honorable membre désirerait recevoir de M. le Mtnistre un
aperçu sur l'organisation, Ja conduite des visites et l'emploi des- semen-
ces récoltées.

II. -- Un autre membre attache une grande importance à ces champs
d'essais et insiste pour que leur emplacement salt signalé par des
panneaux et qu'un panneau portant le nom des variétés soit placé
dans les champs d'essais à l'emplacement correspondaat.
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ANTWOORD.

I. - Om het gebruik van veredeld zaai- en pootqoèd IC bevorderen,
werden lot dit doel, 3.095 demonstrllheproefvelden ingerichl in 2,362
gemeenten. te weten :

1.317 op tarwe;
115 op rogge;
66 op winterqerst:
62 op spelt:

290 op zomergerst:
762 op haver:

16 op maïs;
174 op aardappelcn:
17 op bieten:

1i2 op welden:
46 op italiaans raaiqras:
i I op luzerne:
20 op Iupiencn;
16 op rapen;

1 op mergkool.

De proefvoorwaarden waren de volgende :
1. Kosteloos zaad of plantgoed: geen enkel andere .ülgave mocht

ten laste van het Departement voorzten worden uilgezonderd de aan-
koop en het plaatsen van borden,

2. Toepassen van een normale vruchrwlsselinq.
3. Doelmatige bemestinq.
4. Onderhouds- en gezondheidszorgen aangepast aan de teelt,

Bezoeken van lendbouwers aan de demonstratleproefvelden in de
gemeenten inqericht, werden georganiseerd doch het aantal hiervan werd
nlet opqenomen,

Daarenboven werdcn 1.599 voordrachturen gegeven door voordracht-
gevers hezoldigd door de Sraat. deze' du Rijkslandbouwkundigen of
hun assistenten ruet Inbeqrepen.

De gegeven voordrachturcn verdclen ztch als voigt;
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RtPONSE,

1. - En vue de promouvoir remploi des semences et plants sëlec-
tionnés, 3.095 champs d'essais démonstratifs ont été établis clans ce
but, dans 2,362 communes, à savoir;

1.317 sur froment:
125 sur seigle;
66 sur escourgeon;
62 sur épeautre;

290 sur orge;
762 sur avoine;

16 sur maïs;
17'! sur pommes de terre;
17 sur betteraves:

1i2 sur prairies;
46 sur rayqrass italien;
i 1 sur luzerne;
20 sur lupin;
16 sur navets;

I sur choux moelllers.

Les conditions des essais étaient les suivantes;
I. Semences ou plants gratuit..'; aucune autre dépense ne pouvait être

prévue â charge du Département excepté rachat et le placement de
partnëëux. .•

2. Emblavement selon "ne rotation normale.
3. Fumure équilibrée,
i. Soins de propreté ct sanitaires appropriés il l'emblavure.

Des visites de fermiers ont été organisées aux champs d'expérience
créés <lans les communes, mais leur nombre n'a pas été noté,

De plus, 1.599 heures de conférence ont été donnees par des
conférenciers rétribués par l'Etal, non 'compris celles des Agronomes
de l'Etat ou de leurs assistants.

Les heures de conférence données se répartissent comme suit :

Aantal PROVINCE Nombre
PROVINCIE uren d'heures

Antwerpen 291 Anvers 291
Brabant 96 Brabant 96
Oost- Vlaanderen 195 Flandre Orientale ... 195
West- Vlaanderen 2tS Flandre Occidentale 215
Henegouwen 267 Hainaut 267
Luik ... ... 9S Liège 95
Limburg 200 Limbourg 200
Luxemburg 126 Luxembourg 126
Narnen lB Namur IIi

België ... 1.599 Belgique ... 1,599
Bcnevens het zaad dat door de proefncrncrs zelf werd behoudcn, mag

men schatten dat 50 % van de ooqst der graangewassen afkomstig van
de prad velde n, benuttiqd wcrd door de andere landbouwcrs.

IL ~- Het Departement is ovcrtuiqd van het belanq aanwijzingsborden
tc plaatscn in de proefvcldcn.

De aan de Rijkslandbouwkundiqen gCgeven onderrtchnnqcn ter gele-
genheid van de propaqanda voor hct gebruik van veredeld zaaizaad
voorzaqen hct plaatscn van bordcn. De op de borden te vermeldcn
teksten werden aan de zorqen van de Rijkslandbollwkundigen over-
gelalen. Velcn onder hen hebbcn nochtans de naam van de beprocfde
variëteiten aanqcdutd.

VRAAG.

Een lid wenst dat de landbouwers bctcr zouden ingelicht worden
ove. de uitslagen van de proclveldcn op variéteitcn, ingericht door
de N.D.A.L.T.P.

ANTWOORD.

De proevcn op variëteiten. ingericht door de N.D.A,L.T.P .• hebben
tot doel de Commissie voor onderzock en inschrijving van rassen in
te lichten nopens de verdicnsten van de nieuwe variêtelten. waarvoor de
inschrijvmq op de rasscnlijst werd aanqevraaqd.

Voor zovcr de proeven niet beëindigd zijn, kan voor Belqtë geen
enkcle waarborg gegeven wordcn voor wat bctreft de waarde der
bcproe fde nieuwe vartêteiten.

Outre les semences retenues par [cs expérimentateurs eux-mêmes, on
peut évaluer à 50 % de la récolte de céréales en provenance de champs
d'essais, la quantité utilisée par les autres cultivateurs.

Il. - Le Département sc rend compte de l'tmportance du placement
de panneaux indicateurs dans les champs d'essais.

Les instructions données aux, agronomes de l'Etat à l'occasion de la
propagande cn vue de promouvoir I'utllisation de semences sélectionnées
prévoyaient le placement de panneaux. Les inscriptions à apposer sur
ces panneaux ont été laissées à l' appréciation des agronomes de l'Etat.
Beaucoup d'entre eux ont toutefois mentionné le nom de la variété
expérimentée.

QUKC:;TION.

Un membre exprime le désir que les cultivateurs soient mieux
informés des résultats des champs d'cxpérlcnce organisés par
l'O.N,D.A.H. au point de vue variétés.

MPON5E.

Les essais sur variétés. organisés par l'O.N.D.A.H., ont pour but
de renseigner la Commission d'expérimentation et d'inscription des
races sur le mérite des nouvelles variétés dont l'inscription à la liste
des races est demandée.

Aussi longtemps que les essais ne sont pas terminés, aucune garantie
ne peut être donnée pour la Bdgique quant à la valeur des nou-
velles variétés expérimentées.



In deze voorwaarden, ben ik de meninq toeqedaan dat de publicatle
der proefresultaten in kwestie van aard zou zijn om verwarrinq te
stichten in de geest van de landbouwers.

VRAAG.

Een hd vraagt of het Station voor Phytotechnle te Gembloers nu
over de nodiqe grond beschikt om zijn werk uit te voeren.

In dit opztchr verlanqt het te vernement of de coördinatie cler werken
van het Station met de voorlichtlnqsbedrljven verwezenlijkt is.

ANTWOORD.

Het Station voor Phytotechnle dat opgericht werd bij Koninklijk
besluit van 19 December 1950 zal weldra kunnen beschikken over een
deel der ± 30 ha, land die pas aangekocht werdcn door het Centrum
VOOr Landbouwonderzoek van Gernbloers.

In afwachting hlervan hceft het Station I ha, grond gehuurd. tcn
einde met het opzoeklnqswerk ecn aanvang te makcn. Anderzijds wordt
dat werk .reeds uitgevoerd bl] ccn aantal landbouwers.

Het Station hceft voor opdracht de teeltrnethodes te bepalen die
dienen gevolgd om econornisch qesprokcn de hooqst rnoqclijke opbrenqst
te bekorncn, -

De voorlichtlnqsbedrtjven hebben voor doel de bcste uttbatinqsme-
rhodes der veldvruchten en van oct vee aan te tonen,

De eerste rnoct de leeltmethodes bcproeven, terwijl de tweede di.'
beste dezer methodes moet aantonen.

Ik heb nauwkeurige richlijnen verstrekt opdat de coördinatie van
het onderzoekinqswerk zou verzckerd zijn, met de demonstratieproevcn
die in de voorllchtlnqsbedrtjvcn en elders in het land aan gang zijn.

VRAAG.

Een lld wenst de uitslaqen, bekomen door de voorhchtinçsbedrüven.
te kermen en hct aantal bezoekcn die aan deze voorlichtinqsbednjven
werden qebracht.

ANTWOORD.

De verhetcrmqcn. welke rceds vcrwezenlijkt wcrdcn op de voor-
lichtingsbedrijven. betroifen vooral de welden en de uitrustinq in
rnaterraal.

De verbetering der welden werd verwezenlljkt op bijna al de
uitbatingen door het aanwcndcn van verscheldene moderne uitbatlnqs-
methodes,

Een uitbreiding werd aan de productie van vcevoeder gegeven door
de cultuur van voor- en nateeltcn en door de teelt van groenvoeders
als hoofdqcwas,

In de sector veekweek heeft men ztch ingespannen om gezond en
verbeterd vee te bekornen.

Volgens de strckcn en de aard van dl' bedrijven wcrden machines
en materleel, noodzakelijk voor de goede gang der ondernemingen.
aanqeschaft. •
Op talrijke voorlichtlnqsbcdrijvcn werdcn verbcterinqcn aangebracht

aan de bedrtjfsqebouwen.
De voorlichtingsbedrijven waren het voorwerp van talrijke bezoeken

vanwege scholen, vcekwekers, landbouwers in groep of afzonderlijk.
Dit aantal werd nochtans niet opqenorncn.

VRAAG,

Ecn Commisslclld wenst te vcrnemcn of, het [uist ls dat cr voor-
Iichtinqsbcdrijven zijn waar de boekhouding niet wordt bljqchouden,

ANTWOORD,

In icder voorlichtlnqsbedrl]f bcstaat cen boekhouding. Nochtans, daar
deze boekhouding slcchts in wording ls, kan hct zlch voordoen dat
zekere boekhoudingen minder ontwlkkeld en uitgebreid zijn dan andere,
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Dans ces conditions. restime que la publication des résultats de
ces essais serait de nature il créer de la confusion dans l'esprit des
cultivateurs.

QUESTION.

Un membre voudrait savoir si la Station de Phytotechnie à Gembloux
dispose maintenant des terrains nécessaires pour effectuer ses travaux.

Sous ce rapport, il demande si la coordination des travaux de la
Station est assurée avec les fermes démonstratives.

~PONSE,

La Stanon de Phytotechnie créée par l'arrété royal du 19 décembre
1950 pourra bientöt dis~r d'une partie des quelque 30 ha. de
terres qui viennent d'être acquis pour le Centre de Recherches Agro-
nomiques de l'Etat ä Gembloux.

En attendant, la Station a élé amenée il louer I ha. afin de pouvoir
commencer ses travaux de recherches et d'expérimentation. Par ailleurs,
ces' mêmes travaux sont exécutés en divers endroits. chez certains
cultivateurs,

La Station il pour mission de mettre au point les méthodes culturales
à suivre pour obtenir économiquement la meilleure productivité,

Les fermes démonstratives sont là pour montrer les meilleures
méthodes de culture el d'élevage.

La première doit expérimenter les méthodes culturales, les secondes
montrer les meilleures de ces méthodes.

J'ai donné des instructions précises afin que la coordination des
travaux de ces stations solt assurée avec les expérimentations en cours
dans les fermes démonstratives cl ailleurs dans le pays,

QUESTION,

lin membre voudrait connaitre les résultats obtenus par les fermes
démonstratives et le nombre de visites il ces fermes,

RËPONSE.

L(:s améliorations déjà réalisées dans les exploitations démonstratives
ont porté principalement sur les prairies cl sur l'équipement en matériel.

L' amélioration des prairies a été réalisée dans presque toutes les
entreprises par remploi des diverses méthodes modernes d'exploitation.

Une extension a été donnée à la production des fourrages par la
pratique des cultures dérobées ct avancées ct la culture de fourrages
verts en culture principale.

Dans le secteur de l'ê1evage on s'est efforcé d'obtenir du bétail sain
ct amélioré.

Suivant les région..s et la nature des exploitations. des machines ct
du matériel. indtspensables pour la bonne marche des entreprises, ont
été acquis,

Dans de nombreuses exploitations démonstratives des améliorations
aux bâtiments d'exploitation ont été apportées.

Les exploitations démonstratives ont été l'objet de nombreuses visites
d'écoles, d'éleveurs et de cultivateurs en groupe ou isolés. Toutefois
cc nombre n'a pas été enregistré,

QUESTION.

lin membre de la Commission désire savoir s'il est exact qu'il existe
des exploitations démonstratives dont la comptabilité n'est pas tenue.

RepONSE,

Dans toutes les fermes démonstratives. il existe une cornptablllté,
Toutefois, comme elle est en voie d'organisation, il sc peut que certaines
comptabilités soient plus rudimentaires que d'autres.
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DE ONTGINNING VAN BRAAKLIGGENDE GiWNDEN, LA MISE EN VALEUR DES TERRAINS EN PRICHE.

Arttkel 23-4 voorziet 5.000.000 frank. Er wordt voor 1953
een ontginning voorzien van 2,500 ha. met 2,000 frank toe-
lage per hectare.

Een Comrnisslelid wijst er op dat, door de urbanisatte's,
door de aanleg van vliegvelden, door de uitbreiding der
wegenis, duizenden hectaren aan de landbouw worden ont-
trokken.

Hij wijst op duizenden hectaren laagliggende gronden
die braak liggen en voldoende laag om in landbouwqrond
te worden omgezet. Er zijn hier en daar domeinen die soms
meerdere tientallen of honderden hectaren beslaan, die
waterziek zijn en die door de onwil van de eigenaars in die
toestand blijven.

De landelijke waterdienst zou deze vruchtbaar kunnen
maken, en de kosten op de eigenaars verhalen, of desnoods
de onontbeerlijke onteigeningen doen. Deze terreinen zou-
den op kaart kunnen gebracht worden met het oog op een
ontginning in een tienjarenplan.

Het groene plan.

Betreffende de pogingen in verband met het integreren
van de Europeese landbouw werd de volgende vraag
gesteld:

VRAAG,

Kan de heer Minister mi] mededelen welke. de weerslaq zou zijn op
de kleine landbouwbedrijven bij ecn verwezenlijking van ecn plan van
inteqratie van de Enropesc landbouw.

ANTWOORD.

Bi] de actuele stand van de onderhandelingen met het oog op het
verwezenlijken van een Europesc Landbcuwlnteqratle, is het mij nog
niet mogelijk een hepaald antwoord te verstrckkcn op de vraag welke
daarvan de weerslag zal zl]n op de kleine landbouwbedrijven.

Welke vorm deze integratie ook moge aannemen en in welke mate
zt] moge doorgevoerd wordcn, In ieder geval zal er ovcr gewaakt
worden dat de ievensstandaard van de kleine landbouwers zal gevrij-
waard blij vcn.

DE PACHTKWESTIE,

Door sommige leden der Commissie worden de overdre-
ven pachtprijzen aangeklaagd die bij publieke aanbesteding
worden verwezenlijkt door de cornmissies van openbare
onderstand, enz.

Een lid wijst er op dat sommige eigenaars de wettelijk
reeds verhooqde pachtprijs nog verhogen met 20 % voor
de grondbelasting.

Er wordt op gewezen dat de grondbelasting niet door de
pachter moet betaald worden en nog meer dat de grond~
belasting maar slaat op het kadastraal inkomen, dat veel.
kleiner is dan de pachtprijs. zodat die 20 % op de pacht-
prijs een overdreven verhoging van de pachtlast betekent,

Een \id klaagt over de overdreven pachtprijzen in het
Land van Herve. De landbouwers schijnen de draagwijdte
van de wet niet voldoende te kermen,

VRAAG,

Ecn Comrntsstelid vraagt dat zou aanqcdronqcn worden bij het
Ministcrte van Binnenlandse Zakcn opdat de ondcrqeschtkte openbare
l.csturcn de pachtwct bchoorlljk zoudcn tocpassen voor wat de huur-
prijs aanqaat.

L'article 23-4 porte un crédit de 5,000,000 de francs. On
prévoit pour 1953 un défrichement de 2.500 ha, à raison de
2,000 francs par hectare.

Un commissaire fait remarquer que des milliers d'hectares
sont soustraits à l'agriculture par l'urbanisation, l'aménage-
ment d'aérodromes et l'extenslon de la voirie,

Il signale qu'il y a des milliers d'hectares de terrains en
Friche, situés suffisamment bas pour être transformés en
terrains de culture. II y a des domaines s'étendant parfois
sur plusieurs dizaines ou centaines d'hectares, qui sont
imprégnés d'eau et qui restent dans cet état par la mau-
vaise volonté des propriétaires.

Le Service hydraulique régional pourrait les rendre fer-
tiles et récupérer les frais sur les propriétaires. ou procéder
à la rigueur aux expropriations nécessaires. Des cartes pour-
raient être établies de ces terres, en vue d'en assurer la mise
en valeur dans un programme décennal.

Plan vert.

La question suivante a été posée au sujet des tentatives
d'intégration de l'agriculture européenne:

QUESTION.

M, le Ministre peut-il me communiquer quelle serait la répercussion
d'une réalisation du plan d'intégration de l'agriculture eur4)péenne sur
les petites exploitations agricoles?

RÉPONSE.

A l' état actuel des négociations en vue de I\ntégralion de ragri-
culture européenne, il ne m'est pas encore possible de donnec UDe
réponse définitive il la question de savoir quelle sera Ja répercussion
sur les petites exploitations agricoles,

Quelle que soit Ja forme que prendra cette intégration et quel que
soit le degré d'intégration, il sera veillé à ce que le niveau de vie des
petits agriculteurs soit sauvegardé,

LES FERMAGES,

Plusieurs membres de la Commission dénoncent les fu-
mages excessifs qui sont appliqués en cas d'adjudication
publique par les commissions d'assistance publique, etc.

Un membre fait remarquer que certains propriétaires aug-
mentent encore de 20 %. pour la contribution foncière. les
fermages déjà légalement majorés.

Il est signalé que )a contribution foncière n'est pas à
charge du fermier. et qu'en outre elle n'affecte que Je revenu
cadastral, qui est de beaucoup inférieur aux fermages. Dès
lors. l'application de ces 20 % aux fermages constitue une
majoration exorbitante de cette charge.

Un membre se plaint des fermages excessifs appliqués au
Pays de Herve. Les agriculteurs ne semblent pas connaître
suffisamment la portée de la loi.

QUESTION.

Un membre de la Commission demande qu'il soit insisté auprès du
Ministère de l'Intérieur pour que les administrations subordonnées
appliquent comme il convient 18 loi sur le bail il ferme en matière de
fermage.



ANTWOORD.

Ik hcb rceds de gelegenheid gehad bi] mijn Colleqa van Binnen-
landsc Zaken aan te dringen opdat de onderqeschlkte openbare besturen
alle beschikkinqen van de nieuwe pachtwet nauwkeuriq zoudcn nalevcn,

Ik laat niet na mijn Collega van Binnenlandse Zaken aan rnijn vroe-
sere tussenkornst dienaanq aande IC herinncren.

Bevoeqdheid van het Departement.

Sommige commissieleden dringen aan op behandeling van
het wetsvoorstel MOles, dat ten doel heeft aan het Depar-
tement van Landbouw de rechten terug te geven die het
in leite door de oorlogsomstandigheden werden ontnomen.

De Comrnlssie heeft de indruk dat bij overeenkomsten
met andere landen de landbouw nogal eens de Iaatste plaats
bekleedt en dus wel eens opgeofferd wordt ten bate van
andere producten.

De Commissie is van oordeel dat een krachtdadiqer ver-
dediging van de landbouwbelangen en vooral in zake het
naleven der handelsakkoorden wel mag gevraagd worden.

Wens van de Comrnissie
In zake de aanwezigheid van de Minister van' Landbouw

op de Beneluxconferenties.

De: Commissie van Landbouw is zeer verwonderd geweest
over het Ielt dat de heer Minister van Landbouw niet aan-
wezig was, zelfs niet uitgenodigd was. op de laatste confe-
rentie van de Beneluxlanden, waar de lonen en dus ook de
lonen in de landbouw werden gediscuteerd.

De ganse: Commissie: drukt de weris uit dat telkenrnale
een conferentte der Beneluxlanden. vraagstukken van eco-
nomische aard behandelt, de heer Minister van Landbouw
daarop zou uitgenodigd wordcn.

Europese Organisatie voor Economische Samenwerkinq.

Samenwerking:
In het verslag der begroting van landbouw 1951 schreef

de: verslaqqever. de heer E. Maes : « Een doodsgevaar
betekent het voor onze land- en tuinbouw, moest de « libe-
ratie » van de ruilhandel, waartoe de: Raad van de E.O.E.S,
besliste op 7 [uli 195D, zonder onderscheld doorgevoerd
worden.

» De deelnernende landen verboaden er zich toe, binnen
een bepaalde termijn. lopende van het ondertekenen af van
een akkoord dat een Europese Betalingsunie zou in het
leven roepen. minstens 60 % van hun private invoer ko-
mende uit andere deelnernende staten vrij te geven. Deze
60 % van de waarde der inqevoerde waren in 1948 moest
bereikt worden in elk der voorziene sectoren :

:IJ I n de sector der landbouw- en voedingswaren;
» 2° de sector der grondstoffen;
» jo de sector der afqewerkte producten,

» De vrijgave sluit in zich dat elke hoeveelheidsbeper-
king van invoer voor de kwestteuze waren verboden wordt.
Aan niemand ontsnapt, welk gevaar dat deze vrijmaking in
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RÉPONSE.

Je suis déjà intervenu auprès de mon Collègue de l'Intérieur, alin
que les administrations publiques subordonnées respectent scrupuleu-
sement toutes les dispositions de la nouvelle lot sur le bail à ferme.

Je ne manquerai pas d'intervenir à nouveau auprès de mOD Collègue
de l'Intérieur.

Compétence du Département.

Certains membres de la Commission insistent pour que
soit discutée la proposition de loi de M. Maes, dont le but
est de restituer au Département de rAgriculture les pré-
rogatives qui lui ont été enlevées en fait à la faveur de la
guerre.

La Commission a l'impression que dans les conventions
avec les pays étrangers, l'agriculture est souvent reléguée
au dernier rang, et qu'elle est sacrifiée aux intérêts d'autres
secteurs.

La Commission estime devoir réclamer plus de vigueur
dans la défense des intérêts agricoles, lorsqu'il s'agit d'ap-
pliquer les accords commerciaux.

Vœu de la Commission
en ce qui concerne la prêseace du Ministrede l'Agriculture:

aux conférences de Benelux.

La Commission de l'Agriculture a été très êtonnêe du
fait que M. le Ministre de l'Agriculture n'était pas pr-ésent,
parce que non invité, à la dernière conférence des pays
Benelux. où ont été discutés les salaires, donc également
les salaires dans le secteur agricole.

La Commission, à l'unanimité, exprime le désir de voir
inviter M, le Ministre de ]'Agriculture à toutes les confé-
rences des pays Benelux, traitant de problèmes écono-
miques.

Organisation Européenne de Coopération Economique.

Coopération
M. Maes, rapporteur, s'exprimait en ces' termes dans son

rapport sur le budget de l'agriculture pour 1951 : « Ce
serait la mort pour notre agriculture et pour notre horti-
culture si l'on devait réaliser sans aucune discrimination
la « libération » des-échanges décidée par le Conseil de
l'O.E.C.E. le 7 juillet 1950.

» Les pays participants se sont engag-ês à libérer au
minimum 60 % de leurs importations privées en provenance
desputres Etats participants dans un délai déterminé,
prenant cours à dater de la signature d'un accord qui
créerait une union européenne des paiements. Ces 60 %
de la valeur des marchandises importées en 1948 devraient
être atteints dans chacun des secteurs prévus, au nombre
de trois:

» 10 le secteur de l'agriculture et de l'alimentation;
» 20 le secteur des matières premières;
» 30 le secteur des produits finis.

» La libération suppose l'interdiction de tout contmqen-
tement des importations des marchandises en question. n
n'échappera à personne que cette libération comporte un
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zich sluit voor onze land- en tuinbouw. Voor wat betreft
de vrijgave tot 60 % welke doorgevoerd werd. mag niet
gezegd worden dat zij geschiedde zonder zekere grote na-
delen aan de land- en tuinbouwsector te berokkenen. »

Inderdaad heeft de vrijgeving uiterst zwaar gewogen op
sommige sectoren, We vernoemen de Iruttteelt. die door de
massale invoer van citrusvruchten en andere Irultsoorten
zeer te lijden heeft. terwljl de uitvoerende landen daarbi]
reuzenzaken maken.

Wij wijzen op de Iiberatie van kaas, waarvan de pro-
ductie thans slechts door subsidies kan in stand gehouden
worden. Wij wijzen op het probleem der snijbloernen, op
de vrijgave van de tomatenpuree. geconserveerde groenten
en fruit. Wij wijzen er op dat juist door deze vrijgevingen
de kleine boeren, tuinbouwers en bloemenkwekers getroffen
werden. en daarom is de weerslag er van des te gevoeliger.
des te pijnlijker.

Het antwoord op een vraaq door een commissielid gesteld
nopens de terugtrekking van sommige landen van bepaalde
producten van de lijst der vrijqeqeven producten bewijst
ons dat Duitsland. Nederland. het Verenigd Koninkrtjk en
Frankrtjk zich hever tljdelijk uit de E.O.E.S. teruqtrokken
dan de getroffen sectoren in hun eigen land te laten ten
onder gaan. En vooral het slot : « om Itnancfële redenen
waren enkele landen er nooit toe gehouden hun ltberalisatie-
verplichtingen ten volle na te komen ». zodat er al niet veel
landen meer overbleven. die al hun verplichtinqen hebben
nageleefd. Het is ons dunkens noodzakelijk de toestanden
voor die sectoren eens te hèrzien.

VRAAG.

Een Commisslelid zou graag vernemcn welkc landen, die dccl nit-
maken van de E.O.E.S., een gedeelte van de vrijgegeven producten
lerug hebben ingetrokken. Wanneer en voor wclke producten gesc~iedde
dil?

ANTWOORD.

Aange:z:ien he: Departement van Landbouw zich slcchts bezlq houdt
mel de vrijqcvinqen op landbouwgebied in hel kadcr van de KO.E.S.
en niet mel de alqemene bcqinselcn, ressortecrt de vraaq qestcld door
het achtbaar lid eerder onder de bevoeqdheid van het Ministerie van
Buitenlandse Handel (Belgische Administratie voor Economischc sa-
menwerking) ,

Ziehier nochtans cnkcle- inlichtingen bctrcffende hct opqeworpen
vraaqstuk.

A. _. Lijst der landen die vrijget:ingen hebbcn teruqgetrokken.

<1) West-Duitsland, sinds Maarl 1951 tot clndc Maart 1952.
b} Ncderland, van Oktober 1951 tot einde Februari 1952.
c] Vereniqd Koninkrijk. sinds Dcccmbcr 1951.
d} Frankrljk. stnds Februarl 1952,

Van hogergenoemde landen hcbbcn slcchts Duitsland en Nedcrland
sinds meerdere maandcn hun toestand verbcterd 01' hel gebied der
ruilverrichtingen in het kadcr van de E.O.E,S.

Voor wat Frankrijk bctreft. werd het quasi Iota al der landboupro-
dukten opnieuwaan de liberalisatic ontrokkcn en globale contingenten
wordcn clk trimester vastqesteld vonr deze nrodukten. Deze globale
contingenten wordcn alsdan verdceld tusscn de ledcn-landcn van de
E.O.E.S. op basrs van de vrocçcr vcrrichtc handel.

W<Jt hct Verenigd Koninkrijk aanqaat, dit land hecft zijn vrijqc-
vinqspcrccntaqc voor landbouwproduktcn teruggebracht van 86 % (No-
vernbcr 1951) tot 50 % {Maart 1952).

De volqcndc landbouwproduktcn wcrdcn opnicuw aan de libera-
lis.llie onttrokkcn

schapcn:
geiten;
varkcns:
gezouten en gedroogd vlces:
vis [anderc dan haring. tonijn, zalm, sardijncn, pilchard);

kaas:
honing;
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danger pour notre agriculture et pour notre horticulture.
Quant à la libération allant jusqu'à 60 %, on ne peut dire
qu'elle s'est faite sans occasionner grand mal à notre agri-
culture ainsi qu'à notre horticulture. »

En effet, cette libération a été fort préjudiciable à cer-
tains secteurs. Citons notamment la culture fruitière. qui
souffre fortement des importations massives d'agrumes et
autres fruits, tandis que les pays exportateurs font des affai-
res d'or.

Signalons la libération des fromages, clont la production
se maintient à coups de subsides. Signalons le problème des
fleurs coupées, la libération de la purée de tomates, des
léqumes et fruits en conserves. Signalons encore que ce
sont précisément les petits fermiers, horticulteurs. et pro-
ducteurs de fleurs qui ont été touchés par ces libérations.
C'est pourquoi J'incidence en est d'autant plus sensible et
pénible.

Il résulte de la réponse fournie à une question d'un Com-
missaire, concernant le fait que certains pays ont retiré
plusieurs produits de la liste des produits libérés. que l' Alle-
magne. les Pays-Bas. le Royaume-Uni et la France ont
préféré se retirer provisoirement de rO.E.c.E. plutôt que
de voir ruiner les secteurs touchés, dans leur propre pays.
Surtout la phrase finale : e: pour des raisons financières,
certains pays ri'ont- jamais été tenus de respecter entière-
ment leurs obligations en matière de libérations », implique
qu'un petit nombre de pays seulement ont observé tous
leurs enqaqements. Il nous semble nécessaire de revoir les
situations pour ce secteur.

QUESTION.

Un membre de la Commission désirerait savoir quels pays de
J'O.E.C.E. ont retiré une partie des produits précédemment libérés
du bénéfice de la libération. A quel moment ct pour quels produits
cela a-t-il eu lieu?

RÉPONSE.

Comme le Département de J'Agriculture ne se préoccupe gue de
l'aspect agricole des libérations dans le cadre de rO.E.C.E. ct non
des principes généraux. la question posée par l'honorable membre
ressortit plutôt à la compétence du Ministère du Commerce Extérieur
(Administration Belge de Coopération Economique).

Voici cependant quelques renseignements se rapportant au problème
soulevé.

A, - Liste des p"ys ayant opéré des retrnit» de libération,

a) Allemagne, depuis mars 1951 jusqu'à fin mars 1952.
b) Pays-Bas. d'octobre 1951 à fin février 1952.
cl Royaume-Uni. depuis décembre 1951.
d) France, depuis février 1952.

Parmi les pays précités, seuls J'Allemagne et les Pays-Bas ont rétabli
depuis plusieurs mois leur situation en matière de libération des
échanges dans le cadre de J'O.KC.E.

Pour cc qui regarde la France, la quasi-totalité des produits aqrlcoles
ont été retirés du bénéfice de la libération et des contlnqcnts globaux
~ont fixés chaque trimestre pour ces mêmes produits. Ces contingents
globaux sont alors répartis parmi les pays membres de rO.E.c.E.
rur la base du commerce pratiqué antérieurement.

Quant au Royaume-Uni, il a ramené son taux de libération pour
;cs produits agricoles de 86 % (novembre 1951) à 50 % (mars 1952).

Les produits agricoles qui ont été retirés du béoéfice de la libération
sont:

l'espèce ovine;
l'espèce caprine;
l' espèce porcine;
la viande salée et séchée:
le poisson (autre que le hareng, le thon, le saumon, la sardine, le

pilchard);
le fromage;
le miel;



darmen:
Ivoor; ,
erwten en bonen (gedroogde bonen bhjven vrijgegeven);
verse druiven;
verse vijgen;
asperges;
wortelen:
bloemkolen:
chicorei (witloof blijft vrijgegeven);
andijvie:
sla:
paddestoelen ( verse) ;
uien:
vroeqe aardappcleu (verse);
radijzen;
tomaten;
rapen:
amandelen:
peren:
kersen [uitqezonderd deze bewaard in S02);
andere steenvruchten:
aardbeien:
meloenen:
bessen en ander inlands frult:
pcper:
moutextracten:
koolraadolte, olijfolie. sesamzaadch e, sojaolie;
vtsolie (uilgczonderd levertraan}:
tuinbouwzaden [tabakzaad, hennepzaad, rtcmusznad en mcloenenzaad

blijven vrijgegeven);
wijmen, riet,
walviswit:
vleesextracten;
vices in dozen:
leverpastet in dozen:
vlsconserven:
cacaoboter, cacaopoeder:
maltose, lactose:
sulkerijen:
deegwaren in dozen:
tomatenconservcn (uitgezonderd deze in pckel of in azijn);
qroentenconserven:
frultconserven:
fruitsappen;
water en ils.

Om financiële redenen waren enkele landen cr nooit loc gehouden
hun ltberalisarlc verplichtinqen ten volle na te komen. Deze zijn Oosten-
rijk, Denemarken, Gnekenland, Ijsland en Turkije.

VRAAG.

Ecn Commissielid verlangt tc weten waar België staat inzeke de hbc-
ralisatie van de handel voor wat de sector der landbouwprodccten
aangaat.

Het verlangt te weten indien van België in dit verband noq verdere
vrijqave zal worden verlangd.

ANTWOORD.

Wat België betreft, zlet de vrijmaking van de handel inzake land-
bouwproducten, die thans ± 60 % van de invoerhandcl vertcqenwoor-
digt van 1948. genomen als relercnttejear door de E.O.E.S .• cr thans
als volgt uit

N" van het
toltarief PRODUCTEN

I. --- Levende dieren.
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les boyaux.
l'ivoire;
les pois et les haricots (sauf haricots secs);
les raisins frais.
les figues fraîches:
les asperges;
les carottes;
les- choux-fleurs:
la chicorée (le wnloot res-te libéré);
les endives;
les salades;
les champignons (frais);
les oignons;
les- pommes de terre nouvelles (fraiches);
les radis;
les tomates:
les navets;
les- amandes;
les poires;
les cerises (sauf celles conservées au CO');
autres fruits à noyau;
fraises:
les melons;
baies Cl autres fruits indigènes;
poivre:
extraits de malts;
huile de colza. d'olive. de sésame. de navette. de soja;
huile de poisson (sauf huile de foie de morue);
semences horticoles (les semences de tabac. de chanvre. de ricin cl de

melon restent libérées);
osiers. roseaux;
blanc de cétacé;
extraits de viande;
viande en botte:
pâlé de foie en conserve;
poisson en conserve;
beurre de cacao. Cacao en poudre;
maltose. lactose;
sucreries:
pâles alimentaires en boite;
tomates en conserve (sauf celles en saumure ou au vinaigre);
légumes en conserve;
jus de fruits;
eaux ct glace.

Quelques- pays. pour des raisons financières. n'ont jamais été tenus
de rcmplir au maximum leurs obligations de libération. Cc sant l'Autri·
che, le Danemark, la Grèce. l'Islande el la Turquie.

QUESTION.

Un membre de la Commission désire savoir où en est la Belgique
en matière de libération du commerce. pour cc qui concerne le secteur
des produits agricoles.

Il désire apprendre si la Belgique sera encore invitée à libérer davan-
tag e en ce domaine.

RéPONSE.

En cc qui concerne la Belgique. la libération des échanges en matière
agricole s'étend actuellement aux prodults suivants, qui représentent
± 60 % du commerce d'importation de l'année 1948. prise comme année
de référence par rO.E.C.E.

N° du tart]
douanier PRODUITS

1. -_. Animaux vivan/s.

ex lb Slachtpaarden (met uitzondcrtnq van vculcns}, ex lb Chevaux d'abattage (il l'exclusion des poulains).
2 Eeels. rnuilczcls, murldtcrcn, 2 Anes, mulets. bardots.
4 Schapen. 4 Espèce ovine.
5 Getten. 5 Espèce caprine.
7 Konijnen (tamme) . r Lapins domestiques.
8 Levend pluimvcc. 8 Volaille vivante.
9 Levend wild. 9 Gibier vivant.

10 Honden. 10 Chiens.
11 Bijen. li Abeilles.
12 Niet vermeldc levcndc diercn, 12 Animaux vivants non dénommés.

JI. - VIces.

13il2
13b

Bevroren vlecs van rundvee,
Schapenvlces, vers en bevrorcn.

11. _ .. Viandes.

13112
j3b

Viande bovine congelée.
Viandes ovines, fraîche et congelée.
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Nr van het
toltarief

45
46
49b
50c2
50g1
SOg3
SOhl

ex 5Dh3D
51
52
53

PRODUCTEN
13c2
11
15
16

Bevroren varkensvlees.
Geslacht pluimvee.
Dood wlld,
Ander vers, qekoeld of bevrorcn vlees (met uitzondering

van spek).

III. -. Vis.

19<1 Zoetwatervis.
IV. - Zuivelproducien, eïeren, honig.
Kaas.
Eieren van wlld.
Natuurhontq.

26
27a2
28

40
41
42
H

VI. -- Levende plenten CIl producten van de bloementeelt.

Bollen, knollen, wortelstokken, enz.
Stekken en entcn.
Levende planten.
Loof, bladeren, twijgen. enz,

VIL - Groenten. eetbere planten. enz.

Paddenstoeien .en truffels.
Olijven en kappers.
Pootaardappelen.
Rapen.
Kornkommers.
Pompoenen en derqelijke.
Verse artisjokken.
Venkel, lombok en Spaanse peper, enz.
Gedrooqde peulgrocntcn.
Gedrooqde groenten en mocskruiden.
Mantokwortels, arrowroot, enz.

VIII. - Fruit.

54 Troplsch fruit (dadels, bananen, cocosnotcn. enz.}.

55
56
57b
58
60al
62

Sinaasappelen, citroenen en dergelijke.
Vijgen.
Roujnen ea krenteo.
Arnandekn. noten, kastanjes, enz.
Verse abnkozen.
Gedroogd fruit.

x. - Granen.

69
70
71
72
73
74

Ro-gQe.
Rijst.
Gerst.
Haver.
Maïs.
Boekwcit. gierst, enz.

XI. Prcâucten van de JJleelindustrie, enz.

78 Zemelen, kortmcel.

81
88

89

XII. - GCllßI.'skrachtige plsräen en roden. enz.

Zaaigoed.
Planten, plantendelen, gebruikt in de reukwerklndcstrie en

de qeneeskunde.
Planten, plantendelen en zaden voor voedinq van mens

en dier.
Stro.
Groenvoeder en drooqvocder: voederbieten en andcre voe-

derwortelen.

90
91

95

XIV ... - Ruwe pro.lucten v<ln plantaardige oorsprong.

Plantaardige stoffen gebruikt in de mandenrnakerl]. enz.
(wijmen).

XV. - Vetstoffen. vetten, enz.

lOO Reuzel, qanzenvet, enz.

[ 58 ]

N~ du tarif
douanier

45
'16
-f9b
50e2
SOgl
50.113
50hl

ex 50h3D
51
52
53

PRODUITS
13c:2
14
15
16

Viande porcine congelée.
Volaille tuée.
Gibier tué.
Autres viandes. fratehes, réfrigl!ries ou congeltts là l'excep-

tion du lard).

19u

HL .- Poissons.

POiuOIlS d'eau douce.
IV. - PrPduits laitiers. œuf s, miel.
Fromage.
Œufs de gibier.
Miel naturel.

26
2782
28

40
41
42
1'f

VI. - Plantes vivantes et produit. de la floriculture.

Bulbes. tubercules. oignons il fleurs. etc.
Boutures et greffons.
Plantes vivantes.
Feuillages, feuilles. rameaux. etc.

VII. - Légumes. rllänes comestibles, etc.

Champignons et truffes.
Olives et câpres.
Plants de pommes de terre.
Navets.
Concombres.
Courgettes ct similaires.
Artichauts frais.
Fenouil. poivrons. piments et similaires.
Légumes il cosse. secs.
Légumes el plantes potagères il l'état sec.
Racines de manioc. d'arrow, etc.

VIII. - Fruit» comestibles.

5-1

55
S6
57b
5S
60,11
62

fruits des pays tropicaux (dattes, bananes. noix de coco,
etc.).

Oranges, citrons et fruits similaires.
Figues.
Raisins secs.
Amandes. noix. châtaignes. etc.
Abricots frais.
Fruits à l'état sec.

X. - Cërëele».

69
70
71
72
73
74

Seigle.
Riz.
Orge.
Avoine.
Mais.
Sarrasin, millet, etc.

78
XI. - Produits de la minoterie. etc.

Son, remoulaqes.

80J
88

89

XII. - Semences, plant-e.s médicineles, etc.

Graines el fruits à ensemencer.
Plantes et parties de plantes utilisées en parlumerte cu en

médecine.
Plantes. parties de plantes ct graines à usage alimentaire

ou fourrager.
Paille.
Fourraqes verts ou secs; betteraves ct autres rscines four-

raqëres,

90
91

95

XIV. - Produits bruts d'origine Q~éttJ.e.

Matières végétales employées en vannerie, etc. (osier).

100

XV. - Corps gras. graisses. etc.

Saindoux. graisse d'oie, etc,
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1<)1
163
165
168

XXIII. -- Resten en afval [lan de ooedingsirulustrie,

Vlees- en vismeel,
Bietenpulp.
V ocderkoeken.
Plantaardlqe afval voor de voeding van dicren. niet eiders

vernoemd.
Vcevoeders samenqcstcld met melasse.
Bereld voedsel voor dicren. niet elders genoemd.

169
170

XXIV. _. T'ebuk.

171 Ruwe of nïet-bewerkte tabak.

Het aehtbaar lid gelieve op te merken 'dat zekere producten van de
voedinqsindustrre [worstea, vleesconserven. suikergoed, groemencon-
serven, meel en aardappelbloem) eveneens werden gelibereerc!. Deze
kwestie valt nochtans onder de bevocgdheid\ van het Departement van
Econornische Zaken (Voedingsindus1:rieën).

Het ligt niet in de bedoeling van het Departement van Landbouw
éénzijdiq andere landbouwproducten vrij te qcven.

Diverse vragen.

Door verschillende cornmtssieleden werden nog een reeks
vragen gesteld, waarop hiernavolqend wordt geantwoord :

VRAAG,

Een Commissielid wenst te vernemen of de landbouwvoordracht-
qevers de films en projecüetoestellen kunncn qcbrulken die ter bcschlk-
king zijn in hct Departement.

Mocht dit niet het gevaJ zijn voor de projectlctoestellen dan kendc
het lld graag de hoedanigheid der agenten die qelast zijn met het qcbruik
dezer toestellcn.

ANTWOORD.

De landbouwfilms kunnen gebezigd worden door de landbouwvoor-
drachtqevers: de projectietoestellen echter niet.

Deze kunnen alleen gebruikt worden door de ambtenaars van het
Departement die hun arbeidstcrreln hebben in de provincie, voor de-
welke hct toestel werd toeçewezen. Deze ambtenaars zijn : de veeteelt-
consulenten; de zuivelconsulenten: de veeartsenäkundiqe inspecteurs; de
Rijkslandbouwkundiqen: de landbouwhuishoudconsulenten;de Rijks-
tuinhouwconsulenten, de inspecteurs van de Plantenziektenkundige
Dienst; de ingenieurs van de Landelijke Waterdieust en de consulenten
in boerderijbouwkunde.

De toestelleu worden bediend door operateurs. die worden gekozen
onder de assistenten van de veetceltconsulenten en de technische helpers
der Rijkslandbouwkundiqcu.

VRAAG.

Een Cornmissielid zou graag vcrnemen hoever het staat met de
onderhandelingen die met het Departement van Financlén wordeu
geveerd met het oog op de alschaffinq van de factuurtaks die betrck-
king heeft op werken uitgevoerd door landbouwcoöperatleven voor
hun leden,

ANTWOORD,

De afschafflnq van deze taks is op dit ogenblik ter studie bij het
Ministerie van Financiën.

Mijn Departement zal met nalaten tussenbeldç te komen opdat zo
spoediq moqelijk ccn oplossing aan dit problcem zou kunnen worden
gegeven,

VRAAG,

Meent de heer Mtnlster dat de kllometercontingenten voorzien voor
de agenten van de buitendlensten van het Departement toerelkend z ljn
orn deze agenten toc te laten hun vulqarisatiezèndinq op passende wijzc
te volbrengen 1
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N· du tarif
douanier PRODUITS

162
163
165
168

XXIII. - Résidus et déchets des industries alimentaires.

Parines de viande et de poisson.
Pulpes de betteraves.
Tourteaux.
Déchets non dëncmmés. pour l'alimentation des animaux.

169
170

Préparations fourragères mélassées.
Autres aliments préparés pour les animaux.

171

XXIV .. -.- Tabac s,

Tabacs bruts ou non fabriqués.

L'honorable membre voudra bien noter que certaines préparations
alimentaires (saucissons, conserves de viande, sucreries, conserves de
légumes, farines et fécules] font l'objet de mesures de libération- Toute-
fois, cette question relève <le la compétence du Département des Affaires
Economiques (Industries Alimentaires).

Il n'entre pas dans Ies antenäons du Département de l'Agriculture
de libérer unilatéralement d'autres produits agricoles.

Questions diverses.

Diffèrents membres de la Commission ont encore posé
une série de questions, auxquelles il est répondu ci-après :

QUESTION.

Un membre, de la Commission désire savoir si les conférenciers agri-
coles peuvent utiliser les films ct les appareils de projection disponibles
au Département.

Si cc n'est pas le cas pour les appareils de projection, le membre
aimerait connaître la qualité des aqents qui sont préposés fi l'utilisation
de ces appareils.

RePONSE.

Les films agricoles peuvent être utilisés par les conférenciers agri-
coles; les appareils de projection pas.

Ceux-ci peuvent uniquement être utilisés par les fonctionnaires du
Département qui exercent leur activité dans la province pour laquelle
I'apparcü est désigné, Ces fonctionnaires sont: les conseillers de laiterie;
les inspecteurs vétérinaires; les agronomes de l'Etat; les conseillères
ménagères agricoles; les conseillers d'horticulture; les inspecteurs du
Service Phytopatboloqique: les inyénieurs du Service Hydraulique
Agricole et les consetllers du génie rural.

Les appareils sont manipulés par des opérateurs choisis parmi les
assistants des conseillers de zootechnie ct les aides techniques des agro-
nomes de l'Etat.

QUESTION.

Un commissaire voudrait savoir où en sont les pourparlers avec le
Département des Finances au sujet de l'abolition de la taxe de facture
se rapportant aille travaux effectués par les coopératives agricoles
pour leurs membres?

R~PONSE.

L'abolition de cette taxe est â l'examen au MUlistêre des Finances.

Mon Département ne manquera pas d'intervenir pour qu'une solution
soit donnée il ce problème aussi rapidement que possible.

QUESTION,

M. le Ministre estime-t-Il que les contingents kilométriques prévus
pOUT les agents des services extérieurs du Département sont suffisants
pour permettre à ces agents d'accomplir, d'une façon adéquate, le Ill'

mission de vulqarlsatlon 1
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ANTWOORD.

Het globaal kilornetercontinqent waarover het Departement, ieder
[aar, met akkoord van de heer Mtrnster van Flnanclën kan bescblkken,
wordt als volgt verdeeld :

1. Voor elke betrekking die dlenstrelzen vergt en uitqeoefend wordt
door een aqent-eiqenaar van een persoonlljk autortjtulq, wordt een
kilometerplafond toeqekend, met inachtnernlnq van de aard der functle,
de daaraan vastztttende reisnoodwendiqheden en de uitqestrektheid vall
de actiesfeer:

2. Wat na aftrek der voormeldc indlviduele continqenten op het
globaal contingent overblijlt, wordt op een « ktlometerreserve » gebracht,
op dewelke de later te verlenen indlviduele continqenten aanqerekend
worden, namelijk met het oog op de uitvoerinq van speciale en onvoor-
zlene opdrachten of noq ten gerieve van reizende aqcntcn, die in de
loop van het [aar eiqenaar worden van een persoonlijk autorijtuig.
De boven de individuele continqentcn verreden kilometers kunnen ook
op die reserve geïmputeerd worden, in de mate dat zij onafwcndbare
verplaatsinqen betreffen tot vervulling van uitzonderlijke en onvoor-
zie nbare taken.

Tot nog toe heeft de tocpasslnq van dit stelsel volledtqc voldocnlnq
qeschonken: de vulqarisatiepolitiek van het Departement werd er ntet
door gehandicapeerd.

VRAAG.

Een Commlsslelld vraagt welke de verbintenlssen z ijn die door België
werden aangegaan op de Confercntle van Rome ?

ANTWOORD.

lk houd cr aan de aandacht van het achtbaar lief te vcstiqen op het
felt dat de kwcstics die in Rome besproken werden onder' de bevoeqd-
heid vallen van het Mlrnsterie van Buitenlandse Zaken.

Ik Iaaq ruet na de vraag van het achtbaar lld aan mijn collcqa van
Buttenlandse Zaken over te maken.

VRAAG.

Ecn lid zou graag. in extenso, het bedrag kermen van de Marshall-
kredieten bestemd voor de verschillende sectoren van de landbouw.

ANTWOORD.
19'18-1949 (1) :

GiEfen: 2,987,000.000 frank voor de bouw van hct Patholoqisch Insti-
tuut van de Veeartsenljschool, te Gent.

8,000,000 frank voor de bouw van cm proefhoevc voor rekening
van voormelde scheel.

Leninçen : Een bedrag van 50.000.000 frank werd in de burtcnqewone
begroting lnqeschrevcn : te dien tijde werden deze kredieten door het
Departement van Openbare Werken beheerd. Aileen dlt Departement
kan dus het bedrag laten kennen dat werd bestced voor diverse doel-
einden voorzien dOOT de beqrotinqswet.

Ik heb niet naqelaten bij mijn collega van Openbare Werken hier-
omtrent inlichtingen in te winnen. Ik zal ze na ontvangst onmiddclijk
aan het achtbaar Iid laten geworden.

1919-1950 :
Nihil.

1950-1951 :
59.300.000 frank voor de opvoering der productiviteit van de

landbouw, inqeschrcvcn in de buitengewone begroting van 1952.

Bijt:<mderheden. allngaarlde fret gebruik er van;
I. Verbetering van grasland en ultbreidmq van de maïs-

teelt ,,, '.' ,. " fr. 50,200.000
2. Vulgarisatie der bestrijding van onkruld, ziekten,

insccten en andere vijanden der teclten 9,100,000

Algemeen totaal fr. 59.300,000

(l)' [aar dat betrckklnq heeft op het fiscaal [aar van bestuur van het
Marshallplan.
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RÉPONSE.

Le contingent kilométrique global dont Je Département peut disposer.
chaque année. avec l'accord de M. le Ministre des Finances, est réparti
de la façon suivante: .

I. Pour chaque fonction postulant des déplacements de service el
occupée par un agent qui est propriétaire d'un véhicule automobile
personnel, il est accordé un plafond kilométrique en tenant compte
du caractère de l'emploi. des nécessités de déplacement y afférentes
et de l'étendue du rayon d'activité;

2. Ce qui reste sur le contingent global. après défalcation des
contingents individuels susvisés, est versé dans une «réserve kilo-
métrique» sur laquelle sont imputés les contingents individuels â
octroyer ultérieurement. notamment pour l'exécution de missions spé-
ciales et imprévisibles, ou encore au nom d'agents itinérants, devenus
propriétaires d'un véhicule automobile dans. le courant de l'année. Les
kilomètres parcourus en dépassement des contingents individuels peu-
vent également être imputés sur cette réserve dans la mesure oü ils
se rapportent fi des déplacements indispensables pour l'accomplissement
cie tâches extraordinaires et imprévisibles.

A ce jour, l'application de ce système a donné entière satisfaction:
il n'en est pas résulté de handicap pour la politique de vulgarisation
du Département.

QUESTION.

Un membre de la Commission de l'Agricultllfc demande quels sont
les engagements pris par la Belgique il Rome?

RÉPONSE.

Je tiens il attirer ]'attcntlon de l'honorable membre sur le fait que les
questions discutées il la réunion de Rome sont de la compétence du
Ministère des Affaires Etrangeres.

Je ne manquerai pas de transmettre la question de l'honorable membre
it mon collègue des Affaires Erranqëres.

QUESTION.

Un commissaire aimerait connaître, in extenso, le montant des crédits
Marshall destinés aux divers secteurs de l'Agriculture.

RßPONSE.
1918-1949 (1) :

Dons: 2,987.000,000 de francs pour la construction de l'Institut Patho-
logique de l'Ecole Vétérinaire, à Gand.

8.000.000 de francs pour la construction d'une ferme expérimentale
de l'école précitée.
Prêfs: Un montant de 50.000,000 de francs il été inscrit au budget

extraordinaire; à cette époque, les allocations en question étaient gérées
par le Département des Travaux Publics et sa comptabilité peut seule
faire connaître le montant réellement dépensé pour les fins prévues par
la loi budgétaire.

Je n'ai pas manqué de demander à mon collègue des Travaux Publics
des renseignements it cet égard. Je ne manquerai pas de les faire parve-
nir, dès récepton, à l'honorable membre.

1949-1950 :
Néant.

59,300,000 francs en vue de l'accroissement de la productivité
de J'agriculture, inscrits au budget extraordinaire de l'année 1952.

Dêteil de l'affecfation:
1. Amélioration des prairies et extension de la culture du

maïs fr. 50,200,000
2. Vulgarisation de la lutte contre les mauvaises herbes.

maladies, insectes et autres ennemis animaux des cultures. 9.100,000

Total général ... fr. 59,300,000

(1) Année se rapportant à l'année fiscale de l'administration du plan
Marshall. .



VRAAG.

Van de Marshallkredleten werden 50.200,(ll)() frank aanqeweud voor
de verbetering van grasland en van de maisteeh.

Een commissielid zou gaarne vernernen hoe die 50.000.000 frank
daartoe kunnen gebruikt worden. Het betwlst nlet de noodzakelljkheld
van de graslandverbetering. maar had graag gezien dat een deel van
die gelden aanqewend werd voor de rendabtliteitscontröle der melk-
koesen, die jamrner genoeg geen uitbreiding kan nernen bi] gebrek aan
kredleten,

ANTWOORD.

Zoals geantwoord wcrd op de parlementaire vraag nr JO, a. is Cr

50.200.000 frank van het totaal krediet van 59.300.000 frank voort-
komende van de hulp E.R.P. 1950"1951 (M.S.A.) voorzlen voor de
verbeterinq van de welden en de uitbreiding van de maïsteelt,

Dit krediet is verdeeld als volgt:
Verdeling van het krcdiet (gebeurlijk te wijzigen volçens de nood-

wendiqheid] .

I. - Wetdeverbeterlnç en uitbreiding van de maisteelt.

Vulgarisatie.

Vorming voordrachtqevers en voordrachten
Projectietoestellen en filmen
Publtcanes en vlugschriften

fr. 2,800,000
2.500.000
4.000.000

Fr. 9,300.000
a) Weidcucrbetering.

Vermenigvl1ldiging van graszaden fr.
Demonstretievelden ...
Tussenkornst voor hel schcuren en herbczaaicn van welden.

2.000.000
5,018.762

30,881.238

Fr. 37.900.000
b) Uitbœide» uan de metsteelt,

Demonsrratievelden ... fr.
Aankoop van ooqstmachincs ...
Tussenkomst voor het bouwcn van maïsdrooqschurcn

400.000
600.000

2.000,000

Fr. 3.000.000

Il. - Vulgarisatie van onkruidbestrijding.
andere dierlijke vijanden der teeken.

Dcmonstrattevelden .. ,
Brochures en vlugschriften
Voordrachtcn _..

van zicktcn. insecten en

Ir. 5.260,000
3.200,000

640,000

Fr. 9,100,000

Er dicnt aanqcstipt dat hct in 1952 niet bcnuttiqdc dccl van dit
krcdict, automatisch mag ovcrqedraqcn wordcn bi] hct eindc van hct
dienstjaar,

Een vcrbctcrdc voederproductie ls van het grootste belang. aanqczien
zij 50 % van de landbouwoppervlaktc tnncemt en zij de sector is die
de mceste gelegenheid bicdt voor cen hoqcrc opbrengst ter ontlastinq
van onze krachtvocdcrnnport, die voor hct rnercndecl in dollars rnoet
bctaald worden.

Dit programma heeft de versnippering van de krachttnspanntnq willcn
vcrrnijden. Het komt zckcr ten goede aan alle landbouwbednjven in
het land en niet hct minst aan de kleine bcdrijven, waar de rundvcc-
exploitatie van grole betekenis is.

VRAAG.

Wclkc zal. steuncnd op de verdelinq der kredictcn van de dicnstjarcn
J951 en J952 en rekening houdcnd met de verhoging der budgetaire
vooruitaichten, hct aandcel zijn. dat zal worden toeqcwezen aan de
Belgische Boercnbond en aan hct Landbouwkundig Ïnstituut van Leuven,
in de kredtetcn voorkorncnd onder:

Art. 20-1. - Prcmiën aan de melkvoortbrençst:
Art. 22-\. - Toclaqen voor hct naschools landbouw-, tuinbouw,- en

landbouwhuishoudonderwijs;
Art. 23-2. - Toclaqen voor de vrije stations;
Art .. 23-3. - Bodemkundiçc ontledinçen.
Art. 24-4·III en 2i-i-IV.
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QUESTION.

50.200.000 francs des crédits Marshall sont destinés à l'amélioration
des 'praires et la culture du maïs.

Un membre de la Commission désirerait connaître comment ces
50.000,000 de francs peuvent être utilisés à cet effet. Il ne conteste
pas la nécessité de l' amélioration des prairies, mais souhaiterait qu'une
partie de ces sommes soit utilisée pour le contrôle de la rentabilité des
vaches laitières. contrôle qui malheureusement ne peut prendre de
l'extension faute de crédits.

RÉPONSE.

Ainsi qu'Il a été répondu à la question parlementaire n" 30, a,
50,200.000 francs du crédit total de 59,300,000 francs provenant de
raide E.R.P. 1950-1951 (M.s.A.) sont prévus pour l'amélioration des
prairies et l'extension de la culture du maïs.

Ce crédit est réparti comme suit :
Répartition du crédit (à modifier éventuellement suivant les besoins).

l. - Amélioration des prairies et extension de la culture du maïs.

Vulgaâsation.

Formation de conférenciers et conférences
Appareils de projection ct films
Publications et tracts

fr. 2.800.000
2.500.000
4.000,000

9.300,000Fr.
a) Amélioration des prames,

Production de semences de graminées... fr.
Champs de démonstration
Interventions pour Je retournement et le réensemencement

des prairies ...

2,000,000
5,018,762

30.881,238

Fr. 37,900,000
b) Extension de la culture du maïs.

Champs de démonstration Ir.
Achat de machines de récolte
Intervention pour Ja construction de séchoirs à maïs à

air libre ...

400.000
600,000

2,000,000

3,000,000Fr.

II. - Vulgarisation de la lutte contre les mauvaises herbes. mala-
dies, insectes et autres ennemis animaux des cultures

Champs de démonstration
Tracts et brochures ...
Conférences

fr. 5,260,000
3,200.000

640,000

9.100,000Fr.

11 est ä noter que la partie du crédit non utilisée en 1952 peut auto-
matiquement être reportée en fin d'exercice,

L'amélioration de la production fourragère est de la plus grande
importance, étant donné que 50 % de notre superficie agricole y est
consacrée ct que ce secteur est celui où il est possible d'augmenter le
plus la production, et ainsi nous libérer de rachat de quantités impor-
tantes d'aliments concentrés 11 payer pour la plupart en dollars.

Ce programme évite l'éparpillement des efforts. Il fait bénéficier sans
aucun doute toutes les exploitations agricoles et non dans la moindre
mesure les petites exploitations, où l'exploitation bovine est importante.

QUESTION.

En nous basant sur la répartition des crédits des exercices 1951 et
1952, ct compte tenu de l'augmentation des prévisions budgétaires,
quelle sera la part de ces crédits qui ira au Boerenbond belge et à
J'Institut agronomique de Louvain sur les crédits figurant sous:

Art. 20-\. - Primes à la production laitière;
Art. 22- l , - Subventions pour l'enseignement postscolaire agricole,

horticole et ménager a\lrieole;
Art. 23"2. -- Subventions aux stations libres;
Art. 23-3. -- Analyses pédoloqiques:
Art. 21-i-III ct 21-4-IV,
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Art. 21-12. - Toelaqen aan de verzekerings- en herveraekertnqs-
maatschepr»] è n teqen de vee- en paarœnstcrfle_

Art. 21-15. - Tussenkomst bij de aankoop van landbouwmachmes
en materieel voor g~amen'ijk gebruik.

Zo het niet mogelijk ts reeds nu her aandeel te ramen dat aan hoqer-
vermelde orqanismen zal worden t~gewtzen. sou ik graag kennis
krijgen van de cijfers betrelfende de aan deze twee organismen, van
de in de begrotingen 1950 en 1951 voorkomende kredieten, verleeude
sommen.

ANTWOORD.

Art. 20-1. -- Geen enkel krediet op artike] 20-1 werd toeqekcnd,
noch aan de Belgische Boerenbond, noch aan het Landbouwinstituut
van Leuven.

Betreffende de premién aan de melkvoortbrenqst vatt op te merken
dat premtën toegekend word •••n nan de instellingen die op basis van
Belgische melk, zekere melkderivaten voortbrenqee, om deze in de
mogelijkheid te stellen de directleprijzen, vastqestcld door de Regering.
te betalen aan di:' voortbrenqers.

De toekennlnq van deze prerntën ts dus afhankelijk van hel uitbetalen
dezer dlrectieprtjzen.

Art. 22-1. - Do> Belgi.'lche Boerenbond en het Landbouwin:stituut
van de Llniversiteit van Leuven zullcn geen enkel deel, ontvanqen van
de krcdieten voorzien bij het arlikel 22-1. betrc Hende de toelagen
voor het naschools landbouw-, tuinbouw- en landbouwhuishoud-
onderwijs.

De medewerking welke de Belgische Boerenbond vedeent aan de
inrichting van het landbouwonderwîls is volledig kosteloos.

Art. 23-2. - Noch de Landbouwhoqeschool van Leuven noch de
Belgische Boerenbond onlvangen een deel van dîe kredleten,

De kredteten tocgckend aan zekere vrije onclerl:oekingsstations zijn
besternd orn het onderzoekinqswerk aan le moedlqen waarvan het pro-
gramma voorafgaandelijk deor het Nationaal Comilé voor htt Land-
bouwwetenscbappelijk Onderzoek werd onderzocht en voor goedkeuring
aan de Minlster van Landbouw werd voorgelegd.

Gedurende de dlenstjaren 1951 en 1952 werden de functionele ultgave"
dezer stations voor 50 % gesubsidiéerd.

Art. 23-3. - De Belgische Boerenbond en het Landbouwinstltuut van
dl.' Universileit van Leuven zullen geen enkcl dccl ontvanqen van de
kredieten voorzien bij het artikel 23-3 van de ~9roting van Landbouw
voor de uitvoering van bodemkundige ontledinqen.

Ik veronderstel dat de vraaç betrekking hedt op de tusscnkomst van
het Departement van Landbouw in de prijs der ontledingen uitgevoerd
door de Bodemkundige Dienst van België op aanvraaq van de land-
bouwer die ten volle qcmet van deze tussenkomst.

Arl. 24-'\-111 en 24-4-IV. -- De Belqische Boerenbond eu hel Land-
bouwkundig Instituut van Leuven zijn niet gerechtigd op l'en aandeel
in de onder artlkel :2'4-4-11I en 21-'!-IV voorkomcndc krcdieren, gedurende
de dienstjaren 1951 en 1952.

Art. 2'l-12. - Gedurcnde de dicnstjaren 1950 en 1951 hebbcn noch
de Belgische Bocrenbond noch hl'! Hoger Landbcuwinstituut van
Leuvcn genoten van een subsidie welkc voorkomt op voernoemd artikel.

Art. 24-15. - Gccn enkel krcdter op artikel 2i-15 werd tocqekend,
noch aan de Belgische Boerenbond. noch aan het Landbonwlnstituut van
Leuven.

VRAAG.

Een Comraisstelid wenst hct totaal der invoerrechten, van de aedjn-
zen en andcre hcffingc.\ te kennen die geïnd wcrden op de ingevcerde
landbouwproducten. ill 1951 en 1952.

Het lid wcnst daarbij de aard der productcn. hct volume en hct land
van herkomst te kcnncn.

ANTWOORD.

Het innen der tnvoerrcchten, der accijnzen en andcre heffingen bij de
invoer der landbouwproductcn. valt onder de bcvoeçdheid van het
Departement van Flnanctën. hetwclk eventnee! dl' gewenste inlichtingen
zou kunnen verschaffen.

Wat de vcrschillendc inqcvocrde landbouwproducten betreft, zou ik
slcchts de statisttsche gegevens kunnen aanhalen der ccrste vier en
twintig hoofdstukken van het Maanr.!elij/ts BIII/etijn over de Buitenlandse
Hendel, uitgegeven door hct Nationaal lnstituut VO()r Stetlstlek, dat,
butten de speciftcatic der vcrschtllende Inqevocrde producten, hun
volume en hun juistc waarde vcrmeldt, alsook de voornaarnste landen
van hcrkomst.

OHe gegevens zullcn aan hct achtbaar lid pcrsoonlijk ter hand gesteld
wordcn.
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Art. 21·12. - Subventions aux sociétés d'assurance et de réassurance
contre la mortalité du bétail et des chevaux;

Art. 21-15. - Intervention dans rachat de machines et de matériel
agricoles â utiliser en coopération.

S'il n'est pas possible de supputer' dès maintenant ß part qui im aux
orgaoi.smes cités plus haut. l'aimerais obtenir Jes chiffns relanfs aux
sommes allouées à ces deux organismes sur les crédits figurant aux
budgets de J950 et 1951.

R.ÉPONSE.

Art. 20-1. - Aucun crédit n'a été alloué ni au Boercnbond belge.
ni ij Ilnstitut agronomique dl' Louvain sur l'article 20-1.

Pour ce qui concerne les primes à Ja production laitière. it y a lieu
de remarquer que des primes sont allouées aux industries laitières qui.
à base de lait ·beige, produisent certains dérivés du lait. afin de leur
permettre de payer aux producteurs les prix de direction du lait fixés
par le Gouvernement ?

L' octroi de ces primes est donc subordonné au paiement de ces prix
de direction.

Art, 22·1. - Le Boerenbond belge et l'Institut agronomique de l'Uni-
versité de Louvain ne recevront aucune part des crédits prévus à

l'article 22-1 relatif aux subventions pour l'enseignement postscolaire
agricole. horticole et ménager agricole.

La collaboration que le Boerenbond belge J'Tète à l'organisation de
l'ens eignement agricole est entièrement gratuite.

Art. 23-2. _.- Aucune part des crédits inscrits à cet article ne va ni
iL l'Institut agronomique de Louvain ni au Boerenbond belge.

Les crédits accordés à certaines stations dl' recherches libres sont
destinés il encourager les travaux de recherches des dites stations, dont
le programme est examiné préalablement par le Comité National de la
Recherche aqronomtque ct a été soumis pour approbation au Ministre
de l'Agriculture.

Pendant les exercices 1951 et 1952 les dépenses fonctionnelles de ces
stauons ont été subventionnées it raison de 50 %.

Art. 23·3. - Le Boerenbond belge et l'Institut agronomique de
l'Université de Louvain ne recevront aucune part des crédits prévus à
l'article 23·3 du budget du Département de l'Agriculture pour l'exëcu-
lion d' analyses pëdoloqlques.

Je suppose que la question porte sur l'intervention du Département
de l'agriculture dans le prix des analyses effectuées sur la demande des
cultivateurs, par le service pédolO'Jique de Belgique. C'es~ le cultivateur
qui bénéficie, complètement de cette intervention.

Art. 21-1-111 et 24-'1-1V. - Le Boerenbond belge et l'Institut agrono-
mique de Louvain n'émargent pas aux crédits figurant sous les articles
21-t-Ill ct 24-1-IV pendant les exercices 1951 et 1952.

Art. 2'\-12. - Pendant les' exercices 1950 et 1951. ni le Boerenbond
belge ni l'Institut agronomique de Louvain n'ont bénéficié des subven-
tions prévues à l'article susdit.

Art. '14-15. - Aucun crédit n'a été alloué ni au Boerenbond belge.
ni à l'Institut agronornique de Louvain sur l'article 24-15.

QUESTION.

Un membre de la Commission désire connaître I~ montant 'total des
droits de douane. accises ct autres taxes qui onl été perçus sur les
produits agricoles importés en 1951 et 1952.

Le membre désirerait connaître en outre la nature exacte des produits.
leur volume. ainsi que leur pays de provenance.

La perception des droits de douane. d' accises et d'autres ta xes il
l'importation des produits agricoles relève de la compétence du Dépar-
tement des Finances. qui est il rnêrné de fournir les précisions désirées.

Quant aux différents produits agricoles importés. je ne pourrais que
reprendre les données' statistiques des vingt-quatre premiers chapitres
du Bulletin Mensuef du Commerce extérieur. publié par l'Institut Natlo-
nal de Statistique. dans lequel figurent. outre la spëclfîcatlon des (fIf·
fërents produits importés. le volume ct la valeur exac.te de ces derniers,
ainsi que les principaux pays de provenance.



De Commissie van Landbouw heeft vier vergaderingen
gehouden. waarop de begroting voor het dienstjaar 1953
grondig werd besproken. De artikelen werden met algemene
stemmen aangenomen en de Commissie was het eens om de
weglating te behouden van artikel 2 van het oorspronkelijk
ontwerp.

De begroting in haar geheel werd aanqenomen met 10
teqen 6 stemmen.

Dit verslag werd goedgekeurd met Il sternmen voor en
6 onthoudingen.

De Verslaggeuer.
J. VAN ROYEN.

De Voorzuter.
M. PHILIPPART.
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La Commission de l' Agriculture a tenu quatre séances.
au cours desquelles le budget de l'exercice 1953 a été dls-
cuté de façon approfondie. Les articles ont été adoptés à
l'unanimité. et la Commission était d'accord pour maintenir
la suppression de l'article 2 du projet initial.

L'ensemble du budget a été adopté par lO voix contre 6.

Le présent rapport a été approuvé par 11 voix et 6 ab-
stentions.

Le Rapporteur.
J. VAN ROYEN.

Le Président,
M. PHILIPPART.
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